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گروه خبر // استاندار هرمزگان بر لزوم بررسی دقیق آمار تعداد بازماندگان از تحصیل در استان هرمزگان و 
پیگیری رفع مشکلات دختران در این زمینه تأکید کرد. 

   مهدی دوستی، در نشست تخصصی فعالین اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی و سیاسی حوزه زنان و خانواده 
اســتان هرمزگان، نقش زنان را در خانواده محوری و اساســی دانست و ضمن تأکید بر اینکه برگزاری این 
جلســات و هم اندیشــی ها باید نتایج ملموس برای مردم در جامعه به همراه داشته باشد، به مسائل گسترده 

زنان اشاره کرد و اظهار کرد: باید مسائل اقشار مختلف زنان در استان هرمزگان به طور دقیق بررسی و برای 
آن راهکار مناســب در نظر گرفته و چاره اندیشی شود. وی، نوع تربیت فرزندان در مهدکودک ها را یکی از 
دغدغه های مهم در راستای تربیت خوب نسل های بعدی دانست و ادامه داد: در خصوص شیوه های مناسب 
تربیت کودکان در مهدکودک ها باید همفکری داشته باشیم تا به نتایج خوبی برسیم و همچنین و باید نظارت 

جدی در این زمینه بر مهدهای کودک صورت گیرد.
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معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد

 قیمت مرغ در هرمزگان 
نباید از استان های 
همجوار بالاتر باشد

شهردار بندرعباس خبر داد

توسعه فضای مناسب 
پیاده روی و دوچرخه سواری 

در بندرعباس

خانواده هایی 
که ماسک ندارند
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ادامه از تیتر یک // 
   استاندار هرمزگان در ادامه به فعالیت های 
اقتصادی زنان استان هرمزگان به ویژه در 
زمینه صنایع دســتی اشــاره کرد و افزود: 
ایجاد نمایشگاه دائمی صنایع دستی استان 
هرمزگان در مرکز کشور می تواند، معرف 
مهمی برای تولیدات صنایع دستی هرمزگان 
باشد که این مهم مورد بررسی قرار گیرد.

دوســتی، توجه به درمان نابــاروری را 
بسیار مهم دانســت و تصریح کرد: مراکز 
درمان ناباروری باید در شــرق و غرب 
اســتان هرمزگان راه اندازی شود و در این 
خصــوص پیگیری جدی توســط علوم 
پزشــکی  صورت گیرد.وی همچنین بر 
لزوم بررسی دقیق آمار تعداد بازماندگان از 
تحصیل در استان هرمزگان و پیگیری رفع 
مشکلات دختران در این زمینه تأکید کرد.

استاندار هرمزگان با تأکید بر اینکه تحقق 
منویات رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
خصوص دســتیابی به پیشــرفت توأم با 

عدالت، باید ســرلوحه کار همه باشــد، 
خاطرنشان کرد: تلاش جدی و همه جانبه 
ما ایجاد زیرســاخت ها برای رسیدن به 
پیشــرفت توأم با عدالت متوازن در همه 
مناطق استان هرمزگان خواهد بود.دوستی 
بر لزوم توجه به نســبت عملیاتی شــدن 
قوانین در جامعه به عنوان توســعه اجرایی 
تأکید و بیان کــرد: باید همه توان خود را 
بگذاریم که ضریب اجرای قوانین افزایش 

یابد. 
  برای تحقق این مهــم نیازمند راه اندازی 
شــبکه مردمی نظارت بر اجرای قوانین 
هستیم تا نظارت گسترده در این خصوص 
صورت گیرد. استاندار هرمزگان همچنین 
با تأکیــد بر لزوم توجه به ایجاد بازارهای 
جدید برای محصــولات تولیدی، عنوان 
کرد: با توجه به همسایگی استان هرمزگان 
باید  با کشــورهای جنوب خلیج فارس، 
محصولات  بازاریابی  بــه  ویژه ای  توجه 
تولیدی اســتان، از طریق رایزن اقتصادی 

سفارتخانه های کشــورمان در این منطقه 
صورت گیرد.

  وی همچنین بر ضرورت استعدادیابی و 
تقویت ورزش پایه در اســتان تأکید کرد 
و افزود: این دو موضوع برای ما بســیار 
پراهمیت و موردتوجه اســت.به گزارش 
ایسنا؛ در این نشســت نمایندگان اقشار 
مختلف بانوان ازجمله کانون زنان بازرگان 

اتاق بندرعباس، کارآفرینان، سازمان های 
مردم نهاد، گروه های سیاســی، فرهنگیان، 
سلامت ، آموزش و... دیدگاه ها، انتقادات 
و راهکارهای خود را ارائه کردند. همچنین 
مریم یگانه، مدیرکل امور زنان و خانواده 
اســتانداری هرمزگان نیز در این جلسه 
گزارشی از آخرین وضعیت زنان استان در 

ابعاد مختلف ارائه کرد.

گروه خبر // رئیس ســازمان صنعــت، معدن و تجارت 
هرمزگان گفت: ۱۶ فقره گواهی کشف برای معادن جدید 
استان با حجم ذخیره ۶۴ میلیون و ۱۹۷ هزار تن در نیمه 

نخست سالجاری صادر شده است. 
   خلیل قاســمی  افزود: صدور این مجوزها برای اســتخراج 
۲۰ نوع موادمعدنی از جمله »مخلوط کوهی«، »سنگ لاشه«، 
»سنگ گچ«، »سنگ آهک«، »سنگ آهن«، »خاک سرخ«، 
»مارن«، »سنگ نمک«، »نمک آبی«، »کرومیت«، »منگنز«، 
 »خاک صنعتی«، »ســیلیس«، »فلدســپات«، »مرمریت«، 
»ســنگ چینی« و غیره صورت گرفته اســت.وی ادامه داد: 
بزرگترین معادن فعال هرمزگان ســنگ مارن و آهک لشتغان 
متعلق به شــرکت سیمان هرمزگان با استخراج اسمی مجموع 
سالانه ســه میلیون تن و سنگ آهن تنَگ زاغ، رضوان و آک 
کَهور و سنگ گچ )درپل و پل ۱( در شهرستان بندرخمیر است.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان ابرازداشت: 
۹ معدن ســنگ های تزئینی نیز در استان وجود دارد که هفت 

مــورد در حال تولید انواع ســنگ چینی می باشد.قاســمی 
در ادامه با اشــاره به اینکه ۲۴۹معدن در استان دارای پروانه 
بهره برداری اســت، اظهارداشــت: مجموع ذخیره معدنی این 
معادن ۶ میلیارد و ۱۰۰میلیون تن با ظرفیت اســمی برداشت 
انــواع موادمعدنی به میــزان ۳۳ میلیون تن می باشــد.وی 
یادآورشد: هم اکنون سه هزار و   ۵۸۴نفر در معادن هرمزگان 
مشغول به کار هســتند و باتوجه به روباز بودن، بهره برداران 
از ماشــین آلاتی همچون لودر، بیل مکانیکی و بلدوزر انواع 
 کامیون و دامپ تراک و دستگاه های حفاری و کمپرسورها و 

ماشین آلات سبک استفاده می کنند.
  رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان تصریح کرد: 
در ۶  ماهه نخست امســال در زمینه صادرات غیرنفتی حوزه 
صنایع و صنایع معدنی اســتان نیز افزایش ۲۲۲ درصدی در 
تناژ و ۲۸۷ درصدی در ارزش دلاری در مقایســه نسبت به 
سال گذشته داشته اســت که با وجود شرایط تحریم و کرونا 
تلاش خوبی صورت گرفته اســت.وی ابرازداشــت: در حال 

حاضر  با وضع عــوارض صادراتی بر موادمعدنی مانند آهن 
 و کرومیت و جلوگیری از خام فروشــی در راســتای اجرای 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی تنها سنگ گچ استان دارای 
مزیت نســبی برای صادرات دارد قاسمی، بیشترین مشکلات 
معادن راکد استان هرمزگان را نبود  زیرساخت های مورد نیاز از 
جمله راه )جاده دسترسی مناسب( و برق و طولانی شدن زمان 
تجهیز و آماده ســازی معادن، بازار فروش و صادرات باتوجه 
بــه تحریم های ظالمانه تحمیلی، کمبود نقدینگی بهره برداران 
 و تعریف نشدن تســهیلات جهت تامین ماشین آلات معدنی، 
 تعریف نشدن تســهیلات برای تجهیز و آماده سازی معادن و  
پذیــرش نکردن پروانه بهره برداری معــادن به عنوان وثیقه از 
سوی بســیاری از بانک ها عنوان کرد.  به گزارش ایرنا ؛ هم 
اکنون ۱۷۳ معدن فعال و ۷۲ معدن غیرفعال در استان هرمزگان 
وجود دارد که معادن فعال در حال استخراج موادمعدنی همچون 
 سنگ آهن، سنگ گچ، ســنگ آهک، سنگ نمک، مخلوط  

کوهی، مارن، سنگ لاشه، کرومیت و منگنز می باشد.

استاندار هرمزگان تاکید کرد 

راه اندازی مراکز درمان ناباروری در شرق و غرب هرمزگان

در مدت ۶ ماهه نخست سالجاری ؛

مجوز کشف ۶۴ میلیون تن ذخیره معدنی در هرمزگان صادر شد

نماینده هرمزگان در مجلس:
نظام رتبه بندی معلمان

 باید برای همه فرهنگیان اجرا شود

 ارزیابان یونسکو کاروانسرای بستک 
را برای ثبت جهانی بررسی کردند
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مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان خبر داد
 پرداخت ۲۳ درصدی حق بیمه مربوط 

به کارفرمایان در طرح مشوق بیمه کارفرمایی

برخی از صیادان رغبتی 
به دریافت مجوز ندارند

20

استاندار هرمزگان تاکید کرد 

 راه اندازی مراکز درمان ناباروری 
در شرق و غرب هرمزگان

مراکز درمان ناباروری باید در شرق و غرب استان هرمزگان راه اندازی شود و در این خصوص پیگیری جدی توسط علوم پزشکی  صورت گیرد

ادامه در همین صفحه

آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31

آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده  به میدان شهدا 
نبش خیابان دانش ساختمان  بنی هاشمی واحد 2
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مصرف پایین 
غذای دریایی 
در هرمزگان 

صفحه 2را بخوانید

 بازداشت پسری که به مادرش 
هم رحم نکرد !

  

خبر ســفرهای رئیس جمهور به استانها و 
مناطق کشــور موجب امیدواری استانهای 
دور افتاده از مرکز سیاســی کشــور است. 
اســتانهایی که سالها بعُد مسافت از تهران و 
فقدان نیروی انســانی پایتخت نشین، هنوز 
آثار عقب ماندگی را از چهره نحیفشان پاک 
نکرده است. اما گاهی همین سفرها ممکن 
اســت باتلاق بی عدالتی استانهای محروم 
 را عمیق تر کنند. از جمله این سفرها، سفر 
آیت الله رئیســی، رئیس جمهور محترم به 
استان فارس بود که متاسفانه باز هم شیپور 
جنــگ و اختلاف و تفرقــه میان فارس و 
هرمزگان در آن نواخته شــد. سفری که در 
آن الحاق فارس به دریا بازهم در ســرتیتر 

درخواست های نمایندگان استان فارس بود. 
آقای رئیس جمهور! 

بــاور بفرمائید ما مــردم هرمزگان همچون 
گذشته هیچ مشکلی با استفاده ساکنین استان 
فارس بعنوان دوست و همسایه مان از دریا 
و تاسیســات بندری هرمزگان نداریم. طی 
همه این ســالها نه تنها مانع نبودیم که حتی 
زیر ساخت های تسهیل دسترسی این کشور 

خودخوانده به دریا را فراهم نمودیم. 
آقای رئیس جمهور!

 ای کاش در همان نشســت شورای اداری 
فارس از نمایندگان این کشور تافته جدا بافته 
سوال می فرمودید که تا کنون کدام تانک و 
نیروی نظامی در مرزهای هرمزگان از استفاده 
آنان از دریا ممانعات نموده اســت؟ مگر نه 
اینکه تا کنون حتی بسیاری از فرصت های 
 شغلی جوانان تحصیلکرده هرمزگانی را اشغال 
نموده اند و نه تنها رسم مهمانی را بجا نیاوردند 
که نمک خوردند و نمک دان شکستند و به 
جوانان هرمزگانی انگ بیسوادی و عدم توان 
مدیریتی بر منابع خدادادی استانمان را زدند؟ 

آقای رئیس جمهور! آقای وزیر کشور! آقایان 
تصمیم گیر و تصمیم ساز!

  آقــای اســتاندار جدیــد! زمانــی که ما  
 هرمزگانــی ها بــرای انتخاب اســتاندار و 
مســئولین مان روضه بومــی و غیر بومی 
 می خوانیم؛  دلیل آن خاطره تلخ اســتانداری 
همان شــخصی اســت که چنــد صباحی 
اســتاندارمان بود، سر سفره هایمان نشست، 
نمکمان را خورد و بر این اســتان حکم راند 
و مقدمــات جدایــی پاره تن هرمــزگان را 
فراهم نمود تا از این جدایی برای خود عبای 
نمایندگی مجلس بدوزد و شــب گذشته در 
همان قامت و برای استوار نمودن صندلی سبز 
مجلس در جلسه شورای اداری فارس به آبی 
 نیلگون دریای هرمزگان چشم بدوزد. آیا به ما 
هرمزگانی ها حق نمــی دهید زبان به گلایه 
باز کنیم و ریشــه مشــکلاتمان را در عدم 
دلســوزی مدیران غیر بومــی بدانیم؟ تا کی 
 قرار اســت هرمزگان نردبان آزمون و خطای 

نیروی انسانی سایر استانها باشد؟
آقای رئیس جمهور! هرمزگان پاره تن ایران 

اســت و گاوبندی پاره تن هرمزگان. ما هم 
مردم همین کشوریم و برای دفاع از مرزهای 
ایــران عزیز جان پدران و برادرمان را تقدیم 
 ایران اسلامی نمودیم  و امروز به دولت مردمی 
شما چشم دوخته ایم. چرا باید قربانی زیاده 
خواهی های تفرقه افکنان در کشــور خود 

خوانده فارس باشیم؟
 انتــزاع گاوبندی از هرمــزگان نه تنها هیچ 
ثمره ای برای توسعه منطقه ای نخواهد داشت، 
بلکه شکاف اختلاف و احساس بی عدالتی و 
کدورت در سابقه تاریخی مروادات دوستانه 
مردم هرمزگان با جنــوب فارس عمیق تر 

خواهد نمود.
آقای قالیباف! لطفا با تذکر به نمایندگان زیاده 
خواه استان فارس حواشی پیرامون مجلس 
یازدهم را از این بیشتر نکنید و امید هرمزگانی 

ها را از مجلس جوان انقلابی نا امید نکنید.
آقای استاندار! حالا که اولین چالش سمت 
استانداری شما در شورای اداری فارس کلید 
خورد، این شــما و این میدان دفاع از حقوق 

هرمزگان، بسم الله

آقای رئیس جمهور! گاوبندی پاره تن هرمزگان است

یعقوب دبیری نژاد- مدیر مسئول 



 همکاری شهرداری بندرعباس و ستاد امربه معروف 
و نهی از منکر، راه حلی برای احقاق حقوق شهروندی

  گروه خبر // جلسه هم اندیشــی حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
حســن کریمی دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکراستان هرمزگان با 
مهندس مهدی نوبانی شهردار بندر عباس در محل دفتر شهرداری برگزار 
گردید.به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاسلام والمسلمین دکتر کریمی 
ضمن تبریک انتصاب مهدی نوبانی به عنوان شهردار بندرعباس اظهارکرد: 
شهرداری جایگاه ویژه ای برای اشاعه معروفات در سطح شهر دارد چرا 
که در حوزه های مختلفی فعالیت می کند. یکی از گلایه های ستاد نسبت 
به شهرداری عدم ورود به مباحث فرهنگی است که شاخصه های اصلی 
انقلاب اســلامی را دنبال می کند.دکتر کریمــی افزود:برای از بین بردن 
مشکلات و موانع در جامعه باید مردم آمربه معروف و ناهی از منکر باشند 
 و برای رســیدن به این هدف نیاز به آگاه سازی عمومی داریم و یکی از 
مهم ترین موضوعاتی که شهرداری می تواند در آن زمینه بطور ویژه نقش 
داشته باشد در خصوص آموزش و اطلاع رسانی است که درهمین راستا 
قانون هم اشــاره دقیقی به این امر مهم می کند.دبیرستاد امربه معروف و 
نهی از منکر هرمزگان در خصوص رفع مشــکلات سواحل عنوان کرد: 
شهرداری نقش تاثیرگذاری برای از بین بردن  زشتی هایی که در  سواحل 
می بینیم دارد و یکی از ضروریاتی اســت که شهرداری باید به آن ورود 
کند. عدم وجود مکان مناسب برای استفاده از فضای ساحل و دریا باعث 
شــده تعداد زیادی از بانوان نتوانند از این موهبت خدادادی بهره ببرند. 
در ادامه  شــهردار بندرعباس ضمن خیر مقدم و خوش آمد گویی بیان 
داشت:امربه معروف و نهی از منکر اگر در جامعه ای فرهنگسازی شود 
بسیاری از مشکلاتی که با آنها روبه رو هستیم مخصوصا در حوزه حقوق 
شهروندی برطرف خواهد شد.نوبانی بیان کرد: وظیفه ما این است که به 
فکر مردم باشیم و برای خدمت به مردم تلاش کنیم و برای رسیدن به  این 
معروف تمام تلاشمان را می کنیم.وی ابراز امیدواری کرد بتوان با افزایش 

همکاری های دوجانبه در این راستا بهتر عمل کرد.

مدیرکل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان خبر داد
 پرداخت 2۳ درصدی حق بیمه مربوط به کارفرمایان 

در طرح مشوق بیمه کارفرمایی
  گروه خبر // ابراهیمی با بیان اینکه طرح مشوق بیمه کارفرمایی گامی 
مهم جهت حمایت از   فارغ التحصیلان جویای کار است گفت: با اجرای 
این طرح می توانیم بخشی از جامعه فارغ التحصیلان را وارد بازار کار و 
کســب تجربه کنیم. هادی ابراهیمی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هرمزگان اظهار کرد: یکــی از طرح های خوبی که در جهت حمایت از 
افراد جویای کار به خصوص فــارغ التحصیلان جوانی که به دلیل عدم 
داشــتن تجربه کارفرمایان رغبتی به جذب آن ها نشــان نمی دهند اجرا 
می شود طرح مشوق بیمه کارفرمایی است.وی افزود: اهداف اصلی این 
طرح تحرک بخشی به بازار کار، حمایت از کارفرمایان و صاحبان کسب 
و کارهای آســیب دیده از شیوع ویروس کرونا و ایجاد اشتغال با ترغیب 
و تشویق کارفرمایان کارگاههای تولیدی و خدماتی با استفاده از نیروی 
کار جدید است.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان بیان کرد: 
مشوق بیمه ای وجهی معادل حق بیمه سهم کارفرما به علاوه ۳ درصد بیمه 
بیکاری مجموعه ۲۳ درصد است که توسط دولت و اداره کل تعاون، کار و 
 رفاه اجتماعی استان هرمزگان به حساب کارفرماهایی از این طرح استفاده 
می کنند واریز می شود.وی ادامه داد: کلیه کارفرمایان کارگاهها و موسسات 
در صورت داشــتن مجوز فعالیت رسمی، کد بیمه کارگاهی و ثبت نام در 
ســامانه ای به آدرس moshavegh.mcld.gov.ir می توانند از 
امتیازات این طرح بهره مند شده و نیروی جدید به کار گیرند.ابراهیمی تاکید 
کرد: شرایط نیروی کار مشمول این طرح نیز دارا بودن مدرک لیسانس یا 
بالاتر ، داشتن حداکثر ۳۸ سال سن، ثبت نام در سامانه  و مجموع حداکثر 
سابقه تامین اجتماعی آن کمتر از ۳۶ ماه بودن است.وی خاطرنشان کرد: 
چنانچه کافرمایی که نیروی کار جدید را به جای نیروی کار شــاغل در 
کارگاه که اخراج، مستعفی یا ترک کار نموده است به کار گمارد مشمول 
اســتفاده از این طرح نخواهد بود.به گزارش هرمز؛ مدیرکل تعاون، کار و 
 رفاه اجتماعی هرمزگان یادآور شــد: این طرح فرصت مناسبی است که 
فارغ التحصیلانی که به دلیل عدم تجربه کاری نمی توانند جذب بازار کار 

شوند بتوانند مشکل اشتغال خود را حل کرده و وارد بازار کار شوند.

به روز رسانی پروژه خط فیبر نوری 
سالن خدمات بندرشهید رجایی

  گــروه خبر // معاون فنی و نگهــداری اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان از اجرای پروژه خط فیبر نوری سالن خدمات مجتمع بندری 
شهید رجایی با هدف ارتقا ضریب امنیت و ارائه خدمات بهتر به مراجعان 
خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا، »محمدرضا پور رجبی« با اشــاره به 
بروز رسانی خطوط فیبری نوری ساختمان خدمات بندر شهید رجایی 
همزمان با انجام فعالیت های عمرانی اظهارداشــت: در اجرای این پروژه 
از آخرین تجهیزات مدرن مخابراتی استفاده شده که ضریب ایمنی را در 
مواجهه با مخاطرات احتمالی افزایش می دهد. وی افزود: تمامی فرآیند 
اجرای این پروژه به شکل کاملا بومی و به دست متخصصان اداره مخابرات 
بندر شــهید رجایی به انجام رسیده و مبلغی بالغ بر یک میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون ریال صرفه جویی به دنبال داشته است. پور رجبی مزایای اجرای 
این طرح را ارتقا ضریب امنیتی و ایجاد امنیت پایدار خطوط مخابراتی 
 در مواجهه با هرگونه مخاطــرات احتمالی، ایجاد پهنای باند نامحدود، 
ایزوله کردن ارتباطات، تسهیل در ارائه خدمات بهتر به ارباب رجوع عنوان 
کرد.معاون فنی و نگهداری اداره کل بنادر و دریا نوردی هرمزگان با بیان 
اینکه تا پیش از آغاز عملیات عمرانی تعداد ۲۰ شرکت و بانک در سالن 
خدمات بندرشهید رجایی مســتقر و تنها ۱۰ شرکت به خط فیبرنوری 
متصل بودند،اظهارداشــت:  با اجرای این طــرح امکان اتصال تمامی 
شرکت های مستقر در این مکان مهیا شده است. شایان ذکر است، سالن 
خدمات بندر شهید رجایی به عنوان مکانی برای ارائه خدمات اسنادی، 
بانکی و... که به دلیل اجرای فعالیت های عمرانی و نوســازی این مکان، 
بانک ها و بخش های خدماتی این سالن به طور موقت به مکان دیگری 

از بندر منتقل شده اند.

با حضور جانشین سپاه استان :
 عملیات ساخت بزرگترین مجموعه پرورش شتر مرغ 

در هرمزگان آغاز شد
  گــروه خبــر // عملیــات ســاخت بزرگتریــن مجموعــه 
 پرورش شــتر مرغ هرمــزگان حضور جانشــین فرماندهی ســپاه 
امام سجاد)ع( استان در روستای شهدادی شهرستان حاجی آباد آغاز شد. 
جانشین فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان در حاشیه آغاز عملیات 
اجرایی این طرح گفت: برای ساخت این مجموعه اعتباری بیش از ۱۵۰ 
میلیارد ریال اختصاص یافته است.سردار هدایت الله امیری افزود: این 
مجموعه با ظرفیت هزار قطعه شتر مرغ در مساحت هفتاد هزار متر مربع 
تا پایان سالجاری ساخته می شود.وی بیان داشت: با ساخت و تکمیل 
همه مراحل این مجموعه برای ۱۲۰ نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم 
 اشتغالزایی صورت می پذیرد.   به گزارش ایرنا  ؛ جانشین فرمانده سپاه امام 
ســجاد )ع( هرمزگان با اشــاره حمایت های تسهیلگری از طرح های 
معیشتی و اقتصادی گفت: مجموعه بسیج سازندگی از طرح های اقتصاد 

مقاومتی و اشتغالزا حمایت می کند.
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سرمقاله

  در حالی گفته می شــود خانــواده ها پروتکل های بهداشــتی را 
 رعایت کنند که بســیاری از خانواده ها بخصوص در مناطق روستایی و 
حاشیه نشــین به دلیل فقر مالی حتی توان خرید ماسک را هم ندارند. 
متاســفانه این خانواده ها با مشکلات شدید معیشتی و درمانی نیز دست 
و پنجه نرم می کنند و حتی نمی توانند سه وعده غذایی را در سفره داشته 
باشندو بیشتر این خانواده ها با سوءتغذیه مواجهند و به بیماری های مختلف 
مبتلا هستند و از آن طرف توان پرداخت هزینه های سنگین دارو و درمان 
و آزمایش را ندارند و گاهی نیز جانشــان را از دست می دهند. از زمان 
شــیوع کرونا نیز متاسفانه مشکلات این خانواده ها افزایش یافته است. 
برخی از آنها بیکار شــدند و برخی نیز درآمدشــان کاهش یافته است. 
برخی نیز بیمار شــدند و نتوانســتند به خوبی درمان کنند و جانشان را 
نیز از دست دادند و خانواده های زیادی عزادار شدند و کودکان بسیاری 
نیز یتیم شدند و با مشــکلات زیادی مواجه هستند. در این شرایط نیاز 
هســت که از خانواده های داغدیده و یا مبتلا به کرونا حمایت شــود. 
از آن طرف به موضوع پیشــگیری از کرونا با زدن ماســک و رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی نیز بیشتر توجه شود.  برای تحقق این موضوع 
بایستی توزیع ماسک رایگان بین خانواده های محروم با شدت بیشتری 
انجام شود. زیرا بســیاری از خانواده ها توان خرید ماسک و پرداخت 
 هزینه های آن را ندارند. خانواده ای که نمی تواند برای اعضای خانواده اش 
 مواد غذایی و میوه و سه وعده غذایی تامین کند، چطور ممکن است بتواند 
هزینه های خرید ماســک و مواد بهداشــتی و ضدعفونی کننده و... را 
پرداخت کند. از آن طرف خانواده های حاشیه نشین و روستایی پرجمعیت 
 هســتند که هزینه های تهیه ماســک و دارو  و درمان شان را افزایش 
می دهد و بایســتی برای پیشــگیری از ابتلا به بیماری های مختلف و 
 از جمله کرونا دولت و صنایع و خیرین همت بیشــتری داشته باشند تا 
خانواده ای به دلیل مشکلات مالی به کرونا مبتلا نشوند وبرای درمان با مشکل 
 مواجه باشند. از آن طرف بایستی از خانواده های محروم که به کرونا مبتلا 
شده اند نیز حمایت شود و برای تغذیه و تقویت بدنی نیز حمایت های لازم 
از این قشر محروم جامعه صورت گیرد تا به فرمایش رهبر معظم انقلاب 
بیماران به غیر از رنج مریضی، رنج دیگری نداشته باشند. همچنین بایستی 
برای درمان محرومان در استان، مراکز خیریه درمانی نیز راه اندازی شود 
تا این بیماران بتوانند از خدمات درمانی و دارویی و آزمایشگاهی رایگان 
بهره مند شوند و به خاطر هزینه های درمان، جان شان  را از دست ندهند.  
نیاز است که صنایع استان در راستای انجام مسئولیت های اجتماعی به این 
موضوعات توجه بیشتری داشته باشند و مشارکت شان را افزایش دهند 
که ضرورت دارد استانداری هرمزگان در این حوزه برنامه ریزی مدونی 
را داشته باشند تا مشکلات درمانی خانواده های محروم برطرف شود. در 
حال حاضر نیز بایستی توزیع ماسک رایگان برای محرومین به میزان زیاد 
مورد توجه قرار گیرد تا از ابتلای آنها و تحمیل هزینه های درمانی زیاد به 
خانواده ها و سیستم بهداشت و درمان کاسته شود و فشار بیشتری به کادر 
درمان استان وارد نشود. زیرا در حالت عادی با کمبود پزشک و پرستار 
 و پرسنل بهداشت و درمان مواجه هستیم و در این دو ساله شیوع کرونا 
فشار ها چند برابر شده و چندین نفر از کادر بهداشت و درمان استان را از 

دست داده ایم و برخی نیز بیمار شدند .
    علی زارعی

خانواده هایی که ماسک ندارند

گروه خبر // معــاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری هرمزگان گفت: 
دستگاه اجرایی ذیربط، تامین میوه شب 
عید در استان هرمزگان را با کیفیت و 
قیمت مناسب در دستور کار قرار دهند.

   به گزارش خبرنــگار دریا ، دکتر ایرج 
حیدری در جلسه ستاد تنظیم بازار استان 
هرمزگان، با اشــاره به اهمیت تامین میوه 
شب عید در استان، عنوان کرد: تامین میوه 
شب عید مورد نیاز استان از هم اکنون در 
دستور کار دستگاه های اجرایی ذیربط قرار 
گیرد. وی افزود: سازمان جهاد کشاورزی با 
همکاری سازمان صنعت، معدن و تجارت 

استان با بهره گیری از تجربیات سال های 
گذشته در زمینه تامین میوه شب عید استان 
با اســتفاده از ظرفیــت بخش خصوصی 
اقدام کند. معاون هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری هرمزگان خاطرنشــان کرد: 
 تامین و عرضه میوه شب عید در هرمزگان 
 بــه گونــه ای برنامه ریزی شــود که نه 
مصرف کننده و نه واحدهای صنفی دچار 
ضرر نشوند. حیدری در همین خصوص، 
افــزود: از ظرفیت بخــش خصوصی و 
بازاریان در تامین و عرضه میوه شب عید 
اســتان بهره گرفته شــود. وی با تاکید بر 
تامین میوه با کیفیت شب عید استان، اظهار 

داشت: دســتگاه های متولی تامین کننده 
میوه شب عید استان بر کیفیت میوه توجه 
ویژه ای داشــته باشند تا در ایام شب عید 
میوه با کیفیت به دست مردم استان برسد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
میوه  تامین  کرد:  هرمزگان، خاطرنشــان 
شــب عید استان به ویژه پرتقال با اولویت 
خرید از باغداران استان با قیمت مناسب و 
با بهره گیری از ظرفیت بخش خصوصی 
در دســتور کار قرار گیرد.حیدری با تاکید 
بر تامین مرغ مورد نیاز استان، تصریح کرد: 
سازمان جهاد کشاورزی استان با همکاری 
سایر دستگاه های اجرایی ذیربط نسبت به 

تامین مســتمر مرغ مورد نیاز استان اقدام 
کند.وی با تاکید بر رفع مشکلات واحدهای 
مرغداری، گفت: سازمان جهاد کشاورزی 
نسبت به تامین نهاده مورد نیاز مرغداران 
برای جلوگیری از خلــل در روند تولید 
اقدام کند. معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: اداره 
کل تعزیرات حکومتی اســتان با هرگونه 
عرضه مرغ با قیمت بالاتر از نرخ مصوب 
به صورت قاطع طبق مقررات برخورد کند. 
حیدری تصریح کرد: قیمت مرغ در بازار 
اســتان نباید از قیمت آن در استان های 
همجوار بالاتر باشد. وی افزود: از سامانه 

رصد پســت در عرصه و توزیع مرغ برای 
نظارت بر این بازار به صورت مستمر بهره 

گرفته شود.

 گروه خبر // عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در 
مجلس شورای اسلامی گفت: ظرفیت خالی بنادر 
مهم جنوبی کشور موید این مطلب است که هیچ 
ضرورتی برای ساخت بندر دیگری در نقطه ای از 
سواحل که اتفاقا مشکلات زیست محیطی دارند 

وجود ندارد. 
   منصور آرامــی  در نطقی اضطراری، افزود: اخیرا 
موضوعی در ســفر ریاست جمهور به استان فارس 
پیش آمده است که موجب شد تمامی زمان خود در 
این نطق را به آن اختصاص دهم زیرا موجب نگرانی 
مردم استان هرمزگان شده است.این نماینده مردم در 
مجلس شورای اسلامی، افزود: در سفر رئیس جمهور 
به استان فارس موضوع کهنه و نخ نمای انتزاع چند 
روستا از شهرستان پارســیان و الحاق آن به استان 
دیگری که در دوردهم، یازدهــم و دوازدهم دولت 
به دلایل مهم امنیتی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی 
از دســتور کار خارج شــد مطرح گردید و با کمال 
تاســف باید اعلام کنم موجــب موجی از نگرانی و 
نارضایتی که ناشی از احساس تحقیر، تبعیض و  بی 
عدالتی در بین مردم استان از شرق تا غرب می باشد 
گردیده اســت.وی، ادامه داد: طی چند روز گذشته 

برای نمایندگان استان، نماینده ولی فقیه، استاندار و 
تمامی نخبگان و دلسوزان استان هرمزگان این سوال 
جدی مطرح اســت که چگونه موضوعی که چندین 
ســال به دلایل اشاره شده از دستور خارج شده بود 
بدون بررسی کارشناسی و توجه به خواست مردم آن 
دیار در نشستی مجددا مطرح می شود.نماینده مردم 
بندرعباس ،قشم، ابوموسی، حاجی آباد و خمیر در 
مجلس شورای اســلامی، تصریح کرد: کاملا روشن 
است که انتزاع و الحاق هر بخش از کشور قطعا بدون 
توجه به مســائل ملی و منطقه ای و توجه به نظرات 
ساکنین آن جغرافیا، اعضای شوراهای شهر و روستا، 
نماینده ولی فقیه، ائمه جمعه و سایر معتمدین نمی تواند 

سرانجام مطلوبی داشته باشد.
  آرامی خطاب به وزیر کشور، گفت: علی رغم تذکر 
حضوری نمایندگان در خصوص حساســیت مردم 
هرمزگان و اعتراضات و واکنش های شدید اجتماعی 
که چندین ســال پیش نسبت به این مسئله رخ داد و 
متاسفانه خوراکی برای ضد انقلاب و بیگانگان شد؛ 
بازگشــایی این پرونده چه معنا و مفهومی دارد. آن 
هم در شرایطی که کشور برای حل مشکلات نیاز به 
آرامش، انسجام و همبستگی قومی و اجتماعی دارد.

این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی، افزود: 
خواست مردم استان هرمزگان توجه به اجرای عدالت 
در حوزه هــای مختلف اقتصادی و مدیریتی به ویژه 
نیروی انسانی اســت که یقینا این موضوع در سفر 
رئیس جمهور به اســتان هرمزگان مطرح می شود.

وی، تصریح کرد: اجــرای پروژه هایی مانند راه آهن 
بندرعباس - جهرم - شــیراز و آزادراه بوشــهر- 
شیراز، راه آهن بوشهر- شیراز و آزادراه بندرعباس 
– جهرم - لار - شــیراز ، تکمیل تمامی دهلیزهای 
ارتباطی بین استان های جنوبی و مرکزی زمینه توسعه 
 تمامی اســتان جنوبی را فراهم می کند، وزیر راه و 
شهر ســازی می داند که اخیرا ۲ هزار و ۴۰۰ هکتار 
زمین به پس کرانه بندر شــهید رجایی الحاق شده و 
منتظر سرمایه گذار از سراســر کشور است و استان  
هرمزگان آماده استقبال از تمام سرمایه گذاران کشور 
می باشــد.نماینده مردم بندرعباس ،قشم، ابوموسی، 
حاجی آباد و خمیر در مجلس شــورای اســلامی، 
ادامه داد: ظرفیت خالی بنادر مهم جنوبی کشور موید 
این مطلب است که هیچ ضرورتی برای ساخت بندر 
دیگری در نقطه ای از ســواحل که اتفاقا مشکلات 
زیســت محیطی دارند وجود ندارد.این نماینده مردم 

در مجلس شورای اسلامی، عنوان کرد: تصمیم دولت 
برای ساخت بزرگترین بندر کشور در منطقه مکران 
در جهت توسعه آن ســواحل گواه دیگری است که 
بنادر کشور به اندازه کافی ظرفیت جابجایی کالا دارند 
و باید راه کارهای حمل و نقل چند وجهی در دستور 

کار قرار بگیرد.
  آرامــی، ادامه داد: الحــاق و انتزاع های خارج از 
چارچوب طرح جامع تقسیمات کشوری هزینه های 
ســنگینی را بر کشــور تحمیل نموده است که جز 
تضعیف امنیت ملی و سرمایه های اجتماعی دستاورد 
دیگری نداشته است.به گزارش ایسنا ؛ وی در پایان 
خطاب به رئیس جمهور، گفت:  مردم استان هرمزگان 
با عشــق و امید ســتودنی و  وصف ناشدنی شما را 
با رای بالاتر از میانگین کشــوری انتخاب کرده اند و 
امید آنها حل مســائل و مشکلات بود، اما متاسفانه 
به یکباره فضای غم آلود بر اســتان سیتره انداخت، 
 می دانید مســئله انتزاع و الحاق موضوع اجتماعی 
 و سیاســی است، شــما را به خدا قسم می دهیم که 
 اگــر دردی از دردهای مــردم اســتان هرمزگان 
برداشته نمی شد حداقل دردی به دردهای آنها اضافه 

نکنید.

عضو مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس:

الحاق و انتزاع های خارج از چارچوب هزینه های سنگینی بر کشور تحمیل می کند
 

معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد

 قیمت مرغ در هرمزگان نباید از استان های همجوار بالاتر باشد

  گروه خبر // معاون غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گفت: به رغم قرارگیری هرمزگان در کنار دریا، اما میزان مصرف غذای 

دریایی در این استان پایین است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر غلامعلی جاودان در مصاحبه با خبرنگار 

صداوسیما افزود: اکنون مصرف غذای دریایی در سفره مردم هرمزگان هفته ای 
یک وعده است درحالیکه این میزان باید دستکم بصورت یک روز در میان 
باشد.وی گفت: مصرف مواد غذایی گیاهی بویژه سبزیجات نیز در رژیم غذایی 
مردم استان ناکافی اســت و این موضوع باعث دچار شدن مردم به بیماری 

در درازمدت می شــود که برای جلوگیری از این موضوع باید مصرف میوه 
و سبزیجات در رژیم غذایی بیشتر شود.معاون غذا و داروی دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان، کیفیت و سلامت مواد غذایی را دو مقوله مهم در سلامت 
جامعه و افراد دانست و افزود: متاسفانه جوانان بیشتر به غذا های فست فودی 
روی آورده اند و با توجه به اینکه این مواد غذایی ارزش غذایی کمی دارند، 
مصرف آن ها منجر به چاقی بیش از حد و بیماری های مربوطه می شود.دکتر 
غلامعلی جاودان گفت: مصرف بیش از حد چربی، نمک و افزودنی های غذایی 
منجر به دیابت، چاقی و در نهایت انواع سرطان و بیماری های عروقی می شود.

مصرف پایین غذای دریایی در هرمزگان 

پشت پرده سیاست 

سردار ایرانی در سرزمین تزارها   
رئیس ستادکل نیروهای مسلح کشورمان وارد مسکو شد، ابعاد و اهداف سفر سرلشکر باقری 
به روسیه چیست؟ رئیس ستاد کل نیروهای مسلح کشورمان با استقبال رسمی سپهبد سرگئی 
ایستراکوف، جانشین رئیس ستادکل نیروهای مسلح روسیه وارد مسکو شد. سفری که  پس از 
رایزنی های اخیر او در پاکســتان انجام می شود و علاوه بر این که پیام آور همگرایی جمهوری 
اسلامی با همســایگان برای تحقق ثبات و امنیت پایدار در منطقه است، هشداری است برای 
کســانی که به دنبال برهم زدن ثبات منطقه برای رسیدن به اهداف جاه طلبانه خود هستند. به 
گزارش نور نیوز، این سفر از چند منظر قابل توجه است. نخست؛ این سفر که به دعوت رسمی 
وزیر دفاع روســیه صورت گرفته بیانگر نقش و جایگاه ارزنده ایران در تحقق ثبات و امنیت 
منطقه و اذعان قدرت های جهانی بر لزوم نقش آفرینی ایران در معادلات منطقه ای و جهانی است. 
در همین چارچوب روســیه بارها اعلام کرده است که هیچ طرحی در منطقه بدون حضور و 
نقش آفرینی جمهوری اسلامی به سرانجام نخواهد رسید.  دوم؛ این سفر را می توان ادامه تعاملات 
دو کشور برای هم افزایی و بهره گیری از ظرفیت های دوطرف به منظور  تقویت توان دفاعی و 
نظامی یکدیگر دانست. باید گفت از مهر سال گذشته که بر اساس قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت، 
دوران ممنوعیت ایران برای خرید و فروش تسلیحات پایان یافت، ظرفیت ها و دستاوردهای 
بومی جمهوری اســلامی در ساخت و مدرن سازی تسلیحات دفاعی و نظامی، زمینه ساز نگاه 
بسیاری از کشورها برای تعاملات تسلیحاتی با ایران شده و یکی از ابعاد و اهداف سفر سردار 
باقری به مسکو را می توان در چارچوب تقویت این تعاملات ارزیابی کرد. سوم؛ همان طور که 
برگزاری رزمایش های مشترک زمینی و دریایی و مشارکت ناوگان دریایی ایران در مراسم رژه 
نیروی دریایی روسیه در سن پترزبورگ نشان داد، این نگرش واحد میان دو کشور ایجاد شده که 
راهکار رسیدن به ثبات و امنیت پایدار در قالب تعاملات و همگرایی همسایگان قابل اجراست. 
از این رو برنامه ریزی برای تقویت این همگرایی و نیز زمینه سازی برای برگزاری رزمایش های 
مشترک دو و چندجانبه با حضور دیگران و حتی اعضای سازمان همکاری شانگهای می تواند 
از ابعاد سفر سردار باقری به روسیه باشد. چهارم؛ شرایط ویژه منطقه و تحرکات مشکوکی که 
علیه امنیت منطقه صورت می گیرد، همگرایی میان همسایگان در حوزه های سیاسی، اقتصادی و 
نظامی را الزام آور می سازد. نگاهی به تحولات منطقه از جمله در افغانستان، قفقاز و سوریه بیانگر 
آن است که برخی کشورهای منطقه در کنار آمریکا و رژیم صهیونیستی به دنبال گرفتارسازی 
منطقه در بحران های امنیتی و نظامی هستند. در چنین شرایطی تعامل میان کشورهای منطقه از 
جمله ایران و روسیه که همواره بر برقراری ثبات و امنیت پایدار به دور از دخالت های بیگانگان 
تاکید دارند امری ضروری است. بر این اساس سفر سرلشکر باقری به روسیه گامی در جهت 
مقابله واحد همسایگان در برابر بحران های جاری در منطقه است که از افغانستان گرفته تا قفقاز 
و ســوریه را در بر می گیرد. این سفر پیامی آشکار برای بحران سازان منطقه و آمریکا و رژیم 
صهیونیستی است، مبنی بر این که به کشورهای منطقه اجازه چنین فعالیت هایی را نمی دهند و با 
هر عامل بحران سازی مقابله خواهند کرد. پنجم؛ سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران در 
دولت سیزدهم بر اصل نگاه به همسایگان استوار است که در ابعاد سیاسی، اقتصادی و دفاعی 
صورت می گیرد.عضویت دایم در سازمان شانگهای و سفر دوره ای وزیر امور خارجه به روسیه، 
لبنان و سوریه، نمودی از این رویکرد است که حلقه تکمیلی آن در چارچوب دیپلماسی دفاعی 
در سفر سردار باقری به پاکستان و روسیه دیده می شود. نکته آخر آن که سفر قریب الوقوع سردار 
باقری به روســیه پس از رایزنی های اخیر او در پاکستان، علاوه بر این که پیام آور همگرایی 
جمهوری اسلامی با همسایگان برای تحقق ثبات و امنیت پایدار در منطقه است، هشداری است 
برای کسانی که به دنبال برهم زدن ثبات منطقه به منظور رسیدن به اهداف جاه طلبانه خود هستند. 

رزمایش مشترک دریایی؛ فصل جدید همکاری های تهران و اسلام آباد
 در این بین اما ســفر اخیر سرلشــکر محمد باقری به پاکستان بســیار مورد توجه 
تحلیل گران سیاســی و بین المللی قرار گرفت و بسیاری حضور ناوهای پاکستان در 
رزمایش دریایی  مشــترک ایران و روسیه  را که در آینده نزدیک برگزار خواهد شد، 
فصل جدیدی در همکاری های تهران و اســلام آباد دانســتند. همکاری های ایران و 
پاکستان به همین جا ختم نمی شود و به گفته سید محمد حسینی »سفیر کشورمان در 
این کشــور«، پاکستان طرح اتصال بندر گوادر به »بندر عباس« در ایران را ارائه داده 
و طرح مشــابهی نیز با عمان، امارات و عراق به اجرا گذاشته می شود. براساس اعلام 
وزارت دریانوردی پاکســتان، خط کشتیرانی بین المللی از بنادر »کراچی و گوادر« به 
بنادر کشــور ایران راه اندازی می شــود.« در این بین باید گفت همکاری های دریایی 
برگزاری رزمایش های مشــترک ایران و پاکستان از منظر امنیت جمعی و از دوجهت  
بســیار حائز اهمیت است؛ جنبه نخست؛ تاثیر آن بر تقویت همکاری بین کشورهای 
منطقه برای مقابله با تهدید های مشترک  است. جنبه دوم حائز اهمیت در این راهبرد؛ 
گرفتن بهانه از بیگانگان برای مداخله نظامی درمنطقه و تقویت چند جانبه گرایی است. 
همزمان کاربری نوشت:یکی از اصلی ترین محورهایی که رئیس ستاد مشترک نیروهای 
مســلح در این ســفر پیگیری خواهد کرد، موضوع خریدهای ایران از روسیه است؛ 
خریدهایی که برخی از آن ها در روسیه مانده و وارد کشور نشده است....این خریدها 
قرار بود پس از پایان تحریم های تسلیحاتی کشور در مهر سال ۹۹ به ایران وارد شود 
اما روس ها در این باره کم کاری کردند؛ همچنین برخی تجهیزات به صورت مشترک 
قرار بود در ایران ساخته شود که باز هم در این حوزه روس ها به دلیل به نتیجه نرسیدن 
 مذاکرات وین و همچنین برخی موارد دیگر حاضر به انجام آن نشدند.امیدوارم که سردار 
باقری در بازگشت، با خودش خبرهای خوب و البته مر غ های آهنین بال را به کشور 

بیاورد.
غریب آبادی معاون امور بین الملل و دبیر ستاد حقوق بشر شد 

ذبیح ا... خداییان سخنگوی قوه قضاییه از انتصاب معاون امور بین الملل و حقوق بشر 
قوه قضاییه و دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی خبر داد و گفت: با حکم ریاست 
قوه قضاییه، کاظم غریب آبادی به عنوان معاون امور بین الملل و حقوق بشر قوه قضاییه 
و با حفظ سمت به عنوان دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی منصوب شد. گفتنی 
است، کاظم غریب آبادی سفیر و نماینده دایم جمهوری اسلامی ایران در سازمان های 
بین المللی در وین و همچنین نماینده دایم ایران در آژانس بین المللی انرژی اتمی بود که 
پیش از این مســئولیت معاونت بین الملل ستاد حقوق بشر را نیز برعهده داشت. با این 
حال شنیده ها حاکی است که غریب آبادی در ترکیب جدید تیم مذاکره کننده ایران نیز 

حضور خواهد داشت.
تازه های مطبوعات

آرمان ملی -  این روزنامه با اشاره به کوتاهی های وزرات بهداشت دولت قبل و تلفات 
بالای کرونایی کشور در شهریور امســال با تیتر  »قاتلان کرونایی را محاکمه کنید« 
نوشت: همه آن ها، ســهل انگاری دولت وقت و شخص وزیر را در واردات واکسن، 
دلیل اصلی آن اتفاقات می دانستند که مردم با هزاران سختی پنج پیک کرونا را پشت 
سر گذاشتند. با این حال سعید نمکی، بارها در صحبت هایش تاکید کرده بود: »در هیچ 

کجای دنیا وزیر بهداشت مسئول تهیه و تامین واکسن نیست.«

 کیهان- این روزنامه با تقدیر از عملکرد دستگاه قضا در برخورد با تخلفات مدیران 
بانک مرکزی نوشت: در این میان، افکار عمومی و مردمی که طی سال های اخیر 
اقدامات زیانبار و گسترده تر دیگری از دولت قبل را به چشم خود دیده و به طور 
کامل آثار منفی آن را در زندگی خود لمس کرده اند، انتظار دارند با همین قاطعیت با 
تمام سوء تدبیرها و اهمال کاری های انجام شده در دولت قبل و مسببان مشکلات 

برخورد شود.
 اعتماد- این روزنامه خبر محکومیت مدیران بانک مرکزی را شائبه برانگیز توصیف 
کرد و نوشــت: مگر نه این است که حکم محکومیت باید به محکوم  ابلاغ شود؟ 
آیا  انتشار خبر محکومیت کیفری برای اثرگذاری بر یک مرجع دیگر نبوده است؟ 
آیا این نحوه اطلاع رسانی، از مصادیق تشویش اذهان عمومی و تعرض به عرض 
و حیثیت اشخاص نیســت؟ چگونه این خبر محکومیت به دست آن خبرگزاری 
رسیده ولی خود محکومان از آن بی خبر بوده اند؟ ذی نفعان این محکومیت ها، چه 

کسانی هستند؟
 اطلاعات - این روزنامه با انتقاد از تغییرات گسترده در وزارت ورزش  نوشت: اگر 
تغییرات در سطح اول مدیریت ورزش انجام شود، مشکلی نیست و شخص وزیر با 
توجه به سلیقه و شناختی که از افراد دارد، مختار است برای اجرای بهتر برنامه های 
کلان مدیریتی در حوزه ورزش، مدیران را جابه جا کند ولی وقتی این تغییرات به 
مدیریت های میانی که اکثراً نقش اجرایی دارند و قدرتی در سیاست گذاری کلان 
ورزش ندارند، کشیده می شود، تشکیلات ورزش دچار مشکلات نامحسوس ولی 

مهم می شود.
انعکاس

الف نوشــت: ارتش اسرائیل مدعی شــد یک پایگاه اطلاعاتی بسیار محرمانه را 
برای تجزیه و تحلیل فعالیت های هسته ای ایران راه اندازی کرده است. به گزارش 
اسپوتنیک، به ادعای صهیونیست ها این پایگاه عمدتا به منظور شناسایی ابعاد برنامه 

هسته ای ایران راه اندازی شده  است.
اقتصادنیوز نوشــت: حســن غفوری فرد، عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری 
می گوید: »اتفاقات رخ داده مانند اســتعفای آقای صادق لاریجانی از شــورای 
نگهبان، موقعیت برادران لاریجانی را تضعیف کرده است تا جایی که من می دانم، 
قبلا هم مواردی از این استعفاها بوده اما شاید آن قدر تاثیر نداشته است. به نظر من 
آقایان یک سری اشتباهاتی را انجام دادند که نتوانستند جبران کنند. آقای صادق 
لاریجانی، حکم ریاست جمهوری آقای رئیسی را در شورای نگهبان امضا نکردند. 
صحبت های آقای علی لاریجانی در زمان کاندیداتوری انتخابات در خصوص این 

که ریاست جمهوری را دادگاه و پادگان خواندند، از همان اشتباهات است.«
نامه نیوز نوشت: علی صوفی  فعال اصلاح طلب گفت: دولت رئیسی هنوز اول راه 
است و خیلی زود است که هدف انتقادات قرار بگیرد اما کارشناسان و تحلیل گران 
سیاســی با در نظر گرفتن این نکته که هیچ دولتی بدون انتقاد نمی ماند و نمی تواند 
محبوب همگان باشد، معتقدند حتی دولت سیزدهم که با مجلس و سایر نهادهای 
حاکمیتی از نظر سیاسی همسوست، به زودی با توجه به عملکرد و اقداماتش نقد 

خواهد شد.
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جداً چقدر نسل جوان دود می کنند 
جداً چقدر نسل جوان دود می کنند

مانند دودکش، چه روان دود می کنند
دائم، شبانه روزی و پیوسته می کشند

در هر زمان و جا و مکان دود می کنند
فرقی نمی کند که در آزادی بیان،

باشند یا که در خفقان! دود می کنند
قبلاً چنین نبود ولی تازگی همه

بی ترس و لرز، امن و امان دود می کنند
فکری به حال جیب پدرها نمی کنند

هر طور هست، مفت و گران دود می کنند
وقتی که پول چون علف خرس می شود
خب! بی خیال سود و زیان دود می کنند

محض تنوع و مُد و این جور چیزها
گاهی چنین و گاه چنان دود می کنند

حالا اگر شبیه پژو بود، جای خود
بیچاره ها شبیه ژیان دود می کنند

یک عده را به جان شما جو گرفته است
اینها برای نام و نشان دود می کنند

مردانه آب از سر مردان گذشته است
وقتی زنان کشورمان دود می کنند

القصه مانده ام که در این وضع دودناک
این اهل دود، تا چه زمان دود می کنند؟

  رضا احسان پور

طنز

  // ها  اســتان  توکلی سرویس  آرزو 
 مدیــرکل دفتر جــذب و حمایت از 
سرمایه گذار استانداری کرمان درباره 
گفت:  استان  بانکی  بزرگ  بدهکاران 
میزان بدهی های بزرگ استان کرمان 
۱۸ هزار و ۷۷ میلیارد ریال است که در 
دست ۱۰۰ نفر می باشد که از این مقدار 
۱۰۰۰ میلیارد ریال آن مربوط به جنوب 

استان کرمان است. 
    به گزارش خبرنــگار دریا ؛ غلامرضا

 نویدی در جلســه بررسی امور اقتصادی 
شهرســتان های جنوبی اســتان کرمان 
گفت: ۲۱ درصد مســاحت و ۲۴ درصد 
جمعیت اســتان کرمان به هفت شهرستان 

جنوبی اختصاص دارد.وی با ابراز نگرانی 
از عملکرد ضعیــف معین های اقتصادی 
در جنوب اســتان کرمان، عنــوان کرد: 
شهرســتان فاریاب و همچنین شهرستان 
رودبار جنــوب به جز بخش جازموریان 
فاقد معیــن اقتصادی هســتند.مدیرکل 
دفتــر جذب و حمایت از ســرمایه گذار 
استانداری کرمان بیان کرد: در شش ماهه 
 اول امســال ۴۰ درصد تعهد اشــتغال در 
شهرستان های جنوبی محقق شده، گفتنی 
است که تعهد اشــتغال این منطقه در کل 
ســال جاری ۱۵ هزار و ۳۸۹ است.وی 
در ادامه دربــاره بدهکاران بزرگ بانکی 
استان کرمان سخن به میان آورد و عنوان 

کرد: میزان بدهی های بزرگ استان کرمان 
۱۸ هزار و ۷۷ میلیارد ریال اســت که در 
دســت ۱۰۰ نفر می باشد که از این مقدار 
۱۰۰۰ میلیارد ریال آن مربوط به جنوب 
استان کرمان اســت.نویدی عدم استفاده 
از ظرفیت هــای بازار ســرمایه و نبود 
زیرساخت های لازم)راه آهن، منطقه ویژه 
و ...(، عدم وجود صنایع تبدیلی با توجه به 
نیازهای منطقه و عدم برنامه ریزی و تکمیل 
زنجیره تولید، کمبود منابع آبی، استفاده غیر 
مناســب از منابع آبی منطقه و بی توجهی 
به بهــره وری منابع آب، عدم وجود بازار 
 فــروش محصولات کشــاورزی و عدم 
برنامــه ریــزی و رفع موانــع صادرات 

محصولات بــه بازارهای جهانــی را از 
جمله مشکلات منطقه جنوب استان کرمان 
برشمرد.به گزارش ایسنا، "رضا سنجری" 
مدیرکل امور اقتصادی استانداری کرمان 
نیز در این جلسه از تعیین تکلیف نانوایان 
فاقد مجوز خبر داد و گفت: قیمت نان در 
شهرســتان ها باید زیر سقف نرخ تعیین 
شده در مرکز استان باشــد.وی ادامه داد: 
کارخانجات آرد را ملزم کردیم تا سبوس 
گندم با قیمت ۱۴۰۰ تومان از طریق سامانه 
و با نظارت جهادکشــاورزی توزیع کنند.
مدیرکل امور اقتصادی استانداری کرمان 
در پایان خاطرنشان کرد: سیمان صرفا از 

طریق بورس عرضه خواهد شد.

مدیرکل دفتر جذب سرمایه گذار استانداری کرمان عنوان کرد

۱۸ هزار میلیارد از منابع بانک های استان کرمان در دست ۱۰۰ نفر 

حســن سیلاوی ســرویس اســتان ها // استاندار 
خوزســتان گفت: برنامه دوســاله تدوین شده برای 
توسعه خوزستان، به هم افزایی در توسعه کشور کمک 

و آن را تسریع خواهد کرد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان در نشســت 

شورای برنامه ریزی خوزستان اظهار کرد: برگزاری جلسه 
شورای برنامه ریزی خوزســتان، در راستای سفر رئیس 

جمهور و هیات دولت به خوزستان بود.
   وی افزود: با توجه به درخواســت دولت از استان برای 
تهیه یک برنامه دوســاله در خوزســتان و ارسال آن برای 

تصویب در دولت، جلســه شــورای برنامه ریزی استان 
را تشکیل دادیم. اســتاندار خوزستان گفت: پیش نویس 
 این برنامه دوســاله خوزســتان تهیه شــده و در شورای 

برنامه ریزی استان نهایی شد.
  خلیلیان عنوان کرد: توســعه راه ها در خوزستان به ویژه 

 راه هایی که خوزســتان را به مناطق مرکزی کشور متصل 
مــی کند، یکــی از محورهای این برنامه است.اســتاندار 
خوزســتان افزود: راه های خوزستان باید استاندارد و در 

خور شان مردم استان باشند.
وی گفت: دیگر پروژه های استان در بحث آب آشامیدنی، 
فاضلاب، مهار آبهای سطحی، توسعه اشتغال و کاهش نرخ 
بیکاری، توسعه سلامت و گردشگری نیز از سایر محورهای 
این برنامه دوســاله برای خوزستان است . خلیلیان عنوان 
کرد: این برنامه دوســاله علاوه بر توسعه خوزستان، به هم 
افزایی در توسعه کشور کمک می کند و این توسعه را تسریع 

خواهد کرد.

استاندارخوزستان  :

برنامه توسعه خوزستان به هم افزایی در توسعه کشور کمک می کند

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //رئیس 
اتاق بازرگانی بندر بوشهر گفت: اجرایی شدن ۹۴ 
طرح تصویبی سفر رئیس جمهور به این استان 
که عمده آنها اقتصادی بوده، رونق بخش اقتصاد 
و به حرکت درآورنده چرخ اقتصاد استان بوشهر 

است. 
  خورشــید گــزدرازی افزود: اینکــه بخش اعظم 
مصوبه  های اقتصادی ششــمین ســفر استانی رئیس 
جمهوری و هیات دولت ســیزدهم به استان بوشهر 
طرح هایی بود که توســط اتــاق بازرگانی احصا و 
در شــورای گفت وگوی دولــت و بخش خصوصی 
مطرح و مصوب شــده بود  که مایه خرسندی بخش 
خصوصی و نشانه اهمیت دولت به این بخش است.وی 
بیان کرد: طرح ساماندهی  و نوسازی نخلستان های 
استان بوشــهر از جمله مصوبه ارزشــمند این سفر 
است که با توجه به اشــتغال قابل توجهی در حوزه 
نخیلات به پایداری اشتغال این بخش کمک می کند.

گزدرازی ادامه داد: طرح ســاماندهی رسوب  کالا در 
انبارهای ســازمان اموال تملیکی و  ته لنجی )کالای 
همراه ملوان( دیگر دستاورد مهم این سفر است زیرا با 
ساماندهی کالاهای رسوبی بخش قابل توجهی از نیاز 
کالایی کشــور تامین می  شود که تحقق آن در شرایط 
تحریمی بسیار ارزشمند است. وی اظهار داشت: در 
بحث کالای همراه ملوان این موضوع از دغدغه های 
جدی مرزنشینان هم اســتانی است که قول مساعد 
رئیس جمهــوری برای حل آن کام فعالان این حوزه 

را شیرین کرده و امیدواریم هر چه  زودتر زمینه برای 
اجرای آن فراهم شود.گزدرازی ادامه داد: حمایت از 
صنعت آبزیان و توسعه سایت های پرورش میگو، بنادر 
این اســتان بویژه بندر بوشهر و پیگیری خط راه آهن 
شیراز بوشهر از دیگر مواردی بوده که در نشست های  
شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی استان 
مطرح و مصوبه  هایی نیز داشته است.وی افزود: با نگاه 
ســخاوتمندانه دولت سیزدهم این طرح ها در دستور 
کار دولت قرار گرفت و در ســفر رئیس جمهوری به 
تصویب رسیدند. گزدرازی تصریح کرد: انتظار می رود 
طرح های تصویبی در زمان تعیین شده عملیاتی  شود 
و فعالان اقتصادی استان بوشهر دستاوردهای این سفر 
را لمس کنند تا با حرکت شــتابان چرخ های اقتصاد 

این استان رونق دو چندان در این حوزه محقق شود.
  رئیس جمهوری به همــراه اعضای هیات دولت و 
در قالب ششمین سفر اســتانی دولت سیزدهم صبح 
روز جمعه ۱۶ مهرماه وارد اســتان بوشهر شد و در 
فرودگاه بین المللی اســتان مورد استقبال مسئولان 
قرار گرفت.در ششــمین استانی سفر هیات دولت به 
استان بوشــهر ۶  وزیر کابینه دولت سیزدهم، شامل 
وزیر کشــور، راه و شهرســازی، نفــت، نیرو، جهاد 
کشــاورزی و اقتصاد و دارایــی رئیس جمهوری را 
همراهی کردند. براساس برنامه ریزی انجام شده وزیر 
نیرو به شهرستان های دشتی و تنگستان، وزیر جهاد 
کشاورزی در شهرستان های بوشهر و دشتستان و وزیر 
اقتصاد و دارایی به شهرســتان های گناوه و دیلم سفر 

 کردند و وزیر راه و شهرســازی نیز روز پنجشنبه به 
 شهرســتان های عســلویه، کنگان و دیر سفر کرد و 
پروژه های زیربنایی این مناطق را مورد بازدید قرار 
داد. وزیران  یادشــده که معین دولــت بودند علاوه 
بربررسی میدانی مسایل و مشکلات شهرستان ها در 
نشست شــورای اداری شرکت کردند و دیدارهایی با 
اقشار مختلف مردم و خانواده های شهدا و ایثارگران 
داشتند.همچنین محمد اسلامی معاون رئیس جمهوری 
و رئیس ســازمان انرژی اتمی،دکتر انســیه خزعلی 
معاون رئیــس جمهوری در امور زنــان و خانواده، 
صولت مرتضوی معــاون اجرایی رئیس جمهوری و 
معاون توسعه روستایی و مناطق محروم معاون اول و 
رئیس دفتر رئیس جمهوری نیز در بازدیدها ، دیدارها 
 و جلســات ســفر  رئیس جمهوری به استان بوشهر  

آیت الله رئیسی را همراهی کردند.
   بازدید از شــرکت صنعتی دریایــی ایران ) صدرا(، 
منطقه ویژه اقتصادی و اسکله  شهید محلاتی ، دیدار 
با نخلداران اهرم مرکز شهرستان تنگستان، بازدید از 
موزه شهید رئیسعلی دلواری، پروژه راه آهن بوشهر- 
شیراز - عسلویه و نیروگاه اتمی بوشهر و حضور در 
نشست شــورای اداری و  نخبگان استان و نشست 
خبری  برنامه های رئیس جمهوری در سفر به بوشهر 
بود.در این ســفر هیات دولت سیزدهم ۱۱۱ طرح و 
توافقنامه برای محرومیت زدایی، توسعه زیرساختی و 
رونق اقتصادی اســتان بوشهر تصویب کرد که باعث 

امیدواری مردم این استان شده است.

 علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها // رئیس 
دانشگاه فنی و حرفه ای اســتان یزد با بیان این که 
توسعه نظام آموزش مهارتی یک سرمایه گذاری برای 
آینده کشور است، گفت: علی رغم افزایش ۳۰ درصدی 
پذیرش دانشــجو در این دانشگاه در سال تحصیلی 
جدید، هنوز حدود ۲۰ درصد صندلی های دانشگاه فنی 

و حرفه ای یزد خالی است. 
  به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ داوود عندلیب اردکانی در 
نشست با خبرنگاران با اشاره به پیش بینی سهم ۳۰ درصدی 
آموزش های مهارتی در نظام آموزش عالی در برنامه ششم 
توسعه، گفت: متاســفانه هرچند در سال ۱۴۰۰ قرار داریم 
ولی فاصله بسیار زیادی تا تحقق این مهم داریم و نیاز است 
تا عزمی همگانی از ســوی مســئولان برای افزایش سهم 

آموزش های مهارتی در کشــور لحاظ شود.وی با بیان این 
که براســاس برآوردهای صورت گرفته ۹۵ درصد از فارغ 
التحصیلان دانشــگاه فنی و حرفه ای جــذب بازار کار در 
رشته ی مهارتی خود می شوند،  عنوان کرد: این دانشگاه نه 
تنها دانشجویان را برای کسب مهارت و پیوستن به بازار کار 
آموزش می دهد بلکه آنها را کارآفرین نیز تربیت می کند به 
طوری که بســیاری از دانش آموختگان این دانشگاه علاوه 
بر ایجاد اشتغال برای خود، برای افراد دیگر نیز کارافرینی 
می کنند.عندلیب به آموزش ۱۱ هزار دانشجو در ۹۱ رشته 
کاردانی و ۵۸ رشــته کاشناسی با محوریت مهارت  آموزی 
در این دانشــگاه، از افزایش ۳۰ درصدی پذیرش دانشجو 
در این دانشــگاه در سال تحصیلی جدید خبر داد و گفت: 
با این وجود هنوز حدود ۲۰ درصد از صندلی های دانشگاه 
خالی است.وی خاطرنشــان کرد: دانشگاه فنی و حرفه ای 
استان یزد دارای ۱۰ آموزشکده است که سه آموزشکده ی 
آن در شهرستان یزد، دو آموزشکده در میبد و در شهرهای 
ابرکوه، بافق، اردکان و تفت هر کدام یک آموزشــکده قرار 
دارد.رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان در ادامه به کسب 
رتبه دوم دانشــگاه در بخش مهارتی طی هفته ملی مهارت 
اشــاره و از جمله اقدامات این دانشگاه در راستای پیوند 
دانشــگاه و صنعت را برگزاری رویداد استارتاپی ترمه با 
حضور سرمایه گذاران این صنعت از ۲۰ تا ۲۶ آبانماه امسال 
ذکر کرد.وی با اشــاره به اعلام آمادگی تاکنون حدود ۴۵ 
ایده پــرداز برای حضور در این رویداد و فراهم بودن امکان 

ثبت نــام دیگر علاقمندان، گفت: در این رویداد یکســری 
کارگاه های آموزشــی و بازدیدهای کارگاهی و همچنین 
نمایشگاهی از منســوجات سنتی یزد به ویژه ترمه برگزار 
می شــود و امیدواریم با برگزاری این رویداد بتوانیم برخی 
از مشکلات این هنرصنعت تاریخی را برطرف کنیم.عندلیب 
اعلام کرد: در این رویداد علاوه بر تجلیل از ایده های برتر با 
جوایز ۳ تا ۷ میلیون تومانی، ایده های منتخب با حفظ حق 
مالکیت فکری در معرض سرمایه گذاری صنایع و فعالان این 
بخش قرار می گیرد.وی همچنین از برگزاری رویداد »کاجی 
نو« در اموزشــکده اردکان در سال جاری خبر داد و گفت: 
این رویداد با هدف ایده پردازی جهت استفاده از درختان کاج 
جهت حوزه هایی مانند ساخت المان های شهری، دکوراسیون 
داخلی و حتی کاربردهای دارویی برگزار خواهد شد.وی در 
بخش دیگری از سخنانش نیز به فعالیت ۶۰ آزمایشگاه و 
۱۱۸ کارگاه آموزشــی در این دانشگاه اشاره و عنوان کرد: 
وضعیت مطلوب تجهیزات این دانشــگاه باعث شده تا این 
دانشگاه از ســطح دو به سطح یک دانشگاهی ارتقاء یابد.
عندلیب در پایان نیز نظام آموزش مهارتی را نیازمند تمهیدات 
و تســهیلات خاص و همچنین تفویض صدور یکســری 
مجوزها برای تسهیل اشتغال دانش آموختگان پس از اتمام 
تحصیل و حتی تدابیری مانند نخبه مهارتی جهت خدمت 
سربازی دانش اموختگان این دانشگاه دانست و تاکید کرد: 
توسعه نظام مهارتی به عنوان یک سرمایه گذاری برای آینده 

کشور باید مورد توجه مسئولان قرار گیرد.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //معاون زراعت سازمان جهاد 
کشاورزی استان بوشهر گفت: این استان با تولید پنج هزار و ۲۰۰ تن 

محصول، سومین تولید کننده کنجد در کشور به شمار می رود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ کاووس هاشــم پور با بیان اینکه کشــت 
کنجد در استان بوشــهر از اوایل تیرماه تا نیمه مردادماه انجام گرفته 
بود، اظهار کرد:  برداشــت کنجد از ابتدای مهرماه آغاز شــده است و 
تا نیمه ی آبان ادامه خواهد داشــت.وی تصریح کرد: مصرفِ کمِ آب 
یکی از خواص کنجد اســت به طوری که پس از نخستین آبیاری ۳۰ 
تا ۴۰ روز نیاز به آب ندارد. با توجه به مقاومتش در برابر خشــکی 
وگرما، کشت تابستانه مناسبی در استان بوشهر به شمار می رود.وی با 
اشــاره پربازده بودن محصول کنجد در استان بوشهر، افزود: پیش بینی 

می شــود پنج هزار و ۲۰۰ تن محصول کنجد از مزارع شهرستان های 
دشتســتان، دشتی و تنگستان در استان بوشــهر برداشت شود.معاون 
زراعت ســازمان جهاد کشاورزی بوشهر با اشاره به اینکه پارسال سه 
هزار و ۵۰۰ هکتار از مزارع این استان زیر کشت کنجد رفته بود، بیان 
کرد: امسال چهار هزار هکتار سطح زیر کشت کنجد در استان بوشهر 
داریم.هاشــم پور ادامه داد: به طور معمول از هر هکتار مزرعه کنجد، 

هزار و ۳۰۰ کیلوگرم محصول به دست می آید.
  وی با اشــاره به رتبه سوم استان بوشهر در تولید کنجد، عنوان کرد: 

بیشترین کنجد در استان های خوزستان، فارس و بوشهر کشت می شود.
هاشــم پور با بیان اینکه هنوز قیمت کنجد مشخص نشده است، ادامه 
داد: پیش بینی می شــود قیمت هر کیلو کنجد معــادل ۲۰ تا ۳۵ هزار 
تومان تعیین شــود.این مقام مسئول با اشــاره به اینکه عمده مصرف 
کنجد برای بازارهای داخلی است، عنوان کرد: کشاورزان کنجدکار با 
توجه به فسادپذیری کم محصول و مشتری هایی که گاهی محصول را 
پیش خرید می کنند برای فروش کنجد مشکلی ندارند.معاون زراعت 
سازمان جهاد کشاورزی بوشهر بیان کرد: مصرف در شیرینی پزی ها، 

تولید روغن، ارده، حلوا، اســتفاده در لوازم آرایشی، و تهیه چسب و 
کاربن از جمله موارد کاربرد کنجد است.هاشــم پور بذر مورد استفاده 
در استان بوشهر را "دشتستان۲" دانســت و افزود: بذر اصلاح شده 
دشتستان۲، چندین ســال پیش به همت پژوهشگران مرکز تحقیقات 
کشاورزی استان اصلاح و به کشاورزان معرفی شد همچنین بذر "مینا" 
با همکاری مرکز تحقیقات کشاورزی استان بوشهر و کرمان تولید شده 

است و به زودی به بازار خواهد آمد.
  وی اضافه کرد: پژوهشگران مرکز تحقیقات کشاورزی استان بوشهر 
در حال تحقیق بر روی بذر اصلاح شــده کنجد با عنوان "نا شکوفه" 
هســتند، ویژگی این بذر برداشت با کمباین و نداشتن ریزش محصول 

هنگام خشک شدن است.

رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای یزد:

۲۰ درصد صندلی های دانشگاه خالیست 

رئیس اتاق بازرگانی بوشهر:

طرح های سفر رئیس جمهوری رونق بخش اقتصاد بوشهر است 

بوشهر، سومین تولید کننده کنجد کشور 

   

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // یک مسئول در 
جهاد کشاورزی شهرستان رفسنجان گفت: در شش 
ماهه نخست امسال برای بیش از ۱۷ هزار تن پسته 
۱۰۸۵ گواهی قرنطینه جهت صادرات این محصول به 

صادرکنندگان داده شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ اکبر خالقی در جلسه پدافند 
غیرعامل شهرستان رفسنجان اظهار کرد: برای صادرات هر 
محموله گیاهی و کشاورزی از کشور نیاز به گواهی قرنطینه 
از جهاد کشاورزی است که این گواهی قرنطینه که به زبان 
انگلیسی است نشان دهنده سالم بودن محصول کشاورزی 
از نظر آفات گیاهی اســت.وی بیان کرد: در نیمه نخست 
ســال جاری صادرکنندگان با مراجعه به جهاد کشاورزی 
گواهی قرنطینه محصول پسته را دریافت کردند که تعداد 
ایــن گواهی ها ۱۰۸۵ مورد برای بیــش از ۱۷ هزار تن 
پسته است.خالقی در ادامه گفت: ماهانه از انبارهای سموم 
کشاورزی و کودهای شیمیایی بازدید انجام می شود تا در 
صورت قاچاقی و غیر مجاز بودن ســموم و کودها تدابیر 
لازم جهت جلوگیری از متضرر شدن کشاورزان اندیشیده 
شود.وی بیان کرد: ۱۴۳ فروشگاه سموم کشاورزی و کود 
شیمیایی در شهرستان رفسنجان فعالیت می کنند که از این 
تعداد  ۱۰۹ مورد دارای پروانه فعالیت، ۱۷ مورد در حال 
صدور پروانه و بقیه هم فاقد پروانه فعالیت هستند که برای 
پنج فروشــگاه اخطار برای پلمپ و ۱۲ مورد هم به  اداره 
اماکن معرفی شدند.خالقی اضافه کرد: متأسفانه برخی از سم 
فروشان به ما اعلام نمی کنند که صاحب چند انبار نگهداری 

سموم هســتند و با معرفی یک مورد انبار، ما از انبارهای 
دیگر آن ها باخبر نیســتیم و موجب می شــود کالاهای 

قاچاق و سموم غیرمجاز را به دست کشاورزان برسانند.
*  موردی از طاعون نشخوارکنندگان در رفسنجان 

مشاهده نشده است
   رئیس اداره محیط زیســت شهرســتان رفسنجان نیز 
در این جلســه گفت: خوشــبختانه تاکنون مــوردی از 
 طاعون نشخوارکنندگان در رفســنجان مشاهده نشده و 
زیستگاه های حساس در شهرستان مرتب پایش و رصد 
می شوند."حسین آخوندی" افزود: منابع آبی مرتب کنترل 
می شوند و امسال تست ppr ) طاعون نشخوارکنندگان( 
را انجام دادیــم که موردی از طاعون نشــخوارکنندگان 
مشاهده نشده است.وی بیان کرد: سال گذشته سه گوسفند 
آلوده داشــتیم که در منطقه منصورآباد تلف شده بودند اما 
به دلیل اینکه مدت زیادی از تلف شدن لاشه گذشته بود 

امکان تست ppr از این لاشه ها میسر نشد.
*  نیاز به پُســت قرنطینه در مباحث کشاورزی و 

دامی در ورودی استان کرمان
   رئیس شبکه دامپزشکی رفسنجان هم گفت: شهرستان 
انار ورودی اســتان کرمان اســت که با توجــه به ورود 
اجناس کشاورزی و دامی نیاز به راه اندازی پست قرنطینه 
 دارد."محمــود مقامی" افزود: محموله هــای دامی که از 
استان های شمالی ، مانند مرغ وارد استان کرمان می شوند 
از نظر آنفلوآنزای پرندگان باید بازرسی شوند تا دام های 

آلوده و مشکوک وارد استان نشود.

در جلسه پدافند غیرعامل اعلام شد

صدور گواهی قرنطینه برای ۱۷ هزار تن پسته در رفسنجان

آگهی مزایده عمومی فروش یک قطعه زمین با کاربری صنعتی 
 سازمان همیاری شهرداریهای استان هرمزگان در نظر دارد نسبت به فروش یک قطعه زمین با کاربری صنعتی به متراژ ۳۲۶۹ 
متر مربع واقع در بندرعباس ، شــهرک توحید ، بلوار علی ابن ابیطالب ، جنب تعمیرگاه ایرانخودرو از طریق مزایده عمومی و 
با جزئیات مندرج در اســناد مزایده ، با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.Ir( و با شماره 

مزایده ۲۰۰۰۰۹۲۵۳۱۰۰۰۰۰۱ به صورت الکترونیکی اقدام نماید .
تاریخ انتشار: ۱4۰۰/۰۷/۲۷ ساعت ۰۸:۰۰                       مهلت دریافت اسناد مزایده : تا تاریخ ۱4۰۰/۰۸/۰۶ ساعت ۱4 

تاریخ بازدید : از ۱4۰۰/۰۷/۲۹ ساعت ۰۸:۰۰        تا تاریخ ۱4۰۰/۰۸/۱۸ ساعت ۱4
مهلت ارسال پیشنهاد : تا تاریخ ۱4۰۰/۰۸/۱۸ ساعت ۱۹             زمان بازگشایی پاکات : ۱4۰۰/۰۸/۲۰ ساعت ۱۲:۰۰ 

زمان اعلام به برنده : ۱4۰۰/۰۸/۲4 ساعت ۱۲ 
 ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی  است : 

 ۱- برگزاری مزایده صرفا از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند فراخوان شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )در 
صورت وجود هزینه مربوطه( ، پرداخت تضمین شرکت در فراخوان )ودیعه( ، ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن پیشنهاد دهنده محترم 
از این طریق امکان پذیر می باشد .۲- کلیه اطلاعات املاک و مستغلات شامل مشخصات ، شرایط و نحوه فروش در برد اعلان عمومی سامانه مزایده ، 
قابل مشاهده ، بررسی و انتخاب می باشد .۳- علاقه مندان به شرکت در مزایده می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به سازمان همیاری شهرداریهای 
استان هرمزگان واقع در بلوار امام خمینی - چهارراه نخل - طبقه فوقانی بانک ملت به شماره تلفن ۳۳۶۷۲۶۹۱-۰۷۶ و ۰۹۱۷۱۶۸۲۵۲۰ مراجعه نمایند.  

۳ - هزینه چاپ آگهی بر عهده برنده فراخوان می باشد .

طرح : امیر کاربخش
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اقتصادی

در بیست و سه روز اخیراتفاق افتاد ؛
 کاهش یک میلیارد مترمکعبی آب سدهای کشور 

در مهرماه
  ســرویس اقتصادی // حجم خروجی آب از ســدهای کشور از 
ابتدای سال آبی جدید)ابتدای مهرماه ۱۴۰۰ ( تا روز بیست وسوم مهر 
به یک میلیارد و ۶۹ میلیون متر مکعب رســیده که این امر ضرورت 
توجه جدی تر به مدیریت مصرف را دوچندان کرده اســت. سال آبی 
امسال از ابتدای مهرماه ۱۴۰۰ درحالی آغاز شد که وضعیت بارشی 
کشور نسبت به دوسال قبل با کاهش چشمگیری همراه شده است به 
گونه ای که بر اســاس پیش بینی قبلی موسسه تحقیقات آب وزارت 
نیرو، پاییز امسال بارش کمتری در کشور خواهیم داشت.این وضعیت 
 بارشی فوری ترین اثر خود را برروی موجودی آب سدهای کشور که 
عمده ترین منبع تامین آب مورد نیاز بخش های صنعت، کشاورزی و 
شرب هستند به نمایش گذاشته است.تازه ترین گزارش شرکت مدیریت 
منابع آب ایران بیانگر آن است که حجم آب موجود در مخازن سدهای 
کشور در بیست و سومین روز از سال آبی جدید)ابتدای مهر۱۴۰۰ تا 
آخر شــهریور۱۴۰۱( ۱۸ میلیارد و ۳۸میلیون مترمکعب شده که در 
مقایسه با مدت مشابه سال آبی گذشته که موجودی آب ۲۵ میلیارد 
و ۵۸ میلیون متر مکعب بوده کسری ۲۸ درصدی را نشان می دهد.از 
ابتدای مهرماه تا بیست و سومین روز آن ورودی آب به مخازن سدها 
۸۶ میلیون متر مکعب گزارش شــده که در مقایسه با زمان مشابه در 
ســال آبی تازه گذشته که یک میلیارد و ۱۹ میلیون متر مکعب بوده 
کاهش ۲۸ درصدی دارد به این معنا که وضعیت ورودی آب به مخازن 
ســدها طی بیست و سه روز اخیر بســیار نگران کننده است و باید 
توجه داشت که این وضعیت احتمال دارد در فصول بعد تداوم داشته 
باشد.وضعیت خروج آب از ســدهای کشور نیز نسبت به سال آبی 
گذشته)مهر۱۳۹۹ تا آخر شهریور۱۴۰۰( به این قرار است که از ابتدای 
مهرماه تا بیست و سومین روز آن یک میلیارد و ۶۹ میلیون متر مکعب 
خروجی آب از ســدها بوده که در مقایســه با مدت مشابه سال آبی 
پارسال که ۲ میلیارد و ۷۸ میلیون مترمکعب بوده ۳۹ درصد کاهش 
یافته است.اکنون درصد پرشدگی سدهای کشور به ۳۷ درصد رسیده 
و حجم کلی سدهای کشــور ۵۰ میلیارد و ۵۰۰ میلیون متر مکعب 
است.این وضعیت در استان تهران بسیار نگران کننده تر از کل کشور 
است به گونه ای که در روزهای اخیر مدیر عامل آب و فاضلاب استان 
تهران گفت: مخازن سدهای تهران وضعیت خوبی ندارند.»محمدرضا 
بختیاری« افزود: بیش از ۱۵۰ میلیارد مترمکعب بیش از میزان مجاز 
از منابع آب زیرزمینی تهران برداشت می شود.  سال آبی گذشته بدترین 
ســال در ۵۰ سال اخیر بود و در تهران ۳۷ درصد کاهش بارندگی و 
۳۰۰ میلیون مترمکعب کمبود در مخازن داشتیم.وی افزود: از ابتدای 
سال آبی جاری نیز تنها ۴میلی متر بارندگی داشتیم و در حال حاضر 
مخازن شهر تهران ۴۵۲ میلیون مترمکعب آب دارد که در سال گذشته 
این رقم ۷۵۱ میلیون مترمکعب بوده و ۳۰۰ میلیون کسری مخازن را 
داریم. مخازن سدهای تهران وضعیت خوبی ندارند.این وضعیت نگران 
کننده ضرورت توجه جدی تر به مسئله مدیریت مصرف را دوچندان 

می سازد .

خبر

سرویس اقتصادی // مدیرعامل بورس انرژی 
ایران گفت: به شخصه اعتقاد دارم در حال 
حاضر بخشی از بنزینی که به عنوان مصرف 
داخلی محسوب می شــود با توجه به عدم 
نیاز کشورهای  عرضه در مکانیزم بورس و 

همسایه در حال قاچاق شدن است. 
   علی نقوی مدیرعامل بورس انرژی ایران، اظهار 
داشــت: از سال ۹۲ بحث فروش فرآورده ها در 
بورس انرژی ایران وجود داشته و پیگیری های 
آن انجام شده، اما از سال ۹۷ معاملات فرآورده ها 
با رونق بیش تر و حجم های قابل توجه در بورس 
انــرژی ایران  انجام شــد. وی افزود: نفت گاز، 
بنزین، نفتا و گاز مایع فرآورده هایی هســتند که 
در چندسال اخیر حجم بیش تری از معاملات را 
در بورس انرژی ایران به خود اختصاص داده اند. 
* صادرات ۶۸ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومانی 
بنزین از مسیر بورس انرژی در سال های 

۹۸ و ۹۹
  نقوی با بیان این کــه »اولین معامله بنزین در 
بورس انرژی ایران در ســال ۹۸ انجام شــد«، 
گفت: در مجموع در سال ۹۸ بیش از دو میلیون 
تن بنزین در بورس انرژی ایران معامله شــد که 
این رقم در سال ۹۹ به هشت میلیون تن افزایش 
پیدا کرد؛ مجموع فروش بنزین در ســال ۹۸ در 
بورس انرژی ایران  بیــش از ۱۳ هزار و ۵۰۰ 
میلیــارد تومان بود که این در ســال ۹۹ به ۵۵ 

هزار میلیارد تومان رسید. وی ادامه داد: تمامی 
فروش بنزین در بورس انــرژی ایران، فروش 
خارجی و مربوط به صادرات بنزین بوده  است 
که شامل فروش دریایی و فروش زمینی می شود. 
مدیرعامل بورس انرژی با بیان این که »بیش از 
۷۰۰ کد معاملاتی اشخاص خارجی  در بورس 
انرژی ایران داریم«، گفت: از این رقم نزدیک به 
۲۰۰ کد در چند سال اخیر بسیار فعال تر بوده اند؛ 
اما در مجموع از روزی که عرضه بنزین و عرضه 
گازوئیل در بورس انرژی ایران منظم تر و مستمر 
شد، شــاهد افزایش فعالیت کدهای معاملاتی 
اشخاص خارجی در بورس انرژی ایران بوده ایم. 
وی افــزود:  تعداد فعالانی کــه در زمان آغاز 
معاملات شرکت ملی پالایش و پخش حضور 
داشــتند به ۱۶ نفر می رسید ولی پس از  فعال 
شدن فروش بنزین و گازوئیل در بورس انرژی 
ایران، این تعداد، به بیش از ۲۰۰ کد فعال افزایش 
یافت که نشان دهنده اثر بورس بر افزایش تعداد 
مشتریان اســت. مدیرعامل بورس انرژی ایران 
در واکنــش به برخی اظهــارات در خصوص 
وجود محدودیت در بــورس انرژی ایران برای 
گسترش معاملات نفت و  فرآورده های نفتی و 
انجام معاملات با احجام بزرگ گفت: در بورس 
انرژی ایران معامله و تسویه  با انواع قراردادهای 
معاملاتی استاندارد مشــابه بورس های معتبر 
جهانی وجود دارد، ماننــد قراردادهای نقدی، 

نسیه، کشف پریمیوم، قراردادهای بلندمدت و ...
   وی افــزود: روش های مختلف تحویل نیز در 
بورس انرژی مانند CFR یا FOB  قابل انجام 
است و شــیوه های مختلف تحویل در بورس 
اجرایی شده اســت و ما هم تحویل دریایی با 
احجام بالا و تحویل های زمینی با احجام مختلف 
را در سابقه معاملات فرآورده ها در بورس انرژی 
ایران داشــته ایم. مدیرعامل بورس انرژی ایران 
خاطرنشــان کرد: هیچ محدودیتی از نظر حجم 
معاملاتی و یا نوع قرارداد در بورس انرژی وجود 

ندارد. 
* قاچاق بنزین جای صادرات  را گرفت؟ 

  نقوی در خصوص میزان معاملات فرآورده های 
نفتی از مسیر بورس انرژی ایران در سال ۱۴۰۰ 
گفت: در ســال ۱۴۰۰ متأســفانه عرضه های 
فرآورده نفتی در بورس انــرژی ایران محدود 
شــده اســت به طوریکه مجموعا ۶۹ هزار و 
۵۰۰ تن بنزین بــه ارزش ۸۵۵ میلیارد تومان 
و ۱۹هــزار تن گازوییل  با ارزش ۲۳۰ میلیارد 
تومان معامله شده است. وی ادامه داد: از اوایل 
خردادماه عرضــه بنزین در بورس انرژی ایران، 
یعنی صادرات بنزین، متوقف شــد؛ که عرضه 
کننده دلیــل آن را افزایش مصرف داخل اعلام 
کرده است؛ که به شــخصه اعتقاد دارم در حال 
حاضر بخشــی از بنزینی که به عنوان مصرف 
داخلی محسوب می شود با توجه به عدم عرضه 
در مکانیزم بورس و نیاز کشورهای همسایه در 
حال قاچاق شدن است. مدیرعامل بورس انرژی 
ایران تصریح کرد: قاعدتا به دلیل اختلاف قیمت 
بنزینی بین کشور ما و کشورهای اطراف وجود 
دارد، همواره مقداری قاچاق بنزین داشــتیم، در 
دو سال گذشته به اذعان کارشناسان و مسئولان 

مربوطه، قاچاق بنزین به شدت کم شد و نزدیک 
به صفر رسید؛ چرا که تمامی نیازهای کشورهای 
اطرف، از طریق صادرات رســمی و معبر امن 
 انجام می شد؛ اما اکنون با توقف صادرات بنزین، 
فعال شدن دوباره قاچاق بنزین دور از ذهن نیست. 
وی افزود: ما بازارهای صادراتی بسیار خوبی را 
 در منطقه با زحمات نهادهای مختلف به دســت 
آورده  ایم که توقف یک بــاره صادرات بنزین، 
می تواند به از دست رفتن این بازارهای صادراتی 
بیانجامد و به دست آوردن دوباره این بازارهای 
صادراتی، بسیار سخت تر از گذشته خواهد بود. 

* نیاز ســوخت زمســتانی نیروگاه ها 
صادرات گازوئیل را متوقف کرد

  نقــوی با بیان این که »با توقف صادرات بنزین 
ایران از خردادماه، نیاز کشــورهای اطراف یا از 
مبادی دیگر تأمین شده و یا از طریق قاچاق از 
خاک ایران تأمین می شود«، گفت: مکاتباتی را با 
وزیر محترم نفت و شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی انجام داده ایم و جلســاتی با 
گروه های مختلف داشتیم که هنوز نتایج مشخصی 
نداشته  است و تا این زمان، اعلام نکرده اند که چه 
زمانی مجددا صادرات بنزین برقرار خواهدشد. 
وی ادامه داد: در ۶ ماه نخست امسال دو میلیون 
و ۶۳۶ هــزار تن انواع فرآورده را به ارزشــی 
بالغ بر ۳۱هــزار میلیارد تومان از طریق بورس 
انرژی ایران صادر شده است؛ در حالی که سال 
گذشته در مدت زمان مشــابه، هفت میلیون و 
۷۹۶هزار تن فرآورده را به ارزشــی بالغ بر ۳۸ 
هزار میلیارد تومان صادر شده بود که به لحاظ 
حجمی ۶۶درصد و به لحاظ ارزشی ۱۹درصد 
کاهش داشته  است. نقوی با بیان این که »عمده 
این کاهش صادرات فرآورده های نفتی به بنزین 

و گازوئیل مربوط می شود«، گفت: به دلیل نیاز 
گازوئیل  ذخیره ســازی  به  کشور  نیروگاه های 
برای فصل زمســتان، تامین سوخت نیروگاه ها 
در اولویت عرضه کننده قرار گرفته و صادرات 
گازوئیل از طریــق بورس انرژی از اواســط 
اردیبهشت ماه امســال از طریق بورس متوقف 

شده است. 
* امکان عرضه خوراک پالایشــگاه ها در 

بورس انرژی وجود دارد
  مدیرعامل بورس انــرژی ایران با بیان این که 
»امکان عرضه خوراک پالایشگاه ها در بورس 
انرژی وجود دارد«، گفت: طبق قانون رفع موانع 
تولید اگر خوراک پالایشگاه ها از طریق بورس 
تأمین شــود، دو درصد تخفیــف بیش تر برای 
پالایشگاه ها لحاظ می شود که این مسئله به نفع 
پالایشگاه ها اســت.وی افزود: همچنین در این 
قانون، استفاده از ظرفیت بورس در اولویت قرار 
گرفته اما کماکان در مقام اجرا این اتفاق نیفتاده و 
عدم اجرای این قانون، هم به صنعت پالایشگاهی 
آســیب می زند و هم از ساختار شفاف مالی به 
دور اســت؛ این ظرفیت کاملا در بورس انرژی 
ایران وجود دارد که تمامی خوراک پالایشگاه ها 
و پتروپالایشگاه های کشــور از طریق بورس 
انرژی عرضه شود. نقوی با بیان این که »عرضه 
خوراک پالایشــگاه ها از طریق بورس انرژی 
به نفع وزارت نفت نیز هســت«، گفت: وزارت 
 نفت از این طریــق، منابــع را زودتر دریافت 
می کند و جریان نقدینگی ورودی به وزارت نفت 
و خزانه داری کشــور شفاف تر و سریع تر انجام 
می شود. وی ادامه داد: وقتی اغلب پالایشگاه های 
کشور خصوصی شده اند و سهام داران غیردولتی 
دارند، عرضه خوراک پالایشــگاه ها از طریق 

بورس، موجب ایجاد یک ساختار شفاف مالی در 
این زمینه می شود؛ از سوی دیگر به پالایشگاه ها 
این اجازه داده شــده که بتوانند فرآورده خود را 
صادر کنند؛ چندین ســال است که شعار سال 
اعلامی توســط مقام معظم رهبری اقتصادی و 
در راستای حمایت از تولید داخلی است. آنچه 
در صنعت پالایشگاهی هم اتفاق می افتد تولید 
اســت و هرچه فرایند تولید این صنعت شفافتر 
شده و تســهیلاتی همچون تخفیف دو درصدی 
ناشی از عرضه در بورس را قائل شوند در جهت 
تحقق شعار سال حرکت شده است. وی افزود: 
ما دارای یک صنعت پالایشــگاهی پرسابقه در 
کشورمان هســتیم؛ سازوکار بورس این صنعت 
را تقویــت می کند و ســودآوری آن را با ایجاد 
شــفافیت، گردش نقدینگی و دو درصد تخفیف 
قانونی، افزایش می دهد و در نتیجه انگیزه برای 
بخش خصوصی ایجاد می کند تا پالایشگاه های 
جدیــدی در کشــور احداث شــود. نقوی در 
خصوص عمل کرد بورس انرژی ایران در زمینه 
فروش میعانــات گازی گفت: مصرف کنندگان 
میعانات گازی، علاوه بر پالایشگاه های بزرگ، 
تعداد زیادی  پالایشگاه کوچک )مینی ریفاینری( 
هستند که از آن به عنوان خوراک استفاده می کنند؛ 
در سال های گذشته این پالایشگاه های کوچک 
مشــکلات زیادی در تامین خوراک داشتند که 
در نهایت با پیگیری هایی که صورت گرفت، از 
بهمن ماه سال گذشته معاملات میعانات گازی 
در بورس برای تأمین خوراک پالایشــگاه های 
کوچک آغاز شد و ما تلاش کردیم عرضه ها به 
صورت مستمر و منظم اتفاق بیافتد. وی ادامه داد: 
اگر همکاری بیش تری بین مجموعه وزارت نفت 
با بورس انــرژی صورت بگیرد،   منافع زیادی 
 بــرای دولت  خواهد داشــت و این وزارتخانه 
می تواند از ظرفیت بــورس انرژی ایران برای 
توسعه صنعت نفت و گاز به عنوان صنعت پیشران 
اقتصاد ایران استفاده بسیار بیشتری نسبت به آنچه 

وجود دارد کند. 

 توقف صادرات بنزین و گازوئیل ؛

 قاچاق بنزین جای صادرات را گرفت؟

ســرویس اقتصادی // تسهیلات ســاخت واحدهای 
قانون جهش تولید و تامین مسکن ۲۰ ساله است که به 
سازندگان پرداخت می شود و پس از احداث خانه ها قابل 

انتقال به خریداران خواهد بود. 
   بر اســاس تبصره ۳ از ماده ۴ قانون جهش تولید و تامین 
مسکن، مجموع دوران مشارکت و فروش اقساطی واحدها ۲۰ 
ساله است. تسهیلات مربوط به ساخت واحدهای این قانون 
پس از دوره مشــارکت به فروش اقساطی تبدیل و تعهدات 
آن به خریدار منتقل می شــود. در صورتی  که افزایش طول 
دوره ساخت ناشــی از قصور و کوتاهی سازنده باشد، سود 
دوران مشارکت مدت زمات افزایش یافته با تایید وزارت راه 
و شهرسازی، بر عهده سازنده است.میزان تسهیلات بر اساس 
نیاز سالانه مسکن در طرحها و برنامه های اعلام شده وزارت 
راه و شهرسازی پرداخت می شود. در صورت ترکیب منابع 
بانک عامل با منابع صندوق ملی مسکن، نرخ سود تسهیلات 

بر اساس نسبت مشارکت منابع صندوق ملی مسکن با بانک 
عامل و بر اساس نرخ ســود مصوب شورای پول و اعتبار 
محاسبه می شود.طبق اعلام نمایندگان مجلس، سقف وام در 
حال حاضر ۴۵۰ میلیون تومان و اقساط ماهیانه آن ۳ میلیون 
و ۷۵۰ هزار تا ۵ میلیون تومان است.یکی از موانعی که طی 
سالهای گذشته بخش مسکن با آن مواجه بوده، بی میلی بانکها 
به پرداخت وامهای بخش مسکن است و گفته می شود میزان 
پرداختی به این حوزه حدود ۵ درصد است.قانونگذار در طرح 
جهش تولید مسکن بانکها را مکلف به پرداخت دست کم ۲۰ 
درصد از تسهیلات پرداختی به بخش مسکن کرده است. طبق 
ماده ۴ قانون جهش تولید مسکن، بانکها و موسسات اعتباری 

غیربانکی مکلفند حداقل ۲۰ درصد از تسهیلات پرداختی 
نظام بانکی در هر ســال را با نرخ سود مصوب شورای پول 
و اعتبار به بخش مســکن اختصاص دهند؛ به صورتی که 
در ســال اول اجرای قانون از ۳۶۰ هزار میلیارد تومان کمتر 
نباشد و برای سالهای آینده نیز حداقل منابع تسهیلاتی مذکور 
با افزایش درصد صدرالذکر مطابق با نرخ تورم سالانه افزایش 
یابد.بانکهای تخصصی به تشــخیص بانک مرکزی، به غیر 
از بانک مســکن از شمول احکام این ماده مستثنی هستند.
درخصوص مبلغ بازپرداخت اقســاط و حتی نرخ ســود 
تسهیلات هنوز بانک مرکزی رقمی اعلام نکرده و رایزنی بین 
وزارت راه و شهرســازی با شورای پول و اعتبار در جریان 

است. نرخ سود تســهیلات ۱۸ درصد خواهد بود اما دولت 
بیشترین کمک را برای دهکهای اول تا سوم از طریق صندوق 
ملی مسکن انجام خواهد داد. این کمکها می تواند شامل تقبل 
تمام یا بخشی از نرخ سود تسهیلات، زمین رایگان، خدمات 
مهندسی و عوارض صدور پروانه باشد.محمود محمودزاده ـ 
معاون وزیر راه و شهرسازی ـ درباره قیمت واحدهای طرح 
جهش تولید مسکن گفت: چیزی که تا کنون در طرح اقدام 
ملی اعلام و بر اســاس آن عمل می کنیم فهرست بهای نظام 
فنی و اجرایی کشــور است که تعدیلها به آن تعلق می گیرد. 
مثل سایر پروژه های کشور که در بازار، ارزیابی و با حداقل 
قیمت ممکن اجرا می شود. تابستان سال گذشته نرخ ساخت 

واحدها متری ۲.۸ میلیون تومان تعیین شد که تعدیلهای بعدی 
به آن تعلق می گیرد و ملاک قیمت تمام شــده است.بنابراین 
گزارش، روز ۱۵ مهرماه ۱۴۰۰ اعلام شــد که ثبت نام برای 
واحدهای طرح جهش تولید مسکن از حدود ۱۰ روز دیگر 
آغاز می شــود که هنوز شروع نشده است. تسهیلات در نظر 
گرفته شــده برای این طرح ۴۵۰ میلیون تومان است که به 
سازندگان پرداخت می شود. با اینکه هنوز جزئیات اقساط و 
نرخ سود تسهیلات خانه های طرح جهش تولید مسکن برای 
دهکهای مختلف توسط بانک مرکزی اعلام نشده، یک نماینده 
مجلس مبلغ اقســاط را ۳ میلیون و ۷۵۰ هزار تا ۵ میلیون 
تومان اعلام کرده است. وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده 
که تلاش می کند حداکثر کمک را به دهکهای یک تا سه داشته 
باشد. این کمکها می تواند شامل تقبل تمام یا بخشی از نرخ 
سود تسهیلات، زمین رایگان، خدمات مهندسی و عوارض 

صدور پروانه باشد.

وام ساخت واحدهای جهش مسکن ۲۰ ساله است

  

  

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000517913 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001641340.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 ستاد - 
اجرایی فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشــکار: در وقــت فوق العــاده دادگاه اصل 49 قانون اساســی هرمزگان به تصدی امضاء کننده ذیل تشــکیل اســت . پرونده کلاســه 
140040920000517913 تحت نظر است . دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگی را اعلام وبا استعانت از درگاه 

احدیت متعال به شرح آتی مبادرت به صدور رأی می نماید .
رای دادگاه : 

در خصوص شش دانگ یک قطعه زمین  واقع در شهرستان بندرلنگه ، بلوار انقلاب ، خیابان 17 شهریور ، ورودی کوچه بانک تجارت به مساحت 200 متر مربع طی نامه 
شماره 181/143314/ن  مورخ 1400/04/28 از طرف ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفی گردیده است این دادگاه پس از بررسی های 
اولیه طی دادنامه شماره 140040390001105772 مورخه 1400/05/12 مستنداً به تبصره ماده 10 اصلاحیه آئین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون 
اساسی، مبادرت به صدورقرارسرپرستی می نماید وسپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالی در روزنامه کثیرالانتشار آگهی گردید و متعاقباً با عنایت به انقضاء 
مهلت یک ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مدعی یا معترض ، ستاد اجرایی طی نامه شماره 181/220893/ن مورخه 1400/07/03 درخواست 
صدورحکم تملک ملک موصوف را نموده است . النهایه این دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مالک یاقائم مقام قانونی ویا وکیل مالک وتوجهاً 
به تحقیقات و بررسیهای انجام شده توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده ازمصادیق اموال بلاصاحب تلقی گردیده وهیچگونه اطلاعی 
ازمالک و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست نیامده ، لذا در راستای اجرای ماده 28 قانون مدنی وفتوای حضرت امام )ره( درتحریر الوسیله )کتاب لقطه(حکم به تملیک ستاد 
اجرائی فرمان حضرت امام )ره( درملک مزبور صادر واعلام میدارد. رای صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ  قابل خواهی در این دادگاه وسپس ظرف بیست روز 

قابل تجدید نظرخواهی در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران ) ویژه دادگاههای اصل 49 قانون اساسی ( می باشد .

مختار صادقی - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی  استان هرمزگان

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000435642 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001641351.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 ستاد - 
اجرایی فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشــکار: در وقــت فوق العــاده دادگاه اصل 49 قانون اساســی هرمزگان به تصدی امضاء کننده ذیل تشــکیل اســت . پرونده کلاســه 
140040920000435642 تحت نظر است . دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگی را اعلام وبا استعانت از درگاه 

احدیت متعال به شرح آتی مبادرت به صدور رأی می نماید .
رای دادگاه : 

در خصوص شش دانگ یک قطعه زمین  واقع در شهرستان بندرلنگه ، روستای مملو به پلاک ثبتی 3526 طی نامه شماره 181/118415/ن  مورخ 1400/04/09 از طرف ستاد 
اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفی گردیده است این دادگاه پس از بررسی های اولیه طی دادنامه شماره 14004039000898174 مورخه 
1400/04/20 مستنداً به تبصره ماده 10 اصلاحیه آئین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی، مبادرت به صدورقرارسرپرستی می نماید وسپس 
قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالی در روزنامه کثیرالانتشار آگهی گردید و متعاقباً با عنایت به انقضاء مهلت یک ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا 
اشخاصی به عنوان مدعی یا معترض ، ستاد اجرایی طی نامه شماره 181/173214/ن مورخه 1400/05/31 درخواست صدورحکم تملک ملک موصوف را نموده است . النهایه 
این دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مالک یاقائم مقام قانونی ویا وکیل مالک وتوجهاً به تحقیقات و بررسیهای انجام شده توسط ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده ازمصادیق اموال بلاصاحب تلقی گردیده وهیچگونه اطلاعی ازمالک و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست نیامده ، لذا در 
راستای اجرای ماده 28 قانون مدنی وفتوای حضرت امام )ره( درتحریر الوسیله )کتاب لقطه(حکم به تملیک ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( درملک مزبور صادر واعلام 
میدارد. رای صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ  قابل خواهی در این دادگاه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدید نظرخواهی در محاکم محترم تجدید نظر استان 

تهران ) ویژه دادگاههای اصل 49 قانون اساسی ( می باشد .

مختار صادقی - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی  استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  

  

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000513256 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001638290.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 ستاد - 
اجرایی فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشــکار: در وقــت فوق العــاده دادگاه اصل 49 قانون اساســی هرمزگان به تصدی امضاء کننده ذیل تشــکیل اســت . پرونده کلاســه 
140040920000513256 تحت نظر است . دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگی را اعلام وبا استعانت از درگاه 

احدیت متعال به شرح آتی مبادرت به صدور رأی می نماید .
رای دادگاه : 

در خصوص شش دانگ یک قطعه زمین  واقع در شهرستان میناب ، محله شنبه چالاکی ، جنب زمین هشت هکتاری ستاد قطعه 107 به مساحت 405/78 متر مربع طی نامه 
شماره 181/142969/ن  مورخ 1400/04/28 از طرف ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفی گردیده است این دادگاه پس از بررسی های 
اولیه طی دادنامه شماره 140040390001096524 مورخه 1400/05/11 مستنداً به تبصره ماده 10 اصلاحیه آئین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون 
اساسی، مبادرت به صدورقرارسرپرستی می نماید وسپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالی در روزنامه کثیرالانتشار آگهی گردید و متعاقباً با عنایت به انقضاء 
مهلت یک ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مدعی یا معترض ، ستاد اجرایی طی نامه شماره 181/199107/ن مورخه 1400/06/18 درخواست 
صدورحکم تملک ملک موصوف را نموده است . النهایه این دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مالک یاقائم مقام قانونی ویا وکیل مالک وتوجهاً به 
تحقیقات و بررسیهای انجام شده توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده ازمصادیق اموال بلاصاحب تلقی گردیده وهیچگونه اطلاعی ازمالک 
و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست نیامده ، لذا در راستای اجرای ماده 28 قانون مدنی وفتوای حضرت امام )ره( درتحریر الوسیله )کتاب لقطه(حکم به تملیک ستاد اجرائی 
فرمان حضرت امام )ره( درملک مزبور صادر واعلام میدارد. رای صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ  قابل خواهی در این دادگاه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدید 

نظرخواهی در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران ) ویژه دادگاههای اصل 49 قانون اساسی ( می باشد .

مختار صادقی - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی  استان هرمزگان

                                        دادنامه
پرونده کلاسه 140040920000513470 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان هرمزگان تصمیم نهایی شماره 140040390001638414.  

شاکی : ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به نشانی استان تهران - شهرستان تهران - شهر تهران - خالد- اسلامبولی - کوچه -17 ستاد - 
اجرایی فرمان امام )ره( با نمایندگی آقای  احسان کشاورز فرزند احمد . اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوی اصل 49 قانون اساسی 

گردشــکار: در وقــت فوق العــاده دادگاه اصل 49 قانون اساســی هرمزگان به تصدی امضاء کننده ذیل تشــکیل اســت . پرونده کلاســه 
140040920000513470 تحت نظر است . دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگی را اعلام وبا استعانت از درگاه 

احدیت متعال به شرح آتی مبادرت به صدور رأی می نماید .
رای دادگاه : 

در خصوص شش دانگ یک قطعه زمین  واقع در شهرستان میناب ، محله شنبه چالاکی ، جنب زمین هشت هکتاری ستاد قطعه 109 به مساحت 321/14 متر مربع طی نامه 
شماره 181/142978/ن  مورخ 1400/04/28 از طرف ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفی گردیده است این دادگاه پس از بررسی های 
اولیه طی دادنامه شماره 140040390001096568 مورخه 1400/05/11 مستنداً به تبصره ماده 10 اصلاحیه آئین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون 
اساسی، مبادرت به صدورقرارسرپرستی می نماید وسپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالی در روزنامه کثیرالانتشار آگهی گردید و متعاقباً با عنایت به انقضاء 
مهلت یک ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مدعی یا معترض ، ستاد اجرایی طی نامه شماره 181/199715/ن مورخه 1400/06/20 درخواست 
صدورحکم تملک ملک موصوف را نموده است . النهایه این دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مالک یاقائم مقام قانونی ویا وکیل مالک وتوجهاً به 
تحقیقات و بررسیهای انجام شده توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده ازمصادیق اموال بلاصاحب تلقی گردیده وهیچگونه اطلاعی ازمالک 
و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست نیامده ، لذا در راستای اجرای ماده 28 قانون مدنی وفتوای حضرت امام )ره( درتحریر الوسیله )کتاب لقطه(حکم به تملیک ستاد اجرائی 
فرمان حضرت امام )ره( درملک مزبور صادر واعلام میدارد. رای صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ  قابل خواهی در این دادگاه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدید 

نظرخواهی در محاکم محترم تجدید نظر استان تهران ) ویژه دادگاههای اصل 49 قانون اساسی ( می باشد .

مختار صادقی - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسی  استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  سرویس اقتصادی // رئیس کل بانک مرکزی با 
بیان اینکه هیچگونه کمبود ارز در کشور نداریم، 
گفت: در آینده رمزارز ملی به صورت آزمایشی 
راه اندازی خواهد شــد و در حال حاضر بانک 
مرکزی در حال بررســی آن است و امیدواریم 
ضوابط آن در شورای پول و اعتبار نهایی می شود. 
  علی صالح آبادی پس از اتمام جلسه با کمیسیون 
اقتصادی مجلس، در جمع خبرنگاران در خصوص 
گزارش یکــی از نهادهای دولتی دربــاره افزایش 
نامتعارف قیمت ارز تا ۴ ســال آینده، اظهارداشت: 
این گزارش در دولت قبل تهیه شــده و نظرات یک 

کارشــناس بوده و به هیچ وجه نظر دولت سیزدهم 
نیست. وی با بیان اینکه دولت سیزدهم هیچ کدام از 
مفروضات و مبانی این گزارش را قبول ندارد، افزود: 
ما باوجود فشــارهای تحریمی توانستیم آرامش را 
در بازار ایجاد کنیم و انشــاالله تداوم خواهد داشت. 
صالح آبادی ادامه داد: منابع ارزی حاصل از صادرات 
نفتی و غیر نفتی در ســامانه نیما عرضه می شود و 

خوشــبختانه اکنون هیچ گونه کمبود ارز در سامانه 
نداریم و حتی گاهی اوقــات با مازاد عرضه ارز در 

سامانه ها مواجه هستیم. 
  رئیــس کل بانک مرکزی گفت: پیش بینی می کنیم 
آرامش در بازار ارز ادامه داشــته باشد و تمام تلاش 
ما بر این خواهد بود که این آرامش حفظ کنیم. وی 
همچنین در خصــوص موضوع حذف ارز ترجیحی 

برای واردات کالاهای اساســی تصریــح کرد: این 
موضوع در ســتاد اقتصادی دولت در حال رسیدگی 
اســت و نتایج آن اعلام خواهد شد اما تا زمانی که 
تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به یک ســری کالاهای 
خاص و اساسی مطرح است، ما اختصاص خواهیم 

داد. 
   رئیس کل بانک مرکــزی درباره رمزارزها گفت: 

با توجه به اینکه در ســطح دنیا موضوع رمز ارز چه 
رمزارز ملی و چه ســایر رمزارزها مطرح است قرار 
شد کارگروهی با همکاری کمیسیون اقتصادی مجلس 
تشکیل و بررسی کارشناسی شود تا موضع کشور در 

این بابت به طور کلی شفاف شود. 
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه برخی کشورها 
به صورت آزمایشی استفاده از رمزارز ملی را آغاز 
کرده اند، گفــت: در آینده رمــزارز ملی به صورت 
آزمایشی راه اندازی خواهد شــد و در حال حاضر 
بانک مرکزی در حال بررســی آن است و امیدواریم 

ضوابط آن در شورای پول و اعتبار نهایی می شود. 

رمزارز ملی راه اندازی می شود



حوادث جهان
سخنگوی نیرو های مسلح یمن:

۳2۰۰ کیلومتر مربع در دو استان مأرب و شبوه آزاد 
شد 

 ســخنگوی نیرو های مسلح یمن از آزادسازی ۳۲۰۰ کیلومتر مربع 
از خاک این کشــور در عملیات ربیع النصــر )بهار پیروزی( خبر داد.  
ســرتیپ یحیی سریع سخنگوی نیرو های مســلح یمن در کنفرانسی 
مطبوعاتی اعلام کــرد نیروهای یمنــی در دور جدید عملیات ربیع 
النصر )بهار پیروزی( توانسته اند در استان های مأرب و شبوه کاملا به 
اهداف خود دست یابند و شهرستان های بیشتری را آزاد کنند.او در این 
خصوص افزود: شهرستان های العبدیه، حریب، جبل مراد و الجوبه در 
اســتان مأرب و قسمت هایی از عسیلان، بیحان و عین در استان شبوه 
بدست نیرو های یمنی آزاد شدند و به طور کلی مساحت قسمت های 
آزاد شــده به ۳۲۰۰ کیلومتر مربع می رسد.سریع اضافه کرد: در نتیجه 
این عملیات صد ها مزدور دشمن اعم از عناصر داعش و القاعده کشته 
و زخمی شدند و غنائم بسیاری از تسلیحات دشمن به دست ما افتاد. 
همچنین نقش قبایل مأرب و شــبوه انکارناپذیر است و ما از مردم و 
قبایل این دو استان که در آزادسازی شهرستان های بیشتر به ارتش یمن 
کمک کردند، تشــکر می کنیم.سخنگوی نیرو های مسلح یمن در پایان 
نیز اعلام کرد: مزدوران و عاملان دســت نشانده در استان مأرب خود 
را از صف متجاوزان و اشغالگران جدا کنند و به فکر آینده خود باشند، 
زیرا نیرو های یمنی تا آزادی کامل خاک این کشــور، رفع محاصره و 
رسیدن به استقلال دست از تلاش برنخواهند داشت.پیش از این یکی از 
فرماندهان سابق ائتلاف متجاوز سعودی در مصاحبه ای افشا کرده بود 
این ائتلاف دستورالعمل های آمریکا، انگلیس، امارات و دیگر کشور ها 
را برای تقســیم و تجزیه یمن به اجرا در می آورد.نیرو ها و کمیته های 
مردمی یمن در تلاش  هستند کنترل کامل استان مأرب و شبوه را بدست 
بگیرند و موفقیت های بسیاری را در این زمینه نیز بدست آورده اند. در 
مقابل مردم استان هایی که تحت اشــغال نیرو های وفادار به ائتلاف و 
منصور هادی، رئیس  جمهور فراری و مستعفی یمن زندگی می کنند با 
وخیم تر شدن شرایط زندگی در آنجا دست به تظاهرات زده و خواستار 
برکناری منصور هادی و اخراج نیرو های ائتلاف شده اند.نزدیک به ۷ 
سال است که ائتلاف متجاوز عربی به سرکردگی عربستان به یمن حمله 

کرده و مناطقی از آن را نیز تحت اشغال درآورده است.
افزایش صدور حکم اعدام در عربستان 

 روزنامــه الاخبار در گزارشــی به افزایش مــوارد حکم اعدام در 
عربستان اشــاره و اعلام کرد که ۴۰ زندانی زیر سن قانونی در انتظار 
اجرای حکم اعدام هستند.روزنامه الاخبار نوشت: میزان اعدام های سال 
جاری در عربستان به ۵۶ نفر افزایش یافته است و همچنان ۴۰ زندانی 
دیگر که برخی از آنها زیر سن قانونی هستند در معرض این مجازات 
قراردارند.علی رغم وعده های قبلی مقامات عربستان مبنی بر اصلاح 
سیاست های اعدام، آنچه عملًا انجام شد دور شدن از اعدام  های دسته 
جمعی در راســتای جلوگیری از به وجود آمدن موج گسترده خشم 
و روی آوردن به اعدام  های فــردی بود، چرا که اعدام های فردی در 
سکوت و طی دوره های مختلف و بدون برانگیختن خشم کسی صورت 
می گیرند.بنابراین گزارش، مقامات عربستان روز پنجم سپتامبر فردی به 
نام »مسلم المحسن« را به طور ناگهانی و بدون اطلاع خانواده اش اعدام 
کردند، این در حالی است که یک ماه پیش از آن در یک زندانی جوانی 
به نام »عدنان الشــرفاء« اعدام شده بود.بدین صورت تعداد افرادی که 
از آغاز ســال جاری اعدام شــدند به ۵۶ نفر رسید که ۷ نفر از آنها با 
حکم قتل تعزیری یعنی بر اساس حکم قاضی و نه بر اساس مجازات 
ذکر شده در نظام قضایی اعدام شدند.نهادهای حقوق بشر سال گذشته 
خواستار توقف اعدام کودکان و معارضان سیاسی در عربستان شدند.
پیش از این گروه حقوق بشری »رپریو« نیز اطلاع داد، تعداد اعدام ها 
در دوره سلمان بن عبدالعزیز پادشاه عربستان تقریباً دو برابر شده است.
گروه رپریو که در لندن مستقر است اعلام کرد: از زمان به دست گرفتن 
قدرت در عربستان توسط سلمان بن عبدالعزیز، ۸۰۰ نفر در این کشور 
اعدام شده اند. این در حالی اســت که از سال ۲۰۰۹ تا ۲۰۱۴، ۴۲۳ 
مورد اعدام در عربســتان اجرا شده بود.بر اساس گزارش ها عربستان 
سعودی تنها در سال ۲۰۱۹، ۱۸۵ نفر را اعدام کرده است که این میزان، 

بالاترین مقدار در طول چند سال اخیر بوده است.
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سال بیستم شماره 3723

حوادث

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيد پروتئين مرغوب و ويتامين های  گوناگون است
شيلات هرمزگان

  

زمانی فهمیــدم بازیچه ای برای هوســرانی های 
»شهروز« بودم که شش سال از زیباترین روزهای 
جوانــی ام را با یک آرزوی واهی ســپری کردم و 
آینده ام را به نابودی کشاندم اما در همین روزها باز 

هم فریب خوردم و... .
 این جملات بخشی از اظهارات دختر ۲۸ساله ای است 
که به دلیل ترس از افشای یک فیلم سیاه هدف هوسرانی 
های دو جوان شیطان صفت قرار گرفته است. این دختر 
جوان که برای رهایی از چنگ شــیاطین هوســران به 
دامان قانون پناه آورده بود، درباره سرگذشــت خود به 
کارشناس اجتماعی کلانتری سجاد مشهد گفت: پس از 
آن که تحصیلاتم را در رشته مدیریت بازرگانی به پایان 
رساندم در یک شرکت خصوصی استخدام شدم البته از 
نظر مالی در رفاه بودم و نیازی به کار نداشــتم . با وجود 
این می خواستم از تحصیلاتم بهره ببرم و زندگی شادی 
داشته باشــم . خلاصه هنوز مدت زیادی از حضورم در 
شرکت نمی گذشــت که عاشق یکی از کارمندان آن جا 
شــدم. هرچه معاشرتم با شهروز بیشتر می شد احساس 
می کردم در کنار او خوشــبخت خواهم شد . با وجود 
این، مهر و علاقه آن چنانی را در چشــمان شهروز نمی 
دیدم ولی با خودم می اندیشیدم آن قدر به او محبت می 
کنم  و مهر می ورزم تا مانند من عاشق شود.این ارتباط 
و معاشــرت به جایی رسید که همه اطرافیانم تصور می 
کردند به زودی من و شهروز آشیانه ای خواهیم ساخت و 
چون کبوتران عاشق به سوی خوشبختی بال خواهیم زد.  
البته در روح و ذهن من نیز همین تصویر نقش بسته بود 
به این دلیل پول ، ماشــین، تفریحات و همه دارایی های 
دخترانه ام را از شش سال قبل پای جوانی  ریختم که او 
را همســر آینده ام می پنداشتم .  روزها سپری می شد 
و  من به امید ازدواج با شــهروز لحظه شماری می کردم 
تا این که مدتی قبل متوجه شدم شهروز قصد دارد برای 
بهتر شدن شرایط کاری اش به خارج از کشور مهاجرت 
کند . اوضاع مالی شهروز نیز خیلی خوب بود و نیازی به 
مهاجرت نداشت. به همین دلیل سعی کردم از رفتن او به 

خــارج جلوگیری کنم. یک روز به او گفتم من به خاطر 
بیماری مادرم نمی توانم به همراه تو به کانادا بیایم. او با 
شنیدن این جمله خیلی خونسرد نگاهم کرد و گفت: » به 
خاطر شش سال دوستی و معاشرت از تو سپاس گزارم 
و برایت آرزوی خوشبختی می کنم«. با تعجب و حیرت 
فقط نگاهش کردم تازه فهمیدم جوانی را که عاشــقانه 
دوســت داشتم و او را همســر آینده خودم می دانستم 
مرا بازیچه هوســرانی هایش کرده بود. از شدت خشم و 
عصبانیت نمی توانستم حرفی بزنم.تازه متوجه شدم در این 
سال ها کور و کر بودم و  متوجه هوسرانی های شهروز 
نشده ام که مرا بازیچه خوشگذرانی هایش قرار داده بود. 
وقتی با چشم باز به اطرافم نگریستم دختران ساده لوح 
زیادی را دیدم که مانند من در اطراف شهروز پرسه می 
زدنــد.  این بود که تلاش کردم تــا به آن دختران فریب 
خورده نیــز بفهمانم که در یک دنیای خیالی زندگی می 
کنند و هدف خوشگذرانی قرار گرفته اند اما کسی حرفم 
را باور نمی کرد . درهمین روزها سهراب نیز مدام سر راهم 
سبز می شد و خودش را عاشق و دلباخته ام نشان می داد. 
سهراب نیز از کارکنان همان شرکت بود  و از ارتباط من 
و شهروز خبر داشت. او ادعا می کرد در طول این سال ها 
تلاش کرده تا چهره واقعی شــهروز را به من نشان بدهد 

ولی من هیچ گاه به او توجه نکرده ام و...
خلاصه سهراب به هر بهانه ای به من نزدیک می شد و ابراز 
علاقه می کرد من هم که به خاطر یک شکســت عشقی 
دچار سرخوردگی شده بودم ناخودآگاه به او اعتماد کردم 
و درحالی که هیچ تناسبی برای ازدواج با هم نداشتیم با 
او وارد رابطه غیراخلاقی شدم ولی هنوز یک ماه از این 
ماجرا نگذشته بود که فهمیدم سهراب دست نشانده شهروز 
بوده و با نقشه زیرکانه او به زندگی من وارد شده است . 
وقتی با افشای این ماجرا تصمیم به قطع رابطه گرفتم آن ها 
تهدید کردند که از این رابطه غیراخلاقی فیلم های ســیاه 
تهیه کرده اند و بدین ترتیب قصد دارند دوباره مرا هدف 
بازیچه های شیطانی خودشان قرار بدهند اما ای کاش ...

بازیچه ای برای هوسرانی
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث / /    جلسه محاکمه ۲ سارق 
خشــن که متهم هســتند یکی از بازیکنان 
اســتقلال را ربوده و با زورگیــری اموالش را 
سرقت کرده اند، در شعبه دهم دادگاه کیفری 

استان تهران برگزار شد.
 رسیدگی به این پرونده با شکایت یکی از بازیکنان 
تیم فوتبال اســتقلال که مورد سرقت از سوی چند 
زورگیر قرار گرفته بود، آغاز شــد. وی در توضیح 
ماجرا به مأموران گفت: کنار خیابان در انتظار تاکسی 
بودم که یک خودروی تیبا مقابل پایم نگه داشــت و 
چند جوان من را به زور سوار کردند و پس از تهدید 
چاقو گوشــی تلفن همراهم را گرفتند. بعد به زور 
وادارم کردند تا از طریق کارت عابر بانکم برایشــان 
پول بگیرم. من فقط چهره یکــی از زورگیران را به 
خاطر دارم.پس از این شکایت و چهره نگاری یکی 
از متهمان مأموران پلیس به ردیابی مردان مسافربر نما 
پرداختند اما سرنخی به دست نیامد تا اینکه چند ماه 
بعد تلفن همراه شاکی روشن شد و مأموران با ردیابی 
سیم کارت فعال روی گوشی موفق شدند ۲ متهم به 
نام های هادی و فرشــاد را بازداشت کنند که آنها در 

بازجویی عنوان کردند گوشی سرقتی دست یکی از 
دوستانشان به نام شــهرام است و ماه پیش از کشور 
خارج شده است.پس از پیگیری پلیس مشخص شد 
که شهرام به ترکیه رفته است.با تکمیل تحقیقات برای 
۳ متهم کیفرخواست صادر و هادی و فرشاد در شعبه 

دهم دادگاه کیفری یک استان تهران محاکمه شدند.
قبل از جلســه رسیدگی با درخواست وکیل متهمان 
بازیکن استقلال به عنوان شاکی خصوصی از متهمان 
اعلام گذشت کرد. اما متهمان از جنبه عمومی جرم 
پای میز محاکمه ایستادند. در ابتدای جلسه رسیدگی، 
نماینده دادســتان به جایــگاه رفت و گفت: هرچند 
شاکی اعلام گذشت کرده اما با توجه به اینکه ۳ متهم 
با استفاده از سلاح سرد زورگیری کرده اند درخواست 

می کنم به اشد مجازات محکوم شوند.
ســپس قاضی متین راســخ از بازیکن تیم استقلال 
خواســت ماجرا را توضیح دهد که وی با تشــریح 
ماجــرای زورگیری گفت: آنها ۳ نفــر بودند که ۲ 
نفرشان در صندلی عقب نشســته بودند و من فقط 
چهره یکی از آنها را دیــدم.در این هنگام قاضی به 
بازیکن استقلال گفت: براساس پروتکل کرونا شما 

نباید سوار ماشینی که دو سرنشین در صندلی عقب 
داشت می شــدید اگر پروتکل را رعایت کرده بودید 

قربانی زورگیری نمی شدید.
ســپس هادی که با قرار وثیقــه آزاد بود به جایگاه 
رفت و گفت: اتهام خفتگیــری را قبول ندارم من را 
اشتباهی بازداشت کرده اند. سیم کارت متعلق به یکی 
از دوســتانم به نام فرشاد بود که به عنوان اولین متهم 
بازداشت شــد. اما گفت سیم کارت را به یکی دیگر 
از دوستانمان فروخته اســت. اشتباه من این بود که 
ســیم کارت را از دوستم گرفتم تا به شهرام بدهم که 
او هم متواری اســت و من اصلًا از ماجرای سرقتی 
بودن گوشی اطلاعی نداشتم.سپس فرشاد که به جرم 
دیگری در زندان بود، به جایگاه رفت و گفت: من در 

این ماجرای سرقت و زورگیری نقشی نداشتم.
ســپس وکیل هادی به جایگاه رفــت و عنوان کرد: 
۲ متهم با اینکه اتهامشــان را قبول ندارند اما جبران 
خسارت کرده اند. به همین خاطر برای آنها درخواست 
آزادی دارم.در این میان نماینده دادستان برخاست و 
با اعتــراض گفت: من برای متهمان اشــد مجازات 
می خواهم چرا که جرم آنها جرمی ســبک نبوده و 
متهمان واقعیت را نمی گویند.در ادامه قضات از وکلا 
خواستند تا لایحه خود را ارائه دهند و با پایان جلسه 

دادگاه برای صدور رأی وارد شور شدند.

ســرویس حوادث // این کلاهبردار که خود را دیپلمات و کارمند 
سفارتخانه معرفی می کرده ، تاکنون ۱۵۰ شاکی دارد.

پلیس امنیت پایتخت از دستگیر شــدن یک کلاهبردار معروف به »جیمز« 
خبر داد که خود را به یکی از سفارتخانه ها منتسب کرده بود. معاون عملیات 
پلیس امنیت پایتخت در این باره گفت: این کلاهبردار ۳۲ ســاله که با اغفال 
طعمه  های خود کلاهبرداری و سرقت می کرد؛ با تلاش پلیس امنیت دستگیر 
شد. سرهنگ راستی افزود: این کلاهبردار سابقه دار با تردد در مناطق شمالی 
کشــور اقدام به پرسیدن نشــانی از خانم های مدنظر می کرد و خودش را به 
عنوان سفیر یا دیپلمات یک سفارتخانه جا می زد که قصد دارد نشانی بپرسد 
و با گرفتن تلفن همراه آنان اقدام به شماره گیری تلفن خود  و بعد از معرفی 
خود محل را ترک می کرد.  وی ادامه داد: بعد از ســاعتی، چون شماره تلفن 

فرد مدنظر را به دست آورده بود به وی زنگ می زد نه به عنوان جیمز بلکه به 
عنوان پژمان ملکی مترجم و این که از سوی آقای جیمز تماس گرفته است و 

قصد خواستگاری و ملاقات را دارد. 
 معاون عملیات پلیس امنیت پایتخت گفت: این فرد کلاهبردار مسلط به زبان 
انگلیسی و عربی اســت و با جلب اعتماد طعمه های خود اقدام به سرقت و 
کلاهبرداری می کرد. وی با بیان این که این فرد کلاهبردار تاکنون به هیچ کشور 
خارجی سفر نکرده اســت، افزود: تاکنون ۱۵۰ نفر از وی شکایت کردند و 
متاسفانه این فرد کلاهبرداری سابقه دار است که در مورد آخر در سال ۹۸ با 
قید وثیقه آزاد می شود. راستی ادامه داد: در چهار مورد قبل نیز به همین شیوه و 
با عنوان یک مرد عرب اقدام به کلاهبرداری و تاکنون به سرقت و کلاهبرداری 

به میزان ۵ میلیارد تومان اعتراف کرده است.

»جیمز« کلاهبردار دستگیر شد 

استان  فتای  پلیس  // رئیس  سرویس حوادث 
با موضوع  ای  پرونــده  از کشــف  هرمزگان 
برداشت غیر مجاز از حساب خبر داد و گفت: 
متهم در قبال خرید اکانت یا شــارژ بازی های 
بانکی مادرش  اقدام به تخلیه کارت  رایانه ای 

کرده بود .
سرگرد احســان بهمنی افزود: در پی مراجعه یکی 
از شهروندان مبنی بر برداشت غیرمجاز از حساب 
بانکی، موضوع در دستور کار کارشناسان این پلیس 

قرار گرفت. وی ادامه داد: با توجه به ارائه مستندات 
توســط شاکی و با بررسی ها و اقدام های تخصصی 
انجام شــده و تحقیقات صورت گرفته در فضای 
مجازی، متهم شناســایی شد و پس از هماهنگی با 

مقام قضایی به پلیس فتا انتقال یافت.
این مسئول انتظامی اظهارکرد:  متهم در ابتدا منکر 
بزه انتسابی شــد؛ ولی پس از مواجهه با مدارک و 
مستندات احصا شده توسط کارشناسان این پلیس 
به  ناچار لب به اعتراف گشــود. در بازجویی اولیه 

انجام  شده، مشخص شد متهم  فرزند شاکی بوده و با 
استفاده از اطلاعات حساب و به صورت غیرمجاز 
اقدام به خرید بازی اینترنتی می  کرده اســت . وی 
افزود: با دعوت از شــاکی و اطلاع او از موضوع، 
مشخص شد تراکنش هایی که مستقیما با سیم کارت 
خود وی انجام شده توسط فرزندش که سیم کارت 
در اختیار او بوده صورت گرفته و فرزند شــاکی از 
کارت بانکی مادرش برای انجام بازی های آنلاین 
اســتفاده و بدون اطلاع پدر و مادرش  رمز دوم و 

رمز پویای کارت را فعال و از آن برای خرید بازی 
استفاده کرده است؛ در این خصوص ضمن احضار 
فرزند شاکی به پلیس، پرونده پس از گذشت شاکی 
و رضایت او به دادسرای مبارزه با جرایم رایانه ای 
ارســال شــد. رئیس پلیس فتای استان هرمزگان 
خاطرنشان کرد: والدین باید ضمن آشنایی با نحوه 
اســتفاده از فناوری روز، همگام با فرزندان خود 
حرکــت کنند و از آن ها عقــب نمانند در غیر این 
صــورت نمی توانند همگام با فنــاوری در تربیت 

فرزندان خود موفق شــوند، همچنین والدین دقت 
نظر داشــته باشند که از در اختیار قرار دادن کارت 
بانکی اصلی خود به فرزندان شان خودداری کنند 
و برای انجام مخارج روزانه، کارت به خصوصی با 

یک سقف مشخص در اختیار آنان قرار دهند. 
وی افــزود: کاربران درصــورت مواجهه با موارد 
مشــابه و وقوع هرگونه مشکل در فضای مجازی 
مراتب را از طریق ســایت پلیس فتــا به آدرس 
www.cyberpolice.ir با ما در میان بگذارند.

بازداشت پسری که به مادرش هم رحم نکرد ! 

آگهي مناقصه عمـومي یک مرحـله اي  » شماره 1400-22 «

روابط عمومي شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان       
  شناسه آگهی : 1208421

       شرکت سهامی برق منطقه ای هرمزگان در نظر دارد از طریق برگزاری مناقصه عمومی1 مرحله ای , نسبت به »   اجرای 
۱۹ مجموعه بانک خازنی هرکدام به ظرفیت ۲,۸ مگاوار« به پیمانکار واجدشرایط اقدام نماید.

    لذا ازمتقاضیان شرکت دراین مناقصه دعوت بعمل می آید، جهت دریافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به 
آدرس WWW.setadiran.ir مراجعه ونسبت به واریز مبلغ1,000,000ریال بصورت الکترونیکی به شماره حساب 4۰۰۱۱۰۳۱۰4۰۲۵۱۸۷بنام 
تمرکز وجوه درآمدحق انشعاب وسایردرآمدهای شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان  ازتاریخ 1400/08/01لغایت1400/08/06 اقدام 
ویک نســخه از اســناد مناقصه را دریافت نمایند . با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد تا ارائه پیشنهاد از طریق 
ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد , لازم اســت در صورت عدم عضویت فبلی شــرکتها در سامانه فوق مراحل ثبت نام در 
سایت مذکورانجام ونسبت به دریافت گواهی امضا, الکترونیکی اقدام نمایند . شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره  
4-۳۳۳۳۱۷۰۰-۰۷۶ داخلي۲۲۹۸، ودر خصوص ســامانه با داخلی ۳۰۰۰تماس حاصل فرمایند . ثبت شــماره تلفن ,فکس وایمیل از سوی 

شرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد .   
    توضیحات:

1- مبلغ تضمین شرکت درفرایند ارجاع کار۷۲4،۸۶۳،۵۶۹ریال  ، به صورت ضمانتنامه معتبربانکي ویا واریز نقدي .
2- الزامات : ۱- داشتن رتبه۵ نیرو ۲- دارا بودن سابقه کار )حداقل دوکار( مشابه در پست های انتقال و فوق توزیع برق دار در شرکت های برق 
منطقه ای سطح کشور ۳-داشتن دفتر نمایندگی مستقر در بندرعباس 4-ارائه تصویر تایید صلاحیت ایمنی پیمانکاران از اداره کار ،  بارگذاری 

کلیه مدارک  در سامانه ستاد الزامی است. ) عدم  رعایت الزامات فوق باعث مردود شدن پیشنهاد می گردد ( .      
3- دستگاه نظارت : معاونت بهره برداری  شرکت سهـــامی برق منطقـه ای هرمزگان می باشد وشرکتهای متقاضی می تواننددر خصوص 

سئوالات فنی خود با داخلی ۲۳۳۰ خانم کهوری  تماس حاصل فرمایند.
4- حداکثـرمهلت تحویل اسنـادبه دبیرخانه اینشرکت تاساعت ۸صبح روز سه شنبه مورخ۱4۰۰/۰۸/۱۸ وزمان بازگشایی پاکات راس ساعت 

۱۰ صبح همان روز دردفتر امور تدارکات وقراردادهاي این شرکت می باشد. 
5- به پیشــنهادات مشروط،مبهم،مخدوش وفاقد سپرده وپیشــنهاداتي که بعد ازموعد مقرر به دبیرخانه این شــرکت ارسال گردد مطلقاً 
 ترتیب اثرداده نخواهدشــد. 6- آگهي ما درســایت ســامانه )www.setadiran.ir(بخش »ثبت نام/ پروفایل تامیــن کننده / مناقصه گر«  

قابل مشاهده مي باشد.                           

دادنامه 
پرونده کلاسه 140040920000513278 شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان تصمیم نهایي شماره 140040390001638368.  

شاکي : ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره( به نشاني استان تهران - شهرستان تهران -  شهر تهران - خالد - اسلامبولي -کوچه - 17 ستاد - اجرایي 
فرمان امام )ره( با نمایندگي آقاي احسان کشاورز فرزند احمد

اتهام : شکایت بر خلاف واقع در دعاوي اصل 49 قانون اساسي 
گردشکار: در وقت فوق العاده دادگاه اصل 49 قانون اساسي هرمزگان به تصدي امضاء کننده ذیل تشکیل است . پرونده کلاسه 140040920000513278 
تحت نظر است . دادگاه با عنایت به جمیع اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگي را اعلام وبا استعانت از درگاه احدیت متعال بشرح آتي مبادرت 

به صدور رأي مي نماید.
)راي دادگاه (

در خصوص شش دانگ یک قطعه زمین واقع در شهرستان میناب، محله شنبه چالاکی، جنب زمین هشت هکتاری ستاد قطعه 108 به مساحت 400/31 متر مربع، طي نامه شماره 
181/142976/ن-مورخه 1400/04/28 از طرف ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره(به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفي گردیده است این دادگاه پس از بررسي هاي اولیه طي 
دادنامه شماره 140040390001096535 مورخه 1400/05/11 مستنداً به تبصره ماده 10 اصلاحیه آئین نامه نحوه رسیدگي به پرونده هاي موضوع اصل 49 قانون اساسي، مبادرت 
به صدورقرارسرپرستي مي نماید وسپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالي در روزنامه کثیرالانتشار آگهي گردید و متعاقباً با عنایت به انقضاء مهلت یک ماهه انتشار 
آگهي و عدم مراجعه شخص یا اشخاصي به عنوان مدعي یا معترض، ستاد اجرایي طي نامه شماره 181/199111/ن مورخه 1400/06/18 درخواست صدور حکم تملک ملک 
موصوف را نموده است . النهایه این دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصي به عنوان مالک یاقائم مقام قانوني ویا وکیل مالک وتوجهاً به تحقیقات وبررسیهاي انجام 
شده توسط ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده ازمصادیق اموال بلاصاحب تلقي گردیده وهیچگونه اطلاعي ازمالک و یا ورثه یا نماینده قانوني وي 
بدست نیامده ، لذا در راستاي اجراي ماده 28 قانون مدني وفتواي حضرت امام )ره( درتحریر الوسیله )کتاب لقطه(حکم به تملیک ستاد اجرائي فرمان حضرت امام )ره( درملک 
مزبورصادر واعلام میدارد. راي صادره غیابي و ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهي در این دادگاه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدید نظر خواهي در محاکم محترم 

تجدید نظر استان تهران ) ویژه دادگاههاي اصل 49 قانون اساسي( مي باشد .
مختارصادقي - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

گذشت بازیکن استقلال از سارقان زورگیر

ســرویس حوادث //   پیرمرد متوهم که نیمه شــب 
همسرش را در خواب کشــته بود برای بررسی روانی 
به پزشکی قانونی فرستاده شد. اواخر شهریور امسال 
ســاکنان یکی از محله های کرج با شــنیدن صدای 
فریادهای زن همسایه که کمک می خواست به خانه آنها 
رفتند اما وقتی شوهرش در را باز کرد با پیکر خونین 
و بی جان زن ۶۳ ســاله در حالی رو به روشدند که با 

ضربه های چاقو به قتل رسیده بود.
با اعلام ماجرا به امدادگران اورژانس و پلیس دقایقی بعد تیم 
جنایی به محل رسید اما بررسی ها نشان می داد زن میانسال 
جان باخته است. شوهر مقتول خیلی زود در بازجویی ها به 
قتل اعتراف کرد و گفت: من خواب بودم که ناگهان احساس 
کردم از اتاقی که همســرم در آن خوابیده بود سرو صداهای 
مشــکوکی می آید فکر کردم او با یک مرد در حال صحبت 
است به همین خاطر از آشپزخانه چاقو برداشتم و وارد اتاق 

شدم اما غیر از همسرم که خوابیده بود کسی را در اتاق ندیدم 
با این حال به تصور اینکه مرد ناشــناس فرارکرده است با 
چاقو به همسرم حمله کردم و او را کشتم.پس از این جنایت 
وقتی فرزندان این زوج از قتل مادرشــان با خبر شــدند با 
حضور در محل حادثه در تحقیقات به تیم جنایی گفتند که 
پدرشان از مدتی قبل به بیماری دو قطبی مبتلا و چندین بار 

نیز در بیمارستان بستری شده است.
بدین ترتیب به دســتور قاضی کشــیک قتل، جسد مقتول 
به پزشکی قانونی منتقل شــد و متهم نیز به اتهام قتل برای 
تحقیقات جنایی به اداره پلیس آگاهی اســتان البرز رفت.

قاضی محمد عنبری، بازپرس شــعبه یکم دادسرای جنایی 
کرج در تشــریح این جنایت گفت: متهم مردی ۷۳ ســاله 
و کارمند بازنشسته اســت که به گفته فرزندانش به بیماری 

دوقطبی مبتلاست. از آنجا که اظهارات متهم در بازجویی ها 
نیز نشان می دهد وی به بیماری روانی مبتلاست برای بررسی 
سلامت جســمی و روحی وی را به پزشکی قانونی معرفی 
کردیم تا مشخص شود وی هنگام قتل مسئول اعمالش بوده 
است یا خیر؟ چنانچه ســلامت روان وی تأیید شود برای 
محاکمه به دادگاه کیفری فرســتاده خواهد شد.این پیر مرد 
در جلسه بازپرســی به صراحت اعتراف کرده که همسرش 
را خودش کشــته اســت.مطابق ماده ۱۴۹ قانون مجازات 
اسلامی »هرگاه مرتکب در زمان ارتکاب جرم دچار اختلال 
روانی بوده به نحوی که فاقد اراده یا قوه تمییز باشد مجنون 
محسوب می شود و مسئولیت کیفری ندارد.« این ماده آخرین 
اراده قانونگذار در خصوص جنون اســت. مناسب ترین راه 
حل برای تشخیص جنون، توجه به ادراک و قصور ادراک بر 

اساس نشانه هایی مانند هذیان و توهم است. به عبارت دیگر 
چون علل بیماری جنون و اختلالات روان پریشی مشخص 
نیست به جای سبب شناسی باید از نشانه شناسی استفاده کرد 
و از این طریق با پذیرش نسبیت جنون در هر مورد خاص 
نسبت به سلامت یا عدم سلامت روان شخص تصمیم گرفت. 
جنون بر دو قسم است دائم یا دوره ای یا همان ادواری.روان 
پریشی )سایکوزیس( یک اصطلاح ادراکی است؛ بدین معنی 
که فرد دارای تجارب حســی از چیزهایی که وجود ندارد و 
یا اعتقادات بدون پایه در واقعیت اســت. در طول بیماری 
جنون یا روان پریشی، فرد ممکن است توهم یا بدگمانی را 
تجربه کند. همچنین ممکن است چیزهایی را که وجود ندارند 
ببیند یا بشنود. این مسأله می تواند برای فرد به طرز عجیبی 
ترسناک باشد و گاهی اوقات علائم آن می تواند موجب حمله 

کلامی فرد و یا آسیب به خود یا دیگران شود.
 به لحاظ جرم انگاری این ماجرا باید گفت که زمینه ای باید 
فراهم شــود که این قبیل بیماران بــا توجه به اینکه کنترل 
رفتارهایشان دست خودشان نیست در محل های مخصوص 

نگهداری شوند تا سایر اطرافیان دچار زیان نشوند.

ضربه های مرگبار پیرمرد برای قتل همسر
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شهرستان

الگویی که به کشت نمی رسد 
 سرویس شهرســتان // اجرا نشدن کامل طرح الگوی کشت هر 
ساله باعث ضرر کشــارزان هرمزگانی می شود. اجرا نشدن طرح 
الگوی کشــت باعث ضرر و زیان هر ساله به سبزی و صیفی کاران 
هرمزگانی می شــود.احمدی از کشــاورزان توکهور می گوید: در 
سال های گذشته با افت قیمت گوجه فرنگی ، بادمجان ، پیاز و خیار 
ضرر زیادی به کشاورزان وارد می شود و امسال هم نگرانی از تکرار 
ضرر سال های قبلی را داریم.وی می افزاید: طرح الگوی کشت تنها 
توصیه به کشاورزان است و هیچگونه الزام و ضمانت اجرایی ندارد.
سیروس اسد پور مدیرتعاون روستایی هرمزگان هم می گوید: اجرای 
طرح الگوی کشــت نیازمند تصویب در سطح وزارتخانه و اجرای 
همزمان در سه استان جنوبی کشور است.او می افزاید: برداشت پیاز 
و محصول کشاورزان هرمزگانی همراه با فصل برداشت محصولات 
جنوب کرمان است که باعث اشباع بازار و  افزایش عرضه می شود 
و همین  موضوع زمینه افت محصول را فراهم می آورد.جوادی دبیر 
خانه کشاورز استان هم می گوید: باید هر منطقه ای را به کشت یک 
محصول اختصاص داد و ضمانت هایی مانند ســهمیه آب و تعرفه 
برق به عنوان ابزارهای اجرایی الگوی کشــت رعایت شود.امسال 
هم مســولان از اجرای طرح الگوی کشت می گویند.الگوی که با 
ترویج کاشت محصولات استراتژیک و دانه های روغنی است.رضا 
امیری زاده، مدیر زراعت سازمان جهادکشاورزی هرمزگان با اشاره به 
اجرای طرح اصلاح الگوی کشت در مزارع استان گفت:برای اجرای 
این طرح بیش از ۲۰ هزار هکتار از زمین های زیر کشت محصولات 
استراتژیک استان به ویژه گندم و کلزا در اولویت قرار دارد.امیری زاده 
افزود: کشت های نشایی و آبیاری زیر فشار از مهمترین برنامه های 
اجرای طرح اصلاح الگوی مصرف در هرمزگان اســت.به گزارش 
باشــگاه خبرنگاران جوان  ،او هدف از اجرای طرح اصلاح الگوی 
کشــت را تنوع کشت، استفاده بهینه از منابع آبی و دستیابی به بازار 

فروش محصولات اعلام کرد.
کشف و تخریب یک باب کوره زغا ل دربندرلنگه

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // رئیس  اداره منابع طبیعی 
و آبخیزداری شهرستان بندرلنگه از کشف و تخریب یک باب کوره 
زغا ل در منطقه چاه مسلم خبر داد .به گزارش خبرنگار دریا  ؛ علی 
ملایی ماران گفت : ماموران یگان حفاظت، با حضور به موقع موفق 
به کشف و تخریب 1 باب  کوره غیر مجاز زغال در منطقه چاه مسلم 
این شهرستان شــدند.وی افزود : قطع بی رویه و غیرمجاز درختان 
جنگلی که ذخایر ملی هستند، موجب تخریب محیط زیست و به هم 
خوردن تعادل اکوسیستم طبیعت می شود. حفظ و نگهداری جنگل ها 
بدون همراهی و همکاری اقشار مختلف مردم و مسئولین شهرستان 
با نیروهای حفاظتی میسر نمی شــود، لذا از همه مردم خواستاریم 
در این راه ما را همراهی نماینــد .وی ادامه داد : اداره منابع طبیعی 
شهرســتان بندرلنگه به صورت شبانه روزی آماده دریافت هرگونه 
اخبار در مورد تخریب و تصرف و آتش ســوزی از طریق شماره 

تلفن15۰4می باشد.

خبری

آگهی مزایده )نوبت دوم (  
شــعبه دوم اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس به موجب پرونده اجرائی 0000444 که طی آن حکم به 
تقسیم ترکه مرحوم عباس مرادی به شرح فوق فی مابین وراث به نسبت سهم هریک صادر شده است ، لذا ملک 

متعلق به مرحوم پس از کارشناسی به شرح ذیل به مزایده گذاشته می شود.
 موضوع مزایده: ششدانگ پلاک ثبتی پلاک 13842 فرعي از 1 اصلی بخش 02 ناحیه 00 به شرح ذیل اعلام مي 
گردد. مشخصات ملک یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی 13842 فرعي ار 1 اصلي مفرور و 
مجزا شده از6874 فرعي از اصلي مذکور ، قطعه 3 در طبقه 1 و واقع در بخش 02 ناحیه 00 حوزه ثبت ملک ناحیه 

دو بندرعباس استان هرمزگان به مساحت 80.73 متر مربع متن ملک آپارتمان قطعه سوم تفکیکی مفروز و مجزي شده از شماره 6874 فرعي از 
1 اصلي ، به مساحت ) 80/73 ( هشتاد متر و هفتاد و سه دسیمتر مربع ، واقع در طبقه اول به آدرس گلشهر جنوبی کوچه فتح المبین روبروی 

دادگستری ساختمان مرادی طبقه اول واحد دو
 نظریه ونتیجه کارشناسی 

مشخصات ثبتي سند: سند به صورت شش دانگ به متراژ 80/73 مترمربع در طبقه اول 13842 فرعي از  یک اصلي واقع در بخش دو بندر عباس. 
طبق کپي سند ارائه شده به نام آقاي عباس مرادي فرزند خداداد شماره شناسنامه 2 

مشخصات ملک: آپارتمان دو خواب ، داراي کمد دیواری، یک اسپیلیت، کابینت ام دي اف ، انشعاب برق و آب، پارکینگ اختصاصي 
ارزیابی ملک: با توجه به امکانات و مشخصات فوق بدون در نظر گرفتن هر گونه بدهي بانکي و شخصي.. مالیات مجموعاً 10/600/000/000 

ریال )ده میلیارد و ششصد میلیون ریال ( میباشد . 2-کلیه هزینه های مربوط به معامله از هر قبیل و از هرجهت به عهده خریدار است. 
3-پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام مبلغ 10% مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی 

به حساب شماره 2171295409008 نزد بانک ملی شعبه دادگستری تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . 
4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهاد مختار است. 

 5-مزایده در ساعت 13 ظهر مورخ 1400/08/12 در محل دفتر شعبه دوم اجرای احکام حقوقی بندر عباس واقع در رسالت جنوبی - کوچه فتح 
المبین - مجتمع قضایی شهید بهشتی بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید ./

6- در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خود داری نماید مسئول کسر احتمالي قیمت و 
خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً  از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد 
نخواهد شد و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به اجرای احکام حقوقي شعبه دوم دادگستري بندر عباس مراجعه نمایند. 

دادورز اجرای احکام شعبه دوم دادگاه  حقوقی دادگستری بندرعباس- روح الامینی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهي مناقصه عمومی یک مرحله ای 
سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان در نظر دارد عملیات خرید، بارگیری، حمل و تخلیه ۷4۵۳۰ متر لوله های پلی اتیلن در 
سطح استان هرمزگان به شرح ذیل را از طریق مناقصه عمومی به کارخانجات، تولیدکنندگان و نمایندگی های مجاز دارای مجوز 
و رتبه A یا B از دفتر توســعه سامانه های نوین آبیاری معاونت آب و خاک وزارت جهادکشاورزی واگذار نماید. لذا از متقاضیان 
واجدالشرایط دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه به شماره فراخوان ۲۰۰۰۰۰۳۷۵۷۰۰۰۰۱4 پس از درج آگهی نوبت دوم به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir   مراجعه نمایند.

سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان

تضمین شــرکت در مناقصــه مبلــغ ۱,4۳۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال به صــورت ضمانت نامه بانکی و یا فیش نقدی واریزی به حســاب شــماره 
4۰۶۲۰4۲۰۰۷۶۸۵۶۹۵  )شــماره شــبا IR۵۳۰۱۰۰۰۰4۰۶۲۰4۲۰۰۷۶۸۵۶۹۵( نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران به نام تمرکز 
سپرده سازمان جهادکشاورزی استان هرمزگان که برای مدت سه ماه از تاریخ آخرین مهلت تسلیم پیشنهادات معتبر و قابل تمدید باشد و هزینه 

شناسه آگهی: 1207445 انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
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نوبت دوم

آگهی مزایده  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 140000054 یک دستگاه اتومبیل سواری پراید صبا مدل 1388 به شماره انتظامی 49 
ج 345 ایران 84 رنگ نقره ای وضعیت اتاق و بدنه در حد متوسط در بعضی از قسمتهای بدنه آثار رنگ شدگی وجود 
دارد شیشه ها سالم و وضعیت لاستیکها و داخلی اتاق و داشبورد متوسط و نسبتا خوب می باشد و خودرو دارای 35 
درصد استهلاک می باشد متعلق به آقای منوچهر کمالی کلوچانی که طبق نظر کارشناس رسمی مورخ 1400/06/30 به 
مبلغ 530.000.000 ریال )پانصد و سی میلیون ریال( ارزیابی شده، از ساعت 9 الی 12 یکشنبه مورخ 1400/08/16 در 
شعبه اجرا اداره ثبت اسناد و املاک رودان واقع در رودان بلوار شهید چمران مجتمع اداری اداره ثبت اسناد و املاک از 

طریق مزایده به فروش می رسد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت 10 درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا 
نماینده قانونی او در جلسه مزایده است. برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف 5 روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق 
ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب 
خزانه واریز خواهد شد. مزایده از مبلغ 530،000،000 ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود کلیه هزینه های قانونی به 
عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول خواهد شد ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری 

بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد.131/م/الف
تاریخ انتشار:1400/07/27

یحیی شیروانی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

گروه گــزارش// ناوبری معاصر دارای 
ویژگی های متعددی اســت که ملل 
دریانورد برای ایمنی و امنیت سفرهای 
دریایی تلاش دارند به ارتقا ناوبری در 
و  آموزش  بپردازند.  متعدد  ســطوح 
توسعه دانش فعالان و فرهنگ سازی 
برای پذیرش شرایط تغییر در ناوبری 
با  معاصر از مســائل مهم در ارتباط 
لنج داری می باشد. از مشکلات عدیده 
در صنعت لنج ســازی عدم تطبیق 
شرایط خود با کشتی های جدید حمل 
و نقل کالا می باشــد. برای انجام این 
امر باید فرهنگ سازی وسیعی صورت 
گیرد. فرهنگ ســازی بــرای تغییر 
شرایط بستگی به مسائل مالی عدیده 
با مشاهدات میدانی صورت  ای دارد. 
گرفتــه در امور لنج ها در بندرگنگ، 
کار بر روی لنج های حمل و نقل کالا 

کار طاقت فرسایی است.
 بســیاری از لنج ها به خاطر عدم صرفه 

اقتصادی و گران بودن ســوخت قادر به 
با وجود چنین  نیستند.  سفرهای دریایی 
شــرایطی می بایست برای تغییر کاربری 
لنج ها در بستر زمان باید فرهنگ سازی 
شود. برای لنج داران و کارکنان لنج های 
چوبــی و فایبرگلاس باید در زمینه های 
مختلف آموزش های متعدد صورت گیرد. 
اما آیا این کار با توجه به مشکلات عدیده 
اقتصادی برای لنج داران بندرکنگی مقدور 
هســت و یا این که چه نهاد یا سازمانی 
اقدام به انجام چنیــن امری نماید، جای 
ســئوال فراوانی دارد. به نظر می رســد 
باید تغییر در ناوبــری معاصر به تدریج 
برای لنج داران تشــریح گردد. نمی توان 
به صــورت ضربتی به لنــج داران تفهیم 
کرد که ویژگی هــای لنج های فلزی بر 
لنج های قدیمی چوبی و فایبر گلاس به 
چه صورت است. نیروهایی که به عنوان 
دریانورد در لنج ها برای حمل و نقل کالا 
کار می کنند، بر اساس تجربیات گذشته 
و دانش ســنتی و مدرن بــه دریانوردی 
مشغول می باشند. هنوز ناخدایان قدیمی 
در بندرکنگ در لنج ها مشغول به کار بوده 

و با تجربه و دانش خود سفرهای ایمنی 
دارند. تجربه این ناخدایان زیاد بوده و در 
شرایط نامساعد جوی نیز لنج های زیادی 
را از غرق شــدن نجات داده اند. اما در 
مجموع به نظر می رسد کارکنان لنج می 
بر طبق دانش جدید دریانوردی  بایست 
آموزش  بیشــتری ببینند و با وســایل 
جدید هدایت لنج، ایمنی و غیره آشنایی 
افزونتری پیدا کنند. چون آن ها در بنادر 
مقصد نیز می بایســت بتوانند به خوبی با 

ناوبری معاصر آشنا باشند. 
لنج نیز همانند سایر وسایل حمل و نقل 
زمینی و هوایی در بســتر زمان با توجه 
به پیشرفت تکنولوژی تغییرات زیادی را 
پشت سر گذاشــته است. فرهنگ سازی 
و تغییــر نگرش در بیــن فعالان عرصه 
دریانوردی، نیاز بــه آموزش ممتد و در 
برخی مــوارد اجباری بــرای لنج داران 
و کارکنان لنــج در بندرکنگ دارد. تغییر 
نگرش نیاز به زمان و مشوق های اقتصادی 
دارد. با توجه به مشاهدات میدانی صورت 
گرفته در بندرکنگ بسیاری از لنج داران 
نگرش خوبی نســبت به لنج های فلزی 

ندارند، این نگرش در بستر زمان به وجود 
آمده است. در ساختار فکری آن ها یک 
لنج چوبی نزدیک به یک سده در صورت 
غرق نشــدن و حوادث ناگهانی برای آن 
هــا کار می کند و پس از یک ســده هم 
تمام اجزای آن قابل اســتفاده است. در 
گذشته از اجزای لنج های اسقاطی چوبی 
در سقف خانه ها و ساخت وسایل چوبی 
استفاده می شد. در حال حاضر نیز لنج ها 
را در بندرکنــگ پــس از کارکرد تعمیر 
نموده و به گونه ای آن را تعمیر می کنند 
که لنج بتواند سال های متمادی در عرصه 

دریانوردی به سفر برود.
در بسیاری از موارد تمول صاحبان لنج ها 
در بندرکنگ و نگهداری از آن ها ، حتی 
اگر ماه ها این لنج ها در اسکله بمانند و 
سفر دریایی نروند و امید به داشتن آینده 
بهتر باعث شــده است تا لنج داران تغییر 
چندانــی در کارکرد لنج ها یا فعالیت در 
جهت تغییر نگرش در راستای هماهنگی 

با ناوبری معاصر انجام ندهند. شــاید هم 
برخی لنــج داران بندرکنگی با توجه به 
رکود ســفرهای دریایی توان مالی چنین 
کاری را نداشته باشند. با مشاهدات میدانی 
صــورت گرفته در بندرکنــگ که دارای 
بیشــترین لنج های چوبی و فایبر گلاس 
هست، برخی از لنج داران لنج های خود 
را یکسال است که در اسکله نگهداشته اند 
و به دلیل عــدم صرفه اقتصادی به حمل 
کالا نمــی پردازند. یا برخی از لنج داران 
که لنج های خــود را تبدیل به لنج های 
فلزی و یا یدک کــش نموده اند به دلیل 
عدم صرفه اقتصــادی از وامی که برای 
خریــد یدک کش دریافــت نموده و باز 
پرداخت آن گلایــه زیاد دارند. آن ها بر 
این نظرند که با توجه به حجم کم کالاها 
برای جابجایی یدک کش ها ممکن است 
صرفه اقتصادی نداشته باشد. اما از سال 
1396 به دلیل تحریم کشور قطر از سوی 
کشورهای همکاری خلیج فارس و صدور 
میوه و تره بار از بنادر ایران به ویژه بندر 
شیو توسط ناخدایان بندرکنگی تا حدودی 
حمل و نقل کالا برای لندینگ کرافت ها 
بهتر شده است.) فیصل ایرانی، مصاحبه، 
1397( امــا هر دریانورد بندرکنگی نمی 
تواند لندینگ کرافت خریداری نماید و از 
سوی دیگر کار با لندینگ کرافت نیاز به 

دانش روز ناخدایی داشته و تخصص لازم 
دارد. لنج ها هزینه رفت و برگشت آن ها 
کمتر بوده و می توانند به صورت خالی به 
بنادر مقصد رفته و از آن جا محموله بار 
کنند. اما کار با لندینگ کرافت به گونه ای 
دیگر اســت و این شــناور باید محموله 
بیشتری داشــته و نمی تواند به صورت 
بدون محموله به بنادر مقصد برود. چون 
صرفه اقتصادی ندارد. آقای فیصل ایرانی 
از جمله ناخدایان جوان بندرکنگی است 
که لنج چوبی خود را فروخته و لندینگ 
کرافت خریداری نموده است. در ابتدای 
کار مشــکلات عدیده ای مواجه بود. اما 
در حال حاضر کار دریانوردی ایشــان 
ترقی پیدا کرده و شناور ایشان در مسیر 

بندرشیو به قطر کار می کند.
شــناورهای مدرن و فلزی بسیار گران 
قیمت می باشــند. امــا در مجموع عدم 
ریسک از سوی بســیاری از لنج داران 
بندرکنگی  و تفکر محافظه کارانه آن ها 

هم در بسیاری از موارد باعث می گردد 
که بسیاری از لنج داران در جهت انطباق 
با شرایط کنونی و خرید شناورهای فلزی 
تعلل کننــد. دریانــوردان بندرکنگی که 
روزهای درخشــانی در حمل و نقل کالا 
و سفرهای دور دراز داشتند، امید به آینده 
درخشان برای صنعت لنج دارند. لنج های 
آن ها اگر اندکی از قیمت سوخت آن ها 
در انجام سفرهای دریایی کاسته شود، می 
توانند بارهای سبک نظیر خشکبار و تره 
بار را به کرات به کشورهای حوزه جنوبی 
خلیج فارس ببرند. یا حتی همانند گذشته 
بدون محموله به کشورهای حوزه جنوبی 
خلیج فارس برونــد و از آن جا محموله 
هایی به بنادر ایران بیاورند. اما گران بودن 
سوخت این ریسک اقتصادی را از آن ها 
گرفته است. هر چند با توجه به گسترش 
وسایل حمل و نقل دریایی از جهت امنیت 
و سرعت، جایگاه لنج ها بسیار کمرنگ 
شده اســت، اما مالکان لنج ها نمی توانند 
ریسک پذیر باشند و از سوی دیگر نمی 
شــود به اجبار آن هــا را وادار به تغییر 
نگرش نمــود چون راهــکاری در این 
راستا توســط سازمان های مربوطه ارائه 
نمی شود. عدم آشنایی ناخدایان به فنون 
کشــتی های فلزی و ناوبری معاصر هم 
یکی از دلایلی اســت که تا حدودی کار 

را برای بســیاری از ناخداها که صاحب 
لنج نیز هستند مشکل کرده است. صاحبان 
لنج ها هم برای خودشان توجیهاتی دارند 
که چرا در بسیاری از موارد اقدام به تغییر 
نگرش نمی کنند. برخی از لنج داران نیز 
در بندرکنگ لنج های خود را فروخته و 

به کارهای دیگر مشغول می باشند. 
فرزندان بســیاری از دریانوردان قدیمی 
به کارهای تجاری در بندرکنگ مشغول 
می باشند و شغل پدرانشان را رها نموده 
اند. کسادی بازار سفرهای دریایی و عدم 
انجام گرفتن سفرهای دریایی درازمدت به 
هند و آفریقا نیز تاثیر زیادی بر عملکرد 
لنج داری و عدم ارتقا سطح لنج ها داشته 
اســت. در حالی که در پنجاه سال پیش 
بندرکنگی ها کشتی های فلزی داشتند که 
چندل و چوب از آفریقا و دیگر کشورها 
حتی سنگاپور به بندرکنگ جهت فروش 
حمل می کردند. در یــک بیان کلی می 
توان عنوان نمود که آموزش و تفکر تغییر 

شــناورها نیاز به برنامه ریزی درازمدت 
همراه مشــوق های اقتصادی دارد.  این 
کار یک شبه صورت نمی گیرد، همانگونه 
که یک شــبه هم از بین نمــی رود. اگر 
مشــوق های اقتصادی در بستر زمان از 
سوی سازمان بنادر و دریانوردی و سایر 
سازمان های ذیربط صورت گیرد و اگر 
افرادی که لنج های خود را از  چوبی به 
فلزی تغییر داده اند، در برنامه های خود 
در حمل و نقل کالا موفقیتی به دســت 
آورند، یقینا دیگران تشویق به انجام این 
امر می شوند، و گرنه مشکلات عدیده ای 
در این راســتا همواره وجود دارد. علاوه 
بر این باید در نظر داشــت که بســیاری 
از دریانــوردان و به ویژه کارکنان لنج ها 
کارگران فصلی نیز هستند که کار را برای 
آموزش دادن به آن ها مشــکل می کند. 
کارآیی لنج های چوبی در بستر زمان هم 
باعث گردیده تا لنج داران همواره لنج را 
بر کشتی های فلزی بزرگ ترجبح دهند. 
اگر لنج سازی بندرکنگ بتواند لنج های با 
حجم بسیار بالا بسازد و از این لنج سازی 
چوبی به خوبی حمایت شــود، می توان 
شــاهد رونق لنج های چوبی بوده و این 
لنج ها می توانند محموله های بیشــتری 

را جابجا کنند.

آموزش برای پذیرش تغییر در ناوبری معاصر در بندرکنگ

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان 
// مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی هرمــزگان گفــت: 
بستک  کاروانسرای  یونسکو  »ارزیابان 

را برای ثبت جهانی بررسی کردند.«
به گزارش خبرنگار دریا ؛  سهراب بناوند بابیان 
این مطلب گفت: »وزارت میراث فرهنگی در نظر 
دارد در ۲4 استان کشــور، 56کاروانسرا از عهد 

ساســانیان تا قاجاریه را به ثبت جهانی برساند 
که کاروانسرای بســتک یکی از این کاروانسرا ها 
اســت.«  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی هرمزگان افزود: »کاروانسراي بستک 
مربوط به دوران قاجار است و در سال 1377 در 

فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است.«
او با اشــاره به اینکه یکی از شرایط ثبت جهانی 

کاروانســرای بســتک نحوه نگهداری و رعایت 
ضوابط عرصــه و حریم آن اســت، افزود: »این 
کاروانســرا با تغییر کاربری به عنوان اقامتگاه بوم 

گردی و سفره خانه سنتی در حال فعالیت است.«
بناوند تأکید کــرد: »امیدواریم بــا ثبت جهانی 
کاروانســرای بستک، این شهرســتان به یکی از 

مقاصد گردشگری استان هرمزگان تبدیل شود.« 

ارزیابان یونسکو کاروانسرای بستک را برای ثبت جهانی بررسی کردند
آگهی تغییرات  

تغییرات شــرکت روستایی هشتبندی شرکت تعاونی به شماره ثبت 133 و شناســه ملی 10800009360 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ1399/09/04 که طی نامه شــماره 184/929مورخ1399/9/29 به تایید اداره 
تعاون روســتایی شهرستان میناب رسیده است تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : - آقای مسلم رنجبری به شماره ملی 
3421682755 به ســمت بازرس اصلی و آقای عباس پیروزی به شماره ملی 5869969204 به سمت بازرس علی 
البدل برای یک سال مالی انتخاب گردید. - ترازنامه و حساب سود و زیان سال مالی منتهی به 1398 مورد تصویب 

قرار گرفت .شناسه آگهی: 1209332
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب 

قوه قضائیه 
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
رفتار امروز شما به نظر همکاران تان گیج کننده 
اســت ، چون طوری رفتار مــی کنید که انگار 
اصل مطلب را می دانیــد، اما واقعیت فقط آن 
چیزی نیست که به چشم دیده می شود. می توانید فشار را در 
اطــراف تان حس کنید و این که هنوز نمی دانید نقش تان در 
ماجراهای امروز چیست. خستگی ناپذیر شده اید و حتی کمی 
هم طغیانگر به نظر می رســید. باید حواس تان به ماجراهای 
امروز باشد تا چیزی را از دست ندهید، اگر یک لحظه چشم 

بردارید ممکن است عقب بمانید.
  اردیبهشت :

فکر می کنید که دارید با حقایق ملموس پیش 
می روید، اما واقعیت این قدرها هم ساده نیست. 
هنوز دقیقا نمی دانید که کجای کار ایستاده اید و 
دیگران چه نظری درباره ی شما دارند، اما وقتی اوضاع خوب 
پیش می رود می توانید آن را بفهمید و همین کافی اســت که 
ترغیب شوید به کارتان ادامه دهید. البته، احساسات تان کمی 
مغشوش شــده و تصمیم گیری و قضاوت اوضاع برای تان 
دشوار است. شاید زندگی بر وفق مرادتان پیش نرود، اما به هر 

حال دانستن حقیقت بهتر از زندگی در خواب و خیال است.
  خرداد :

دوستان نزدیک تان مرموز به نظر می رسند، به 
همین خاطر نمی توانید تشخیص دهید که چه 
کسی طرفدار شماست. سیگنال های متضاد به 
سوی شما روانه شده است، در چنین اوضاعی 
جهت گیری در مسیر کار بسیار دشواری است. شاید در مسیر 
گم شوید و حتی نتوانید راه بازگشت به واقعیت را پیدا کنید. 
وقت بگذارید و قبل از این که دور شوید همه چیز را بررسی 
کنید. وقتی بدانید کجای قضیه ایستاده اید، راحت تر می توانید 

به مقصد برسید.
  تیر :

معمولا دچار شــدت احساسات نمی شوید، اما 
امروز ممکن است بخواهید پا از محدودیت های 
تان فراتر بگذارید. به شدت نیاز به ماجراجویی 
دارید. حتی اگر بدانید که باید بیش از این ها احتیاط کنید، باز 
هم اعتماد به نفس تان برای ماجراجویی بالا خواهد گرفت. 
یادتان باشد که مجبور نیســتید عقلانی رفتار کنید. اگر این 
خواسته ی قلبی شماســت، پس اشکالی ندارد برای رسیدن 

به آن خطر کنید.
  مرداد :

امروز ممکن اســت توپی از زمین دوست تان 
به سوی شــما روانه شود، اما تا آمادگی نداشته 
باشید اصلا توپی نخواهید دید. پس حواس تان 
را حسابی جمع کنید تا اتفاقات غیر منتظره غافل گیرتان نکند. 
این اتفاقات ناگهانی شاید یک تجربه ی دلپذیر به نظر برسد 
و به همیــن خاطر حالت تدافعی به خود نگیرید. اما واقعیت 
چیز دیگری است، به نفع تان است که آماده باشید تا بتوانید به 

سرعت با واقعیت روبرو شوید.
 شهریور :

امروز به قابلیت های تحلیلی خود دسترســی 
نداریــد و مثل این می ماند که از منطقه ی ایمن 
خارج شــده باشــید. جواب های کاربردی که 
همیشه به راحتی دم دست تان بود امروز پیدا نیستند. این عدم 
شفافیت آن قدر برای تان غیر معمول است که شاید مسیرتان 
را گم کنید. اکنون زمان آن رســیده که راهکارهای عقلانی را 

کنار بگذارید و به احساسات تان بچسبید.
 مهر :

بیشــتر روزها می دانید که می خواهید چه کار 
کنیــد و البته می توانید برای به دســت آوردن 
خواسته های آن روزتان از عقل کمک بگیرید. اما 
امروز خبری  از راهکارهای عقلانی نیست و به حال خودتان 
رها شــده اید. تمام چیزی که برای تان باقی مانده این است 
که به رویاهای تان بپردازید. بگذاریــد خیالات تان آزادانه 
بچرخنــد، اما آن ها را بیش از حد بــزرگ نکنید. برای این 

که مشکل درست نشود باید سلامت افکارتان را حفظ کنید.
 آبان :

امروز شــاید در عمق خیالات تان فرو بروید یا 
این که توجه تان را به رویاهای دیگران معطوف 
کنید، اما در هر صورت مسیری که می روید اشتباه 
اســت. دارید به جایی می رسید که دیگر تشخیص واقعیت 
از رویا ممکن نیســت. هر چه بیشــتر دچار خواب و خیال 
می شوید، از دنیای واقعی دورتر خواهید شد. اما اشکالی ندارد، 

قرار است که به زودی در واقعیت ها قدم بردارید.
   آذر :

وقتی تصمیم تان را گرفتید دیگر کسی نمی تواند 
نظرتان را عوض کند. انــگار امروز هر چیزی 
توجه تان را جلب می کند. شاید چند روز دیگر 
بفهمید که در زندانی از خیالات تان محبوس شده اید. تمام آن 
چیزی که اکنون نیاز دارید، این اســت که حواس تان را جمع 

کنید تا به دام نیفتید.
 دی :

به نظر خودتان همه ی حرف های تان واضح و 
روشن است و اهداف تان هم به اندازه ی کافی 
قدرتمند هستند. شاید دیگران به این نتیجه برسند 
که نباید قدرت شما را دست کم گرفت، اما با این وجود باید 
احتیاط کنید. سعی کنید کسی را گمراه نکنید. بدانید که باید به 
گروه انسجام ببخشید، پس هر طور شده خودتان را به آن ها 

ثابت کنید.
  بهمن :

اوضاع بــه اندازه ی کافی پیچیده هســت، اما 
متاســفانه شــما هم دارید آن را بدتر می کنید. 
احساسات تان آشفته شده و نمی دانید چه طور 
آن ها را مدیریت کنید. سعی کنید هیچ چیز را در دل تان نگه 
ندارید، چون اگر این طور پیش بروید ممکن اســت ناگهان 
منفجر شوید. برای این که از این امتحان سربلند بیرون بیایید 

باید با احتیاط و نرمی حرکت کنید.
  اسفند : 

امروز فرصت های بیشماری پیش روی تان قرار 
گرفته تا گریزی بزنید و چندتای آن ها را تجربه 
کنید. باید وقت بگذارید و کاری عجیب یا خلاقانه 
انجام دهید، در غیر این صورت ممکن اســت خودتان را در 
وضعیتــی بیابید که پیامدهای جدی آن گریبان تان را بگیرد. 
همه چیز به انتخاب شما بستگی دارد که امروزتان را چگونه 

بسازید.
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سرویس سلامت // سقط ناخواسته جنین 
یکی از مسائلی اســت که ممکن است 
خانم های بــاردار را درگیر کند. یک بار 
سقط خودبه خودی جنین معمولاً طبیعی 
نشانگر  آن  تکرار  اما  می شــود  قلمداد 
وضعیتی اســت که به آن سقط مکرر یا 

سقط تکرارشونده گفته می شود.
دکتر فیروزه بلاش_جراح و متخصص زنان و 
زایمان، گفت: سقط مکرر به وقوع حداقل دو 
یا سه سقط ناخواسته جنین اطلاق می شود. 
در مواردی که ســن خانم بالا باشــد، سابقه 
ناباروری وجود داشته باشد و یا خانم دچار 
مشکلات زمینه ای باشد، با وقوع دو بار سقط 

جنین، باید بررسی های لازم انجام شود.
وی در ادامه توضیح داد: سقط مکرر می تواند 
اولیه یا ثانویه باشــد. سقط مکرر اولیه یعنی 
خانم سابقه بارداری سالم و موفق و تولد نوزاد 
زنده را ندارد. ســقط مکرر ثانویه یعنی خانم 
قبلًا سابقه بارداری سالم و تولد نوزاد را داشته، 
اما اکنون دچار ســقط می شود. شیوع سقط 
مکرر حدود یک درصد شــیوع برآورد شده 
و خوشــبختانه حدود ۷۰ درصد موارد سقط 

مکرر قابل کنترل و درمان است. 
این عضو تیم تخصصی مرکز درمان ناباروری 
ابن ســینا درباره علل معمول ســقط مکرر، 
بیان کرد: شــایع ترین علت بروز سقط مکرر 
علل ژنتیکی اســت. یعنی جنیــن به دلیل 
ناهنجاری های ژنتیکی ســقط می شود. بروز 
اختلالات ژنتیکی در جنیــن لزوماً به دلیل 

وجود ناهنجاری های ژنتیکــی در پدر و یا 
مادر نیســت؛ ممکن است هر دو کاملًا سالم 
باشند، اما جنین دچار اختلال شود و یا هر دو 
به ظاهر نرمال باشند، اما اختلالات کوچکی 
داشته باشند که در زندگی خودشان مشکلی 
ایجاد نمی کند، اما باعث بروز ناهنجاری و عدم 

تعادل کروموزومی در جنین شود. 
وی عوامل ایمونولوژیــک را به عنوان یکی 
دیگر از علل ســقط مکرر برشمرد و اظهار 
کرد: گاه سیســتم ایمنی بــه دلایلی قادر به 
تحمل جنین نیســت. یعنی جنین را به عنوان 
موجودی بیگانه و مهاجم شناسایی می کند و 
آن را دفع می کند. در واقع سیستم ایمنی بدن 
مادر نمی تواند خود را با بارداری و رشد جنین 
تطبیق دهد و علیه جنین شــروع به فعالیت 
می کند که نتیجه آن بروز ســقط های مکرر 

است. 
وی در ادامه افزود: گاهی ســقط مکرر ریشه 
در ناهنجاری هــای رحم یا دهانه رحم دارد. 
ناهنجاری رحم می تواند ساختاری باشد، یعنی 
ســاختار رحم نرمال نباشد. رحم تک شاخ، 
رحم دوشاخ، ســپتوم رحمی و فیبروم های 
داخل رحم از جمله ناهنجاری های ساختاری 
رحم انــد. ناهنجاری های دیگــر رحم مانند 
چســبندگی نیز می توانند باعث بروز سقط 
مکرر شوند. چسبندگی رحم می تواند ناشی از 
عللی همچون عفونت یا دستکاری های قبلی 
باشــد. نارسایی دهانه رحم یا سرویکس هم 
از جمله علل سقط مکرر است، بدین معنا که 

دهانه رحم به دلیل کوتاه بودن و ضعف قادر 
به بسته ماندن تا پایان ۹ ماه بارداری نیست.

بلاش اختــلالات اندوکرین یا غدد درون ریز 
را یکی دیگر از علل ســقط مکرر دانست و 
بیان کرد: انواع اختلالات غددی و متابولیک 
می توانند باعث بروز سقط مکرر شوند. دیابت، 
کم کاری تیروئید، ســندرم آنتی فسفولیپید و 
سندرم تخمدان پلی کیســتیک از جمله این 
اختلالات اند. همچنین، نارسایی در فاز لوتئال 
تخمک نیز از جمله علل غددی سقط مکرر 
است. نارســایی در فاز لوتئال یعنی تخمک 
نمی تواند پروژســترون لازم را تا هفته هشتم 
بارداری که جفت شروع به ترشح پروژسترون 

می کند، تولید کند. 
عضو تیم تخصصی مرکــز درمان ناباروری 
ابن سینا، افزود: علت دیگری که ممکن است 
به ظاهر کم اهمیت قلمداد شود، عوامل مربوط 
به سبک زندگی است. خطر بروز سقط مکرر 
در خانم هایی که سبک زندگی سالمی ندارند، 
بیشــتر اســت. عواملی مثل چاقی، مصرف 
دخانیات، مصرف الکل و برخی دارو ها ممکن 

است زمینه ساز بروز سقط جنین شوند. 
وی درباره پیشگیری از بروز سقط مکرر، بیان 
کرد: توصیه اصلی ما این اســت که زوج های 
عزیز بــا برنامه ریزی اقدام به بارداری کنند و 
دو تا ســه ماه قبل از اقدام به بارداری برای 
ارزیابی های اولیه مراجعه کنند. در این ویزیت 
مــا با گرفتن شــرح حال دقیق و درســت 
می توانیم به نکات مهمی پی ببریم. برای نمونه 

اگر خانم سابقه اختلالات عروقی مثل واریس 
یا آمبولی داشته باشد، باید عوامل انعقادی را 
بررسی کنیم. یا اگر ازدواج فامیلی باشد یا در 
خانواده سابقه سقط مکرر وجود داشته باشد، 
زوج را برای مشــاوره و بررسی های ژنتیکی 
ارجاع می دهیم. در آزمایشات اولیه دیگر علل 
سقط مکرر مانند دیابت، اختلالات تیروئید، 
سندرم تخمدان پلی کیستیک و ... نیز بررسی 
می شود و با مشخص شــدن عوامل خطر و 
کنترل و درمان آنها، می توانیم کمک کنیم که 

یک بارداری سالم و موفق طی شود. 
وی در مورد مراقبت های بارداری در مبتلایان 
به ســقط مکرر، گفت: این دسته از خانم ها 
بایــد از ابتدای بارداری تحت نظر باشــند و 
مراقبت های ویژه دریافت کنند، زیرا هم علل 
سقط مکرر باید در ایشــان کنترل شود، هم 
عوارض بارداری. توجه به این نکته ضروری 
است که عوارض بارداری در مبتلایان به سقط 
مکرر بیشتر است. بسته به علت سقط مکرر، 
دارو های لازم ممکن اســت از دو تا سه ماه 
قبل از بارداری شروع شود یا از آغاز بارداری 
و تشکیل شــدن قلب جنین. در این دسته از 
خانم ها فواصــل ویزیت های کنترل بارداری 
باید کوتاه تر باشد. اسکن آنومالی جنین باید با 
دقت زیاد انجام شود. در سه ماهه نخست باید 
دو تا سه بار دهانه رحم بررسی شود تا اگر در 
حال کوتاه شدن بود، عمل سرکلاژ یا دوختن 
دهانه رحم انجام شود که عمل ساده ای است 
و می تواند بــارداری را نجات دهد. همچنین 

مبتلایان به ســقط مکرر باید از نظر عوارض 
بــارداری مانند اختلال تحمــل قند خون و 
دیابت، فشــار خون و عوامــل خطر زایمان 

زودرس به دقت بررسی شوند. 
عضو تیم تخصصی مرکــز درمان ناباروری 
ابن ســینا در ادامه توضیح داد: کلینیک سقط 
مکرر ابن سینا خدمات فوق تخصصی درمان 
ســقط مکرر و همچنین، خدمــات کنترل 
بارداری در این دســته از افراد را به مراجعان 
ارائه می کند. فعالیت متخصصان این کلینیک 
به صورت گروهی اســت و ما می توانیم علل 
مختلف سقط مکرر را بررسی و درمان مناسب 
را به زوج ارائه کنیم. اگر به علل ژنتیکی شک 
کردیم، با مشاوره ژنتیک، آزمایش کاریوتایپ 
و بررسی ژنتیکی محصول بارداری سقط شده 
)در صورت وجود( به تشــخیص می رسیم و 
اگر تشــخیص دهیم که اختــلالات ژنتیکی 
عامل ســقط مکرر است، زوج را به کلینیک 
بــرای دریافت جنین  درمان های جایگزین 

اهدایی ارجاع می دهیم.
وی در ادامه افزود: اگر شــک به اختلالات 
ایمونولوژیــک مطــرح باشــد، متخصص 
اقدامات تشــخیصی  از  ایمونولوژی پــس 
لازم، متناسب با شرایط خانم دارو های لازم 
کورتیکواستروئید  هپارین،  آســپرین،  مانند 
یــا آی وی آی جی را دو تا ســه ماه پیش از 
بارداری یا پس از وقوع بارداری برای خانم 
تجویز می کند. همچنین، در صورت نارسایی 
فاز لوتئال می توانیم شــیاف پروژسترون یا 

آمپول های طولانی اثر پروژســترون را برای 
خانم تجویز کنیــم و به حفظ بارداری کمک 
کنیم. بلاش با اشاره به دیگر اقدامات تشخیصی 
و درمانی ســقط مکرر، گفت: تمام امکانات 
لازم برای تشــخیص و درمــان اختلالات 
ساختاری و غیرساختاری رحم و دهانه رحم، 
هیستروسالپینگوگرافی  ســونوگرافی،  مانند 
یا عکس رنگی رحم، هیستروســونوگرافی 
و هیستروســکوپی نیز در مرکز وجود دارد. 
همه آزمایشــات لازم نیز در آزمایشگاه های 
مرکز با دقت و کیفیت بالا انجام می شــود و 
اگر اختلالاتی مانند کم کاری تیروئید یا دیابت 
تشخیص داده شد، خانم به متخصص داخلی 
یا غدد ارجاع داده می شود تا پس از کنترل این 

اختلالات اجازه بارداری داده شود.
بنابــر اعلام روابــط عمومی مرکــز درمان 
ناباروری ابن ســینا وی در پایان یادآور شد: 
خوشــبختانه در مرکز ابن سینا همه امکانات 
تشخیصی و درمانی به طور متمرکز در دسترس 
متخصصان و مراجعان قرار دارد و همکاری 
متخصصان رشته های مختلف مرتبط با سقط 
مکرر، مانند زنان و زایمان، اورولوژی، ژنتیک، 
ایمونولوژی، داخلی، تغذیه و ... باعث می شود 
وقت و هزینه زوج هــا هدر نرود و بتوانند با 
اطمینان خاطر روند تشخیص و درمان خود را 
طی کنند و همچنین از خدمات کنترل بارداری 
کلینیک بارداری مرکز بهره مند شوند تا دوران 
بارداری را به ســلامت تا پایان طی کنند و 

شاهد تولد فرزند سالم خود باشند.

سرویس ســلامت // رییس گروه تغذیه معاونت 
بهداشتی دانشــگاه علوم پزشکی اراک گفت: بنا 

ها  پژوهش  و گزارشات میدانی، تقویت به 
سیستم ایمنی بدن می 

توانــد بر 

مواجهه قوی تر بدن با کرونا تاثیر مستقیم داشته 
باشد. با غذای سالم می توان به جنگ کرونا رفت.

نسرین یادگاری بیان کرد: به دلیل اهمیت این موضوع، 
سازمان بهداشــت جهانی شعار جهانی 
امســال را »مبارزه همگانی با کرونا در 
محیط ســالم با تولید و مصرف غذای 

سالم« گذاشته است.
وی افزود: بر اســاس گزارشات سازمان 
بهداشت جهانی، غذایی که انتخاب و مصرف می 
کنیم نه تنها بر سلامتی مان بلکه بر نحوه عملکرد 

سیستم های کشاورزی و غذایی اثرگذار است.

وی تاکید کرد: سیستم های کشاورزی-غذایی نابرابر ها 
و بی عدالتی های عمیقی را در جوامع مختلف آشکار 
کرده به طوریکه تعداد زیادی )حدود ۳ میلیارد نفر در 
جهان( نمی توانند رژیم غذایی ســالم داشــته باشند و 
علاوه بر شیوع ســوء تغذیه، پروتئین، انرژِی و کمبود 
ریزمغــذی ها، اضافه وزن و چاقی و بیماری های غیر 

واگیر مرتبط با تغذیه همچنان در حال افزایش است.
یادگاری افــزود: در همه گیری کرونا و تبعات اقتصاد 
ناشــی از آن بر وضعیت تغذیه و امنیت غذایی خانوار 
و نقش تغذیه در تقویت سیســتم ایمنــی بدن، تاکید 
ســازمان های بین المللی بر این اســت که کشور های 

جهان برای تغذیه حدود ۱۰ میلیارد نفر در ســال های 
آینــده)۲۰۵۰( باید به ایجاد سیســتم هــای پایدار 
کشــاورزی و غذایی متعهد شــوند.رییس گروه تغذیه 
معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اراک گفت: در 
شــرایط فعلی بحران کووید ۱۹ در جهان، افزایش فقر 
ناشی از بیکاری و کاهش درآمد خانوارها باعث شده 
میلیون ها نفر به کمک غذایی فوری نیاز داشــته باشند 
و این در حالی اســت که این روز جهانی برای دومین 
ســال متوالی اســت که جهان با آثار گسترده این همه 
گیری مقابله می کند، برگزار می شود. یادگاری در ادامه 
خاطرنشان کرد: با رعایت پروتکل های بهداشتی و البته 

مصرف میوه و سبزیجات خطر ابتلا به کرونا ۴۰ درصد 
کاهش و نیز با مصرف روزانه ۶ تا ۸ لیوان آب و سایر 

مایعات از ابتلا به کرونا پیش گیری به عمل می آید.
وی در پایان، تهیه بســته خدمتــی روز جهانی غذا و 
ارسال برای تمام شهرستان های استان، ارسال پیام های 
تغذیــه ای به منظور زیر نویس در تلویزیون، ارســال 
گیف و انیمیشن های گوناگون برای نشر در کانال های 
مجازی در سطح استان و استفاده از بیلبوردهای شهری 
جهت آموزش مردم و مورد تغذیه ســالم در روزهای 
کرونایی و ارســال فیلم های کوتاه در هفته جهانی غذا 
برای کانال های موجود در مراکز جامعه ســلامت را از 

مهمترین اقدامات این حوزه عنوان کرد.

باورهای نادرست درباره تب کودکان 

درمان پذیری 7۰ درصد از سقط های مکرر خودبه خودی جنین 

سرویس سلامت // درجه حرارت بالای بدن ممکن است از وجود بیماری 
جدی در نوجوانان و بزرگســالان خبر بدهد اما در کودکان زیر ۱۲ســال 
همیشه این طور نیست. سیستم ایمنی کودک به خوبی تنظیم نشده بنابراین 
با تمام قدرت به همه میکروب ها حمله می کند و به همین دلیل ممکن است 

کودکان به دلیل یک سرماخوردگی ساده تب بالایی داشته باشند.
کارشناســان می گویند نحوه عملکرد کودک مهم تر از عددی است که دماسنج 
نشان می دهد. مطمئن شوید کودکتان مایعات می نوشد، تا حدودی فعال است 
و بعد از مصرف دُزهای مناسب استامینوفن یا ایبوپروفن احساس بهتری دارد.

فرزندم احســاس گرما می کند، پس تب دارد! دمای بــدن کودکان به دلایل 
زیادی مانند زیاد بازی کردن، گریه کردن، بلندشدن از رختخواب گرم یا هوای 
گــرم افزایش پیدا می کند اما این افزایش دما باید در ۱۰تا ۲۰دقیقه به حالت 
عادی بازگردد. فقط حدود ۸۰درصد از کودکانی که بیمار هســتند و احساس 
گرمــا می کنند، تب دارند.هرنوع تبی باید با داروهای کاهش دهنده تب درمان 
شــود! تب ها فقط در صورت ایجاد ناراحتی به درمان نیاز دارند. بیشتر تب ها 
تا زمانی که به بالای ۳۹درجه سانتی گراد نرسند، مشکلی ایجاد نمی کنند. دادن 
مایعات فراوان به کودک و پوشــاندن لباس سبک و راحت می تواند به فرزند 

شما کمک کند.اگر تب پایین نیاید از یک مشکل جدی حکایت دارد! تب هایی 
که به راحتی پایین نمی آیند ممکن است ناشی از ویروس ها یا باکتری ها باشند. 
واکنشی که کودک به داروهای تب  بر نشان می دهد چیزی در مورد علت تب به 
ما نمی گوید.چه وقت به پزشک مراجعه کنیم؟ معمولا تب هایی که کمتر از پنج 
روز طول می کشند، نگران کننده نیستند. مخصوصا اگر عملکرد کودک)بازی، 

خوردن و نوشیدن( کاملا طبیعی است.
دمای بدن کودک ۳ماهه تا ۳ســاله ممکن اســت تا ۳۹.۴درجه سانتی گراد 
افزایش پیدا کند که نشانه عادی مبارزه با بیماری است. با این حال در شرایط 

زیر باید با پزشک تماس بگیرید:
نوزاد زیر ســه ماه مبتلا بــه تب. کودکی که بیش از پنــج روز تب دارد. تب 
۴۰درجه که بعد از دو ساعت از مصرف استامینوفن یا ایبوپروفن پایین نیاید.

کودک مبتلا به تب که بازی نمی کند، غذا و نوشــیدنی نمی خورد یا به راحتی 
بیدار نمی شود. نوزاد مبتلا به تب که روزانه سه پوشک را خیس نمی کند.

کودک مبتلا به تب که هر ۸ تا ۱۲ساعت یکبار ادرار نمی کند و در معرض کم  
آبی قرار دارد. کودکی که به تازگی واکسینه شده و دمای بدنش بالاتر از ۳۸.۸ 

درجه سانتی گراد است یا تب بیش از ۲۴ساعت ادامه دارد.

ســرویس ســلامت // یکــی از مهم ترین 
ارگان های حیاتی بدن »کبد« اســت که در 
صورت وجود خللــی در آن تمام اندام های 

دیگر بــدن درگیر 
شــده و بدن دچار 
جدی  مشــکلات 

می شود.
 به نظر کارشناسان از 
کار های  اساسی ترین 
کبد دفع ســموم بدن 

است.
نوع  هشت  اینجا  در 

بهترین  از  کــه  خوراکــی 
پاکننده های کبد محســوب 

می شوند معرفی می شوند:
به طــور طبیعی یک  لیمو 
شــناخته  قوی  پاک کننده 
شــده و اسیدیته موجود در 
لیمو برای سیســتم عصبی، 
العاده  گوارش و روده فوق 

مفید است.
آواکادو علاوه بر آن کــه منبع بزرگی از چربی 
ســالم اســت یک خوراکی مفید نیز برای کبد 
محسوب می شــود و بر اساس تحقیقات آوکادو 
ســموم مخرب کبد مانند گالاکتوزامین را از بین 
برده و از کبد در برابر ســموم مختلف محافظت 
می کند. این میوه یک آنتی اکســیدان قوی است 
و می تواند ســلول های آســیب دیده کبد را نیز 
ترمیم کند. زردچوبه ادویه قــوی برای مبارزه 
با التهابات درونی بدن اســت و این ادویه برای 
دفع عفونت های ویروســی نیز بسیار مفید است 
و یک داروی فعال و قدرتمنــد ضدباکتریایی، 
ضدویروســی، ضدقارچی، ضدســرطان و ضد 
التهاب شناخته شده وافزودن این ادویه به رژیم 
غذایی برای افزایش سطح صفرای طبیعی مناسب 

است.
آنزیــم قدرتمنــد روی )زینک( باعــث انجام 
واکنش های سالم در بدن می شود. مطالعات نشان 

از  که  افرادی  داده 
روی  پایین  سطح 
کبد  دارند  بدن  در 
ضعیف و آســیب 
پذیرتری را نسبت 
دارا  افراد  سایر  به 

هستند.
و  زیبــا  گیــاه 

شفابخش قاصدک، در بهبود عملکرد کبد موثر 
بوده و دارای آنتی اکســیدان فراوان اســت که 
می تواند کبد را در برابر ســموم محافظت کند. 
بر اساس تحقیقات پزشــکان، اسید کینورنیک 
موجود در قاصدک برای هضم غذا، تولید صفرا 

و از بین برنده سموم بدن بسیار مفید است.
ســیر به عنوان یک ضدویروس، دفع عفونت و 
میکروب شــناخته شده و این خوراکی با داشتن 
ترکیبات گوگردی به عملکرد صحیح کبد کمک 
می کند، همچنین منبع غنی از ســلنیوم و آلیسین 

بوده که حافظ کبد محسوب می شود.

مصرف آب یکی از ساده ترین راه ها برای تقویت 
سیستم کبد اســت. بطور کلی، مصرف مایعات 

برای کبد بسیار مفید است.
آب، چای گیاهی و آب لیمو جزء نوشیدنی های 
پرخاصیت و مفید برای کبد شــناخته شده است 
جون سموم کبد را پاک کرده و از ابتلا به سنگ 
کیســه صفرا جلوگیری می کنــد. کبد با کمک 
کلیه ها، پوست، سیستم لنفاوی، خون و روده به 

سم زدایی بدن می پردازند.
کلم بروکسل حاوی گلوکوزینولات یک ترکیب 
گوگردی اســت که از کبد در برابر آسیب های 

سمی و شیمیایی به شدت محافظت می کند.
به گفته محققان موسســه ملی سرطان، این نوع 
از کلم که دارای بوی تند و طعم تلخ اســت ضد 

سرطان نیز شناخته شده است.

خوراکی های 
طبیعی برای 

پاکسازی سریع 
کبد 

سرویس ســلامت // با فراگیرشدن 
واکسیناسیون برای کنترل همه گیری 
بیماری کووید ۱۹ حالا خوشــبختانه 
ابتــلا و مرگ ومیر  می بینیم نــرخ 
در بســیاری از نقاط کشــور به طرز 
روند  و  آمده است  پایین  چشمگیری 

نزولی را طی می کند.
در حالــی که هنــوز برخی کشــورها 
واکسیناسیون دُز اول و دوم خود را کامل 
نکرده اند، در بسیاری از کشورهای غربی 
اروپایی و آمریکایی خبرهایی از شروع 
تزریق دُز تقویتی شــنیده می شــود که 
سومین دُز از واکســن کروناست و قرار 
است ایمنی بسیار بالاتری را برای مردم 

به همراه داشته باشد.
در ایران هم حرف و حدیث هایی از آغاز 
تزریق دُز تقویتی بین افراد شاغل در کادر 
درمان به گوش می رســد که ممکن است 
از ماه های آینده آغاز شــودبه امید این 
که شمار مبتلایان و مرگ ومیرها کاهش 
بیشتری یابد. اما سؤالاتی درباره این دُز 
تقویتــی و باید و نبایدهایــی درباره آن 
مطرح می شــود که در ادامه به آنها پاسخ 

می دهیم.
 دُز تقویتی چه کار می کند؟

مهم ترین کاری که واکسن های دُز تقویتی 
انجام می دهــد، طولانی کردن ایمنی بدن 
در برابر ویروس هاســت. این موضوع با 
کاهش آنتی بادی ها در بدن به مرور زمان 

اهمیت بیشتری پیدا می کند. 
بیشــتر کودکان در فرآیند واکسیناسیون، 
دُزهای تقویتی برای پیشــگیری از ابتلا 
بیماری هایی مثــل آبله مرغان، کزاز،  به 
و سرخجه  اوریون، ســرخک  دیفتری، 
دریافــت می کننــد. این واکســن ها در 
ســال های متمادی برای طولانی ترکردن 

ایمنی بدن تزریق می شوند.
 دُز سوم یا دُز تقویتی؟

بین عبارت دُز سوم و دُز تقویتی تفاوت 
فنی وجود دارد، به طوری که دُز سوم را 
در مورد افرادی به کار می برند که به دلیل 
نقص سیســتم ایمنی یــک دُز اضافه تر 
دریافت می کنند تا سطح ایمنی بدن آنها 
بالاتر برود و به عبارتی به یک دُز بیشتر 
از دو دُز واکسن نیاز دارند. اما تزریق دُز 
تقویتی بیشتر برای رفع نگرانی از کاهش 
ایمنی بدن در طول زمان انجام می شود که 
اغلب در مورد افراد سالمند یا افرادی که 
دارای بیماری های مزمن و عوامل پرخطر 

هستند، مورد استفاده قرار می گیرد.
 اگر واکسن کرونا مؤثر است، چه 

نیازی به تزریق دُز تقویتی است؟
تقریبا تمام واکسن هایی که در کشورهای 
مختلف دنیا به مردم تزریق می شــود تا 
حدود زیادی ایمنــی در بدن ایجاد کرده 
و از شــما در برابر ابتلا به بیماری کرونا 

محافظت می کند یا برخی از آنها شــدت 
بیمــاری و مرگ ومیر را تــا حد قابل 

ملاحظه ای کاهش می دهد.
افراد واکسینه شــده هنوز در مقایســه با 
افراد واکسینه نشــده پنج برابــر کمتر در 
معرض ابتلا به ویروس کرونا قرار دارند 
و همچنین احتمال بستری شــدن آنها در 
بیمارستان و مرگ ومیر آنها بر اثر ابتلا به 

کرونای دلتا تا ده برابر کمتر می شود.
چند ماه بعد از تزریق واکسن، سطح آنتی  
بادی بدن بــرای مبارزه با ویروس کرونا 
کاهش می یابــد. بنابراین محققان اعلام 
کرده اند با تزریق یک دوز دیگر واکســن 
به عنوان دوز تقویتی می توان آنتی بادی ها 
را تقویت کرد. البته کاهش آنتی بادی در 
بدن به منظــور از بین رفتن واکنش بدن 
به ویروس نیست بلکه سیستم ایمنی بدن 
یادآوری نسبت به انواع ویروس ها دارد. 
شواهد نشــان می دهد با هر دُز اضافی 
واکســن کرونا که تزریق می شــود، بدن 
آنتی بادی های باکیفیت تری تولید می کند 
که در شناسایی و مهار سویه های جدید 
ویروس نظیر ســویه دلتــا مؤثرتر عمل 

می کند.
 چه کسانی واجد شرایط تزریق دُز 

تقویتی هستند؟
ســازمان غذا و دارو و مرکــز کنترل و 
اوایل  در  آمریکا  بیماری های  پیشگیری 
تابستان امســال اعلام کردند تزریق دوز 
تقویتی برای تمام کسانی لازم است که دو 
دُز اول و دوم را دریافت کرده اند، افرادی 
که سیستم ایمنی بدن آنها به دلیل ابتلا به 
بیماری های مزمن ضعیف شده و افرادی 
که تحت عمل جراحی پیوند عضو بوده 
یا از درمان های سرطان استفاده می کنند. 
در حال حاضر محققان اعلام کرده اند افراد 
بالای ۶۵ ســالی که به مدت طولانی در 
خانه سالمندان زندگی می کنند، افراد بالای 
۵۰ سال با ســابقه بیماری های زمینه ای 
مانند دیابت، بیماری قلبی و چاق، افراد 
۱۸ تا ۴۹ ســاله و مبتلا به بیماری های 
زمینه ای، افراد ۱۸ تا ۶۴ســاله ای که در 
محیط های پرخطر مانند بیمارســتان ها، 
مراکز مراقبت از سالمندان، فروشگاه های 
پناهگاه های  موادغذایــی، زندان هــا و 
بی خانمان هــا زندگی یــا کار می کنند و 
دو دوز واکســن خود را تزریق کرده اند، 
مجازند شــش ماه پس از تزریق دُزدوم، 

دوز تقویتی را تزریق کنند.
 چرا دوز تقویتی را تجویز می کنند؟

داده های به دست آمده از مطالعات نشان 
می دهد بعد از گذشت چند ماه از تزریق 
دو دُز واکسن کرونا، سطح آنتی بادی های 
بدن که بــه مقابله با ویــروس می روند 
کاهش می یابد. درست است که در چنین 
حالتی هم افراد در مقابل ویروس کووید 

۱۹ مقاومنــد اما از بیــن رفتن به مرور 
ایمنی بدن، باعث نگرانی و شیوع دوباره 
ویروس به ویژه از زمان همه گیری سویه 
دلتا می شود که سرعت انتقال بالایی دارد. 
ســالمندانی که دُز دوم واکسن کرونا را 
دریافت کرده اند، ۱۱ برابر کمتر به ویروس 
کرونا و ۱۹.۵ برابر هم کمتر به نوع شدید 

کرونا مبتلا می شوند.
آیا واکسن دُز تقویتی با واکسن های 

دُز اول و دوم متفاوت است؟
دوز تقویتــی که در برخی کشــورها در 
حال تزریق است، واکسن متفاوتی نیست 
و دقیقا مشــابه همان واکسنی است که 
در دُزهــای اول و دوم بــه افراد تزریق 
شده  اســت و هیچ تفاوتی با دُزهای قبلی 
ندارد. تنها تفاوتی که دُز تقویتی با دو دُز 
قبلی دارد، مدت زمانی است که نسبت به 
دُز دوم تزریق می شود. تزریق دُز تقویتی 
معمولا شــش ماه بعد از دُز دوم صورت 
می گیرد که به مرور میزان آنتی بادی های 
تولید شــده در بدن کاهش می یابد و با 
این کار، بار دیگر بدن شــروع به تولید 

آنتی بادی می کند.
 آیا دوز سوم را می توان واکسنی 
غیر از دو دُز واکســن قبلی تزریق 

کرد؟
ممکن است امکان تغییر نوع واکسن در 
سومین دوز وجود داشته باشد اما معمولا 
پزشــکان این کار را توصیه نمی کنند. با 
این که برخی محققــان امکان تغییر نوع 
واکسن را در دُز ســوم داده اند اما هنوز 
هم تحقیــق روی این موضوع ادامه دارد 
تا مطمئن شوند ترکیب دوزهای واکسن 
با یکدیگر و تولید شــرکت های مختلف 
خطری برای افراد ایجاد نمی کند. از همه 
مهم تر این که هیچ داده ای نشان نمی دهد 
که دریافت دُز تقویتی از واکسنی متفاوت 
بــا دو دُز قبلی الزاما از شــما در برابر 

ویروس حفاظت نمی کند.
 تزریــق دٌز تقویتــی عــوارض 

متفاوتی به جا می گذارد؟
واکنش بدن افراد در مواجهه با واکســن 
کرونا بسیار متفاوت است، برخی از آنها 
کاملا بدون علامت این دوره را ســپری 
می کنند، برخی علائم خفیفی از خود نشان 
می دهند و عده ای هم کاملا بیمار می شوند. 
اگر شما هم جزو افرادی هستید که پس 
از دو دُز تزریق شده عوارض شدیدی را 
تجربه کرده اید، نگران نباشید زیرا به طور 
قطع نمی توان گفت حتما در دُز سوم هم 
با همان عوارض روبه رو می شوید. اما از 
آنجا که تزریق واکسن کرونا برای بسیاری 
از افــراد بدون خطــر و کم عارضه بوده، 
احتمال بروز عوارض جانبی شــدید در 

دوز سوم هم نسبتا پایین است.

برای مبتلا نشدن به کرونا روزانه چقدر مقدار مایعات بنوشیم؟ 

ایمنی بیشتر با دُز تقویتی واکسن کووید 
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گروه گزارش // پنج میلیون و ۸۰۰ هزار ایرانی 
پشــت نوبت اعزام به عمره مفرده هستند. 
برقــراری روابط دیپلماتیک بیــن ایران و 
عربستان خبر خوبی برای این افراد است اما 
به نظر می رسد با توجه به شرایط موجود باید 

منتظر افزایش قیمت سفر عمره نیز باشند.
 دو جمله »نشست های سازنده« و »گفت وگوهای 
مثبت« در ادبیات دولتمردان ایران و عربستان برای 
مردم دو کشور یک نتیجه بسیار ملموس خواهد 
داشــت که ازســرگیری عمره برای مردم ایران و 
امکان سفر شیعیان عربستان به شهرهای مذهبی 
ایران است. از سرگیری عمره پس از تقریباً هفت 
ســال)از فروردین ماه سال ۹۴ تاکنون( به معنای 
امیدواری پنج میلیون و ۸۰۰ هزار پشــت نوبتی 
عمره مفرده ایرانی برای ســفر به سرزمین وحی 
اســت.طی ســال های متمادی مردم ایران جزو 
بیشترین متقاضیان سفر به عمره در میان کشورهای 
اســلامی بودند به نحوی که در برخی از سال ها 
۶۰۰ تا ۸۰۰ هزار ایرانی در سال عمره مفرده به جا 
می آوردند. اما علی رغم تأکید کلامی مسئولان دو 
کشور مبنی بر اینکه عمره و حج نباید سیاسی شده 
و تحت تأثیر مســائل سیاسی بین دو کشور قرار 
گیرد، مسئله حج و البته بیشتر از آن عمره مفرده در 
روابط دو کشور همیشه تحت تأثیر مسائل سیاسی 

قرار داشته است.
 پیش ثبت نام ۸ میلیون ایرانی برای اعزام 

به عمره
شاید همین حجم بالای اعزام ها به سرزمین وحی 
بود که امیدوارانه اجازه داد مسئولان کشور در سال 
۹۰ ـ ۹۱ آخریــن پیش ثبت نام عمره مفرده را با 
بیش از هشت میلیون متقاضی انجام داده و امیدوار 
باشــند طی حداکثر ۱۰ سال تمام متقاضیان را به 
عمره مفرده اعزام کنند اما شرایط به گونه ای دیگر 

رقم خورد.
 تعرض به دو زائر نوجوان

۱۷ فروردین ســال ۹۴ دو مأمور ســعودی در 

فرودگاه جده عربستان به دو نوجوان ایرانی که در 
حال بازگشت به کشور بودند تعرض کردند. پس از 
این اتفاق وزارت امور خارجه کاردار عربستان را 
احضار و شکایتی علیه این دو مأمور خاطی ارسال 
و خواستار مجازات آنها شد. در پی رسانه ای شدن 
این موضوع واکنش های شدیدی در کشور بروز و 
۲۴ فروردین ماه ۹۴ عملیات عمره متوقف شــد. 
ایران اصرار داشت به سرعت دادگاه آن دو مأمور 
خاطی برگزار و اشد مجازات برای آنها تعیین شود 
اما علی رغم اصرار ایران، پس از گذشــت حدود 
یک سال حکم مأموران خاطی صادر و این افراد 
به چهار سال زندان، هزار ضربه شلاق و انفصال از 

خدمت محکوم شدند.
 سقوط جرثقیل/ فاجعه منا

در همــان ســال)۱۳۹۴( ســقوط جرثقیل در 
مسجدالحرام و در ادامه فاجعه منا که به کشته شدن 
هزاران زائر در طول برگزاری حج تمتع منجر شد، 
رخ داد. ایران دولت عربســتان را مسئول مستقیم 
کشته شدن صدها حاجی ایرانی و هزاران حاجی 
از سراســر دنیا دانســت اما دولت عربستان فقط 
مسئولیت کشته شدن زائران در پی سقوط جرثقیل 
را پذیرفت و اعلام کرد که به کشته شدگان سقوط 
جرثقیل غرامت پرداخت خواهد کرد اما فاجعه منا 
را یک حادثه و نتیجــه ازدحام زائران اعلام کرد 

و حاضر به عذرخواهی و پرداخت غرامت نشد.
 اعتراض و ورود به ســفارت عربستان در 

تهران و مشهد
رخدادهای سال ۹۴ با اعدام شیخ نمر باقر النمر، 
روحانی شــیعه مخالف دولت عربستان ادامه پیدا 
کرد. رخدادی که در ایران واکنش های زیادی در 
پی داشت. پس از انتشار خبر اعدام این روحانی 
شیعه معترضان ایرانی در مشهد، پرچم عربستان را 
از ســاختمان کنسولگری این کشور پایین کشیده 
و مواد آتش زا به ساختمان کنسولگری عربستان 
پرتاب کرده انــد. در تهران نیز )۱۲ دی ماه( تجمع 
در مقابل ســفارت صورت گرفت و عده ای وارد 

ساختمان سفارت شدند، پرچم عربستان را پایین 
آوردند و سفارت را به آتش کشیدند.

 قطع کامل روابط دیپلماتیک
در پی این اقدامات عربســتان اعلام کرد روابط 
دیپلماتیک و تجاری خود را با ایران قطع و دیگر 
پروازی بین دو کشــور برقرار نخواهد شد اما این 
قطع ارتباط ســفر ایرانیان به مراسم حج را دربر 
نمی گیرد اما سال بعد )۹۵( علی رغم اینکه طبق 
روال سال های گذشته مســئولان حج و زیارت 
ایران از متقاضیان حج تمتع ثبت نام به عمل آورده 
بودند، پس از تأخیر طولانی عربستان در دعوت 
و انعقاد قراردادهای حج، ســازمان حج و زیارت 
زیارت ایران طــی اطلاعیه ای اعلام کرد: به دلیل 
استمرار کارشکنی های دولت سعودی زائران عزیز 
جمهوری اسلامی ایران از حضور در مراسم حج 
تمتع سال جاری محروم می شوند که مسئولیت آن 

بر عهده دولت عربستان سعودی است.
با شــرایط پیش آمده عملًا صحبت در خصوص 
ازســرگیری عمره ممکن نبود به ویژه اینکه ایران 
دیگر در عربستان کنسولگری فعال نداشت و در 
صورت بروز هرگونه مشکلی برای زائران ایرانی، 
عملًا امکان دفاع از حقوق زائران و کمک به آنها 
در عربستان فراهم نبود. ایرانیان علی رغم دعوت 
دیرهنگام عربســتان برای حضور در این کشور و 
امضای قراردادهای مسکن و … در حج سال ۹۶، 
۹۷ و ۹۸ شرکت کردند اما علی رغم اینکه مسئله 
حضور در عمره مفرده مدام مطرح می شد دو کشور 
به توافقی در این زمینه که منجر به ازسرگیری عمره 

شود نرسیدند.
 ۳ شرط ایران برای ازسرگیری عمره

ایران سه شرط شــامل تضمین عزت، کرامت و 
امنیت زائران ایرانی، حضور مســئولان کنسولی 
جمهوری اسلامی ایران در زمان عمره در عربستان 
و لغو قوانین سختگیرانه برای ورود اتباع عربستانی 
به ایران را برای ازسرگیری عمره به طرف سعودی 
اعلام کرد که عربســتان دو شرط نخست را قبول 

و اعلام کرد در حال بررســی شرط سوم است اما 
مذاکرات به جایی نرسید و عمره همچنان متوقف 
ماند. با شــیوع کرونا طی دو سال اخیر عربستان 
اجازه حضور زائران هیچ کشــوری در مناسک 
حج را نداده است.عمره نیز برای یک سال متوقف 
شــد اما با شروطی از جمله تزریق دو دز واکسن 
)فایزر/بیون تک، آکسفورد/آســترازنکا، مدرنا و 
یا جانسون و جانسون واکســن های مورد تأیید 
عربســتان هســتند و در صورتی که کسی دو دُز 
واکسن سینوفارم و سینوواک را کامل تزریق کرده 
باشــند در صورت دریافت دُز اضافیِ یکی از آن 
چهار واکسن تأیید شده در عربستان اجازه ورود 
به این کشور داده می شود( و … از سال گذشته به 
صورت محدود پذیرش زائران عمره را آغاز کرده 

و در حال افزایش تعداد عمره گزاران است.
مقررات شدید عربستان برای ورود عمره گزاران

دولت عربســتان از زمان آغــاز کرونا مقررات 
شــدیدی برای حضور زائران در مســجدالحرام 
وضع کرده است به نحوی که شاهد فاصله گذاری 
بسیار ســختگیرانه در طواف، توزیع آب زمزم در 
بطری های در بســته، ضدعفونی مــداوم مطاف 
و … هســتیم. تاکنون نیز هیچ گزارشی مبنی بر 
بروز مشــکل در هتل های عمره گزاران گزارش 
نشده است و تنها مسئله ای که به صورت مکرر در 
خصوص عمره مطرح می شود هزینه سنگین آن و 

افزایش بسیار قابل توجه این سفر است.
لزوم فاصله گذاری اجتماعی در هواپیماها، هتل ها، 
اتوبوس ها و کاهش شــدید ســهمیه کشورها برای 
حضور عمره گزاران در عربســتان قیمت کلی سفر 
عمره را که قبلًا برای ایرانی ها واقعاً ســفری ارزان 
محسوب می شد را به خودی خود افزایش داده است. 
در صورت ازسرگیری این سفر با توافق مسئولان دو 
کشور سفر عمره برای زائران ایرانی به دلیل افزایش 

شدید قیمت ارز بسیار گران خواهد بود.
 عمره شاید ۳۰ میلیون شود

در حالی که ســفر حج تمتع در سال ۹۸)آخرین 

سفر حج زائران ایرانی( برای هر زائر بین ۲۱ تا ۲۸ 
میلیون تومان هزینه در برداشت به نظر می رسد با 
بازگشایی عمره هزینه این سفر حتی به ۳۰ میلیون 
تومان نیز برســد،   این در حالی اســت که مردم 
ســال ۸۶ حدود یک میلیون تومان برای ثبت نام 
حج هزینــه کردند و در آن زمان قیمت حج تمتع 
یک میلیون و ۲۰۰ تــا یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
تومان بود. ســال ۹۱ نیز قیمت عمره حدود یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان بود که ۸۰۰ هزار تومان 
از مردم برای ثبت نام دریافت شــده و این پول با 
سود ۱۶ درصد در بانک ها مانده و عملًا دولت و 
بانک هــا از آن بهره برده اند و اکنون آن مقدار پول 
عملًا ارزش چندانی ندارد و برای حضور در عمره 
و حج مابه التفاوت قابل توجهی به زائران تحمیل 

خواهد شد.
 سینوفارم زده ها نمی توانند وارد عربستان 

شوند
در کنار مسئله هزینه بالای عمره مفرده، مسئله نوع 
واکسن تزریق شــده نیز مطرح است. در صورتی 
که عربســتان همچنان تأکید داشته باشد که فقط 
به زائرانــی که چهار واکســن »فایزر/بیون تک، 
آکســفورد/ آســترازنکا، مدرنا و یا جانسون و 
جانســون« را تزریق کرده اند اجازه ورود به این 
کشور را خواهد داد، بســیاری از مردم ایران که 
واکسن ســینوفارم را تزریق کرده اند عملًا اجازه 
ورود به عربســتان را پیدا نمی کنند، مگر اینکه دز 
ســوم واکسیناسیون را با چهار واکسن اعلام شده 
تزریق کنند. در خصوص افرادی هم که واکســن 

ایرانی زده اند باید در توافقنامه عمره بین دو کشور 
تصمیم جدیدی اتخاذ شود.

البته همه این مســائل و موارد پس از فعال شدن 
سفارتخانه و کنسولگری ایران در عربستان مطرح 
خواهد شــد و در ادامه مسئولان سازمان حج و 
زیارت باید تمام زیرســاخت هایی که سال ها در 
عربستان ایجاد شــده و از آنها استفاده می شد از 
جمله آشــپزخانه مرکزی، انبارهایی که داروها و 
وســایل ارسالی از ایران در آنها نگهداری می شد، 
درمانگاه ها و … را مجدداً راه اندازی کنند. اگرچه 
حضور ایرانیان در عمــره در زمان کرونا اگر هم 
برقرار شود، محدود به چند هزار نفر خواهد بود، 
اما آغاز راه اندازی عمره می تواند مســیر را برای 

اعزام های گسترده تر پس از کرونا مهیا کند.
به نظر می رسد سازمان حج و زیارت و بعثه مقام 
معظم رهبری نیز با امیدواری به حل مشکلات دو 
کشور در حال مهیا کردن زیرساخت های لازم در 

ایران برای اعزام زائران به عمره هستند.
به گزارش  هرمز؛ هفته گذشــته بعثه مقام معظم 
رهبــری از افراد متقاضی اعــزام به عمره و حج 
در قالب معینه هــای حج دعوت به ثبت نام کرد و 
مدیر جذب و سازماندهی معاونت فرهنگی بعثـه  
مقام معظم رهبری از برگزاری آزمون طرح تبدیل 
وضعیت روحانیون عتبات بــه روحانیون عمره 
خبر داده است. ســازمان حج و زیارت نیز تمام 
ساختارهای ۴۰ سال گذشته خود را اصلاح و به 
روزرسانی کرده اســت و به نظر می رسد همه در 
حال مهیا شدن برای حضور در عمره مفرده هستند.

انتظار 7 ساله  ایرانی ها برای اعزام به عمره

صنفی  انجمن های  عالــی  خبر//کانون  گروه 
کارفرمایی در نامــه ای به رئیس جمهور ضمن 
اعلام آمادگی برای مشــارکت در ساخت یک 
میلیون مسکن در سال خواستار حضور نماینده 
این کانون در جلسات شورای عالی مسکن شد. 
حسین ســلاح ورزی رئیس هیات مدیره کانون 
عالی انجمن های صنفــی کارفرمایی ایران، در 

نامه ای به ابراهیم رئیسی رئیس جمهور از آمادگی 
این کانون برای کمک به اجرای طرح ایجاد یک 

میلیون واحد مسکونی در سال خبر داد.  
در این نامه آمده اســت: کانون عالی انجمن های 
صنفی کارفرمایی ایران که بر اســاس ماده ۱۳۱ 
قانــون کار  بالاترین نهاد کارفرمایی کشــور 
محسوب می شــود، با حضور بیش از دو هزار 

و ۷۰۰ تشــکل صنفی کارفرمایی در حوزه های 
مختلف تولید و خدماتی از جمله شــرکت های 
مختلف زنجیره ارزش صنعت ساختمان و حوزه 
احداث می تواند نقش موثری در کمک به اجرای 
موفق طرح جهش تولید مسکن و احداث سالیانه 

یک میلیون واحد مسکونی در کشور ایفا نماید.
این نامــه می افزاید: بــه عنوان نمونــه کانون 

سراسری پیمانکاران عمرانی ایران به عنوان یکی 
از تشکل های زیرمجموعه، به تنهایی دربرگیرنده 
بیش از سی و پنج هزار شــرکت ساختمانی و 
پیمانکاری دارای رتبه بندی و تاییدصلاحیت شده 
از سوی ســازمان برنامه وبودجه، ظرفیت قابل 
قبولی برای اجرای طرح جهش تولید مســکن 
تلقی شده و اگر هر کدام از این شرکت های عضو، 
فقط وظیفه اجرایی احداث ۳۰ واحد مسکونی را 
بر عهده بگیرند دغدغه ای در خصوص احداث 
یک میلیون واحد مســکونی در ســال وجود 

نخواهد داشــت.در ادامه این نامه آمده است: از 
طرف دیگر با توجه به حضور تشکل های مرتبط 
با صنایع تولیدی زنجیره ارزش صنعت ساختمان 
از جمله فولاد، ســیمان، گچ، کاشی و سرامیک، 
تاسیســات و تجهیزات و ... در این کانون شاید 
بتوان به خوبی اپراتــور و پلتفرم زنجیره ارزش 
صنعت ساختمان را در کشور برنامه ریزی کرده و 
به گونه ای شکل داد که سازوکار تهاتر بین اجزا 
زنجیره و امکان اجــرای روش های تامین مالی 
و اعتباری مبتنی بر زنجیره، بســتر لازم اجرایی 

تولید ســالیانه یک میلیون واحد مســکونی در 
کشــور را فراهم کند. در پایان این نامه خطاب 
به رئیس جمهور آمده است: ضمن اعلام آمادگی 
کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی ایران 
برای همکاری در زمینه تولید و احداث سالیانه 
یک میلیون واحد مسکونی و اجرای بهینه طرح 
جهش ملی مسکن، در صورت صلاحدید دستور 
فرمایید تا ضمن دعوت نماینده این کانون عالی 
در جلسات شورای عالی مسکن امکان استفاده 

از این ظرفیت فراهم گردد.

در نامه  حسین سلاح ورزی به ابراهیم رئیسی عنوان شد
اعلام آمادگی بالاترین نهاد کارفرمایی برای مشارکت در ساخت مسکن دولتی

گروه خبر // نوبانی با بیان اینکه توســعه 
فضای مناسب پیاده روی و دوچرخه سواری 
در اولویت قرار می گیردگفت: در حوزه فضای 
سبز نیز نگهداری این بخش ها ضروری است 
اما باید از تصمیمات و برنامه های هیجانی 
دوری کنیم، چرا که مطالعه و پژوهش لازمه 

آغاز کارهاست.
 مهدی نوبانی شهردار بندرعباس در حاشیه 
بازدید از بخش های اداری شهرداری منطقه 
ســه اظهار کرد: اصلی تریــن هدف ما در 
این دوره مدیریتــی، افزایش رضایتمندی 
شــهروندان اســت. وی ضمن قدردانی از 
زحمات شــهردار ســابق، افزود: افزایش 
دغدغه کارکنان نسبت به امور محول شده 

و وظایف ضروری اســت و علاوه بر آن، 
تکریم ارباب رجوع نیــز باید مدنظر قرار 

داشته باشد.
شهردار بندرعباس با تاکید بر اینکه در بحث 
حقوق و مسئولیت های شهروندی، نیازمند 
آموزش هســتیم، تصریح کــرد: برخورد 
کارکنان با اربــاب رجوع، نباید به گونه ای 
باشد که کل مجموعه زیر سوال برود و حتی 
در صورت عصبانیــت و تندگویی ارباب 
رجــوع نیز، فرد مراجعه کننــده باید مورد 
تکریم باشد، چرا که معتقدیم، همیشه حق 

با مردم است.
نوبانی از خدمت بی منت و بی توقع به عنوان 

یک وظیفه جدی همه مدیران و کارکنان یاد 
کرد و ادامه داد: رفتار مناسب کلامی مورد 
تاکید برای همه بخش های شهرداری است.

وی با تاکید بر لزوم شفافیت در امور، ادامه 
داد: ساماندهی نیروی انسانی یکی دیگر از 
اولویت های ماست. شهردار بندرعباس در 
بخش دیگری از ســخنانش نیز با اشاره به 
اینکه ما هرچقدر هم خیابان بکشیم، بازهم 
جوابگــوی حجم خودروها نیســت، بیان 
کرد: فضای مناسب پیاده روی و دوچرخه 
سواری در شهر بندرعباس توسعه می یابد.

به گزارش هرمز؛ نوبانی خاطرنشان کرد: در 
حوزه فضای ســبز، نگهداری این بخش ها 

ضروری اســت اما بایــد از تصمیمات و 
کنیم، چرا که  برنامه های هیجانــی دوری 

مطالعه و پژوهش لازمه آغاز کارهاست.

شهردار بندرعباس خبرداد

توسعه فضای مناسب پیاده روی و دوچرخه سواری در بندرعباس

گروه خبر // رییس اداره بنادر ماهیگیری استان هرمزگان 
گفت: محدودیتی برای صیــد زنان در جزیره هنگام وجود 

ندارد و آنها خود با یکدیگر به توافق نمی رسند.
نادر کرمی  ، با بیان اینکه سازمان شیلات برای صید زنان در 
جزیره هنگام محدودیتی ایجاد نکرده است، گفت: در استان 
هرمزگان زنان در بحث صید تمایلی چندانی از خود نشــان 
نداده اند. اما زنان جزیره هنگام به دلیل موقعیت جغرافیای این 
جزیره و محدود بودن امکان های شغلی برای آنها به ناچار در 

این حرفه ورود کردند.
وی با اشاره به دشواری های صیادی، گفت: این شغل دشوار 
اســت البته این ســخن به معنای ناتوانی زنان در تحقق آن 
نیست. از سال ها پیش تعداد محدودی از زنان هنگام مبادرت 

به کار می کردند تا بتوانند امرار معاش کنند.
کرمــی با محدود اعلام کردن ذخایــر دریایی، افزود: ذخایر 
طبیعــی از جمله جنگل، مرتع و دریا محدود هســتند و ما 
باید تا آنجا که می توانیم در حفظ آنها کوشــا باشیم. یکی از 
وظایف سازمان شیلات حفظ ذخایر طبیعی و دریایی کشور 
اســت از این رو سازمان تلاش کرد تا فعالیت بانوان صیاد در 

جزیره هنگام را ســامان دهی کند.این مقام مسئول ادامه داد: 
شیلات هرمزگان با هماهنگی سازمان شیلات کشور با وجود 
محدودیت ها در بحث صید ماهی تلاش کرد تا روند اعطای 
مجــوز به زنان صیاد را هموار کند تا آنها بتوانند یک زندگی 

حداقلی برای خود در جزیره فراهم کنند.
وی دربــاره کارویژه های اعطای مجوز صید به بانوان، گفت: 
اگر بانــوان صیاد مجوز دریافت کنند می توانند از مزیت های 
تامین اجتماعی استفاده و خود را بیمه کنند. همچنین می توانند 
در غالب یک تشــکل منسجم مشــکلات خود را به گوش 
مسئولان برسانند. و ابزار و ادوات مورد نیاز خود را جمعی و 

با قیمت مناسب تر خریداری کنند.
کرمی تصریح کرد: درنهایت رایزنی ها سازمان شیلات کشور 
با شــیلات شهرستان قشم، تعاونی صیادی، شورای محله در 
جزیره به انضمام نماینده بانوان استانداری به این جا ختم شد 
که ۱۵ مجوز در غالب گروه هــای ۲ نفری به زنان ماهیگیر 
هنگام داده شــود. این نکته را در نظر داشته باشید که نزدیک 
به ۴ هزار قایق صیادی دراستان درغالب گروه ها ۳ تا ۵ نفری 

سالیان متمادی در این حرفه فعالیت می کنند.

وی درباره اولویت بنــدی اعطای مجوز به زنان صیاد، گفت: 
نخســت زنان باید سرپرست خانوار باشند. دوم اینکه در این 
زمینه ســابقه و تجربه کافی را داشته باشند و از همه مهم تر 
ســاکن جزیره باشــند. این مقام مسئول باشــاره به برخی 
خودخواهی ها در این زمینه، تصریح کرد: مشکل فعلی زنان 
صیاد جزیره هنگام از جای دیگری آب می خورد متاســفانه 
زنان این منطقه همگی خواهان مالکیت هســتند و بایکدیگر 
به توافق نمی رسند و از آنجایی که سازمان در اعطای مجوز 
محدودیت دارد نمی تواند بــه همه این افراد جداگانه گواهی 
فعالیت بدهد. به گفته کرمی: طی سرشــماری اخیر سازمان 
شیلات در جزیره هنگام علاوه بر صید غیرقانونی برخی زنان، 
آقایــان نیز به صورت قاچاق صید می کنند که ما تلاش داریم 

فعالیت این افراد را محدود کنیم.
رییــس اداره بنادر ماهیگیری اســتان هرمزگان بابیان اینکه 
تنش ها و جوسازی ها نمی تواند راهگشا باشد، افزود: مجوز 
صید برای زنان آماده است اما به دلایلی که گفته شد آنها برای 
دریافت آن از خود رغبتی نشــان نمی دهند اگه خواهان این 
مجوز نیستند اعلام کنند تا مجوزها به افراد دیگری اعطا شود.

به گزارش  هرمز؛ وی در پایان خاطر نشان کرد: بسیاری از 
شــناورهای لنج در غالب تعاونی فعالیت دارند و با یکدیگر 

مشکلی ندارند و برای امرار معاش فعالیت می کنند.

گروه خبر // نماینده مردم هرمزگان در مجلس شــورای 
اســلامی از رأی موافق خود در خصوص لایحه رتبه بندی 

معلمان خبر داد. 
منصور آرامی اظهار کرد: یکی از مطالبات اصلی فرهنگیان 
عزیز تصویب طرح رتبه بندی اســت که با اقبال نمایندگان 
مجلس مواجه شــده اســت و قطعاً طی روزهای آینده به 

تصویب خواهد رسید.
وی افــزود: امیدوارم بعد از تائید شــورای نگهبان دولت با 
تأمین اعتبار موردنیاز از اول مهرماه شرایط اجرای این طرح 
را در احکام معلمان فراهــم کند.نماینده مردم هرمزگان در 
مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: اکثریت نمایندگان 

مجلس در جریان مشــکلات فرهنگیان قرار دارند و قطعاً 
در لایحه بودجه ۱۴۰۱ به رغم شــرایط خاص کشور  سعی 
خواهند کرد معلمان را به صورت ویژه ببیند.آرامی خاطرنشان 
کرد: اکثر نمایندگان مجلس هم نظر هستند که نظام رتبه بندی 
باید برای همــه فرهنگیان اعم از کادر آموزشــی واداری 

اجرایی شود.
به گزارش ایســنا؛ در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، 
لایحــه رتبه بندی معلمان و فرهنگیان در دســتور کار قرار 
گرفــت و نمایندگان با ۱۶۸ رأی موافق، ۶۴ رأی مخالف و 
۶ رأی ممتنــع از ۲۴۵ نماینده حاضر با اولویت دادن به این 

لایحه برای بررسی در صحن علنی مجلس موافقت کردند.

نماینده هرمزگان در مجلس:

نظام رتبه بندی معلمان باید برای همه فرهنگیان اجرا شود

رییس اداره بنادر ماهیگیری هرمزگان :
برخی از صیادان رغبتی به دریافت مجوز ندارند

گروه خبر //  معاون آموزش متوســطه آموزش 
وپرورش هرمزگان گفت: »دیانا دانش« و »نگین 
دیگ زاده« از دانش آموزان مقطع متوســطه این 
استان موفق به کسب جایزه بنیاد فرهنگی البرز 

شدند. 
محمد قویدل  با اعلام این خبر افزود: »دانش« مقطع 
متوسطه اول از آموزشــگاه  نمونه دولتی نورالهدی 
و عضو فعال پژوهش ســرای ناحیه یک بندرعباس 
و»دیگ زاده« مقطع متوســطه دوم  از آموزشــگاه 
فرزانگان و عضــو فعال پژوهش ســرای ناحیه ۲ 

بندرعباس است.
وی خاطرنشــان کــرد: دانش آمــوزان هرمزگانی 
برای ســومین ســال متوالی موفق به کسب جایزه 
بنیاد البرز شــده اند.معاون آموزش متوسطه آموزش 
وپرورش هرمزگان اظهارداشــت: برای انتخاب این 

دانش آموزان ابتدا طبق شــیوه نامه ارسالی  بنیاد 
البرز دانش آموزانی که بیشترین افتخارات علمی، 
پژوهشی، فرهنگی و ورزشی را در طول سال های 
تحصیلی خود )در مقطع متوســطه اول پایه نهم  و 
متوسطه دوم پایه دوازدهم( کسب کرده اند، به آن 
بنیاد معرفی می گردند و بعد از داوری کشــوری، 
برترین ها مشخص و اســامی آن ها به استان ها 

ابلاغ می گردد.
 به گــزارش ایرنا ؛ بنیاد فرهنگی البرز در ســال 
۱۳۴۲ با هدف کمک به اشــاعه فرهنگ تقدیر و 
تجلیل از مقام علمی دانشمندان و پژوهندگان برتر 
ایرانی، تشویق دانشجویان و دانش  آموزان برگزیده 

و نوجوانان با استعداد ایرانی از طریق اعطای »جایزه 
بنیاد البرز« به همت مرحوم حسینعلی البرز تاسیس 

و وقف شده و در بیش از نیم قرن، چندین هزار نخبه 
برتر علمی کشور را مورد حمایت و تشویق قرار داده 

است.

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان:

۲دانش آموز هرمزگانی جایزه بنیاد فرهنگی البرز را کسب کردند

طرح :بیتا هوشنگی

گروه خبر // به مناسبت هفته تربیت بدنی و برای نخستین بار، برنامه های 
اجرایی بسته تحول سواد حرکتی در مدارس هرمزگان آغاز شد.

مدیرکل آمــوزش و پرورش هرمزگان گفت: این طرح با هدف ارتقاء ســواد 
حرکتی و تضمین ســلامت جســمی و روانی دانش آموزان از امروز تا اواسط 
اســفند امســال ادامه دارد.ایرج بیت الهی افزود: این طرح شامل ۳۰ درصد از 
دانش آموزان دوره ابتدایی است و نیمه اسفند نتایج حاصل از مهارت ها تجزیه 

و تحلیل و ارزیابی می شود.
معاون تربیت بدنی و ســلامت هرمزگان هم گفت: این طرح همزمان با سراسر 
کشور اجرا می شود و ۳۶ هزار نفر از دانش آموزان دوره ابتدایی هرمزگان در آن 
حضور دارند.به گزارش خبرگزاری صداوسیما ، به گفته علیرضا باقری، دانش 
آموزان در طول اجرای این طرح، ۸ مهارت در دوره اول ابتدایی و هفت مهارت 

در دوره دوم ابتدایی فرا می گیرند.
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